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Velkommen til årsmøte 
 
Det siste året har vært spesielt. Bare noen uker før vi skulle gjennomføre det det ordinære 
årsmøtet i mars 2020, ble det innført strenge koronarestriksjoner som førte til at møtet ble 
utsatt.  
 
Ett år er gått, og vi lever fortsatt med en utrygg smittesituasjon og strenge restriksjoner som 
gjør det umulig å samle alle til et fysisk årsmøte. Men vi er avhengig av å ha et årsmøte for å 
vedta politikk, velge styre og delegater til landsmøtet i Arbeiderpartiet. Derfor gjennomfører vi 
møtet digitalt, på Microsoft Teams. 
 
Møtet starter kl 09.30 lørdag 13. mars og er planlagt ferdig senest kl 18.00. 
Den politiske innledningen holdes av partisekretær Kjersti Stenseng. 
 
 

Digitalt møte 
De fleste har hatt erfaring med å gjennomføre møter på Teams i løpet av det siste året. Har 
du ikke gjort det tidligere, følger det her en liten veiledning. 
 
Komme inn på møtet 

For å delta på møtet må du klikke på en egen lenke som tar deg videre til møtet. Denne 
lenka finner du i eposten hvor du fikk dette dokumentet. Du finner den også i kalenderen din 
om du har svart bekreftende på at du deltar på møtet. Vi sender nemlig innkallingen både 
som vanlig epost og som kalenderinvitasjon.  
 

Du kan også åpne møtet fra dette dokumentet: Klikk her for å bli med i møtet  

 
Når du klikke på lenka vil Teams åpne seg på datamaskinen hvis du har det installert der. 
Det kan være at lenken åpner nettleseren din i stedet for Teams. Da får du valget om å 
fortsette i nettleseren eller å åpne Teams hvis det er installert på maskinen. Har du ikke 
Teams installert som eget program kan du delta på møtet i nettleseren. Du trenger altså ikke 
å installere Teams som eget program på PCen din. På Ipad må du imidlertid laste ned 
Teams fra AppStore for å delta. Det kan lønne seg å gjøre det i forkant av møtet slik at du er 
klar nå møtet starter. 
 
 
Under møtet 

Når du kommer inn i møtet vil mikrofonen din være dempet (mutet). Du velger selv om du vil 
ha kameraet på eller av, men det er veldig hyggelig om du vil ha det på slik at vi kan se 
hverandre. Når du prater må du har kameraet på. Husk at du må dempe mikrofonen når du 
er ferdig med å snakke. 
 
For mer informasjon om hvordan vi gjennomfører møtet; se forretningsorden. 
Det vil også bli gitt gode beskjeder underveis i møtet om gjennomføringen. 
 
PS: Om dere sitter sammen flere, er det viktig at alle er pålogget en egen PC, nettbrett eller 
telefon slik at dere kan motta epost hvis det skal voteres skriftlig. 
 
  

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_ZTg4NDgxM2ItZmM2Zi00YmFmLWI1YWItZjU1YzAzZjIwN2Ji%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%2271657294-4896-4750-adb7-84a94d216520%22%2c%22Oid%22%3a%22ff9f8c5e-a02e-415f-beda-b2d6cec6dd0d%22%7d
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SAK 2  Konstituering 
 

2b: Godkjenning av innkallingen 
 
Fylkesstyrets innstilling: Innkallingen godkjennes 
 

2b: Godkjenning av fullmakter 
Fullmaktskomiteens innstilling legges frem på møtet. 
 

2c: Godkjenning av sakslisten 
 

1. Åpning 
2. Konstituering 

a. Godkjenning av innkalling 
b. Godkjenning av fullmakter 
c. Godkjenning av sakslisten 
d. Valg av to dirigenter og to sekretærer 
e. Godkjenning forretningsorden 
f. Godkjenning av dagsorden 
g. Valg av tellekorps 

3. Beretning for Agder Arbeiderparti 2018 - 2021 
4. Regnskap for Agder Arbeiderparti 2020 
5. Politisk innledning ved partisekretær Kjersti Stenseng 
6. Innkomne forslag  
7. Arbeiderpartiets stortingsprogram 2021 – 2025 
8. Budsjett for 2021 
9. Valg 

a. Fylkesstyre 
b. Medlemmer og varamedlemmer til landsstyret 
c. Representantskapet i AOF 
d. Kontrollkomite 
e. Valgkomite 
f. Delegater til landsmøtet 

10. Avslutning 
 

2d: Valg av to dirigenter og to sekretærer 
 
Fylkesstyrets innstilling: 
Dirigenter: Mette Gundersen, Kristiansand og Svein Arne Haugen, Evje og Hornnes. 
Sekretærer: fylkessekretærene Audun Øvrebø og Per Åge Nilsen. 
 

2e: Godkjenning av forretningsorden 
 

1. Det velges to møteledere og to sekretærer. 
2. Det gis rett til å ta ordet to ganger i samme sak, med henholdsvis 3 og 2 minutter. 

Det gis ikke anledning til replikker. 
3. Ved behandling av innkomne forslag og landsmøteforslag gis det ordet to ganger 

til hvert forslag, med henholdsvis 2 og 1 minutter. 
4. Ordet til forretningsorden eller saksopplysning begrenses til ett minutt. 
5. Det bes om ordet til innlegg ved å rekke opp hånden i Team. Ber du om ordet til  

forretningsorden skriver du det i chatten. Har du problemer med å be om ordet 
sender du sms til 99276442. 
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6. Forslag leveres skriftlig før strek settes. Forslag fremmes ved å sende det på 
epost til agder@arbeiderpartiet.no. Det må komme tydelig fram hvilken 
sak/forslag det nye forslaget fremmes i forhold til.  

7. Voteringer foretas på følgende måte: 
a. Fylkesstyrets og redaksjonskomiteens innstilling legges til grunn. 
b. Hvis ingen har uttrykt motstand eller fremmet motforslag anses 

innstillingen for vedtatt.   
c. Hvis det uttrykkes uenighet eller fremmes andre forslag gjennomføres 

votering ved håndsopprekking, alternativt i Google Forms. 
8. Valg foretas på følgende måte: 

a. Valgkomiteens innstilling legges til grunn. 
b. Er det ikke fremmet endringsforslag ansees valgkomiteens innstilling som 

vedtatt. 
c. Ved to eller flere forslag til en posisjon gjennomføres voteringen i google 

forms som følger: 
i. En lenke til voteringsskjema sendes delegatene per epost.  
ii. Voteringen skjer i utgangspunktet anonymt. 
iii. Ved usikkerhet om resultatet og om det er feil i antall avgitte 

stemmer, gjennomføres det ny votering.  
iv. Ny votering gjennomføres delvis anonymt ved at delegatnummer 

eller navn oppgis ved voteringen. Det er kun fylkessekretærene 
som kan se hvem som har stemt. 

9. Representanter som må forlate møtet skal søke permisjon. Permisjonssøknad 
sendes på epost til agder@arbeiderpartiet, og tas opp til behandling av ordstyrer 
som gir sin innstilling til søknaden.  

 
Fylkesstyrets innstilling: Forretningsorden godkjennes 
 

2f: Godkjenning av dagsorden 
 
09.30 Åpning  
09.45 Konstituering 
10.00 Beretning 
10.20 Regnskap 
10.30 Pause 
10.45 Politisk innledning 
11.15 Debatt på den politiske innledningen 
12.15 Pause 
12.45 Behandling av innkomne forslag 
13.30 Pause 
13.45 Behandling av endringsforslag til programmet 
15.45 Pause 
16.00 Valgkamp 
16.15 Behandling av uttalelse: Vår plan for Agder / Prioriterte saker til landsmøtet 
16.45  Pause 
17.00 Budsjett 
17.15 Valg 
17.45 Avslutning 
 
Fylkesstyrets innstilling: Dagsorden godkjennes 
 
 
 

mailto:agder@arbeiderpartiet.no
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Sak 3 - Styrets beretning 2018  2019  2020 
 
På grunn av Korona-pandemien som slo inn for fullt i mars 2020, ble ordinært årsmøte 
utsatt/avlyst. Det har ikke vært mulig å avholde senere i 2020 heller. Denne årsberetningen 
ble først skrevet til årsmøtet i 2020, men er nå supplert og gjelder derfor for alle tre årene fra 
2018-2020. 
 

Stiftelsesårsmøte 
Agder Arbeiderparti ble stiftet 17. mars 2018 ved en sammenslåing av Aust-Agder 
Arbeiderparti og Vest-Agder Arbeiderparti. Begge fylkespartiene gjennomførte årsmøte på 
Scandic Hotel Sørlandet og vedtok sammenslåingen parallelt, før stiftelsesmøtet ble åpnet 
av de to siste lederne, Bjørn Egeli i Vest-Agder og Jon Rolf Næss i Aust-Agder, og vedtok 
stiftelsen av Agder Arbeiderparti.  
 
Hovedtaler på stiftelsesmøtet var partileder Jonas Gahr Støre, som også overrakte en ny 
klubbe og bilde i gave fra Arbeiderpartiet i anledning stiftelsen av Agder Arbeiderparti.  
 
Stiftelsesmøtet valgte følgende personer som Agder Arbeiderpartis første styre: 

 
Verv Navn Kommuneparti 

Leder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand 

Nestleder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes 

Studieleder Sanjin Kazagic Grimstad 

Leder av Kvinnenettverket Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes 

Styremedlem Jan Oddvar Skisland Kristiansand 

Styremedlem Trine Nilsen Klungland Kvinesdal 

Styremedlem Robert Cornels Nordli Arendal 

Styremedlem Janne Karin Nesheim Farsund 

Styremedlem Reidar Saga Åmli 

1.varamedlem  Mona Día Kristiansand/AUF 

2.varamedlem  Ahmed Lindov Kvinesdal 

 
1.og 2. varamedlem møter fast i styret. 
 
Endring i perioden: 
Sanjin Kazagic flyttet til Oslo og fikk fritak fra styret og ble erstattet av Marit Grefstad på 
representantskapsmøtet 25. mai 2019. Som følge av vedtektsendringen på landsmøtet 
samme år, ble vervet endret fra studieleder til medlemsansvarlig. 
 
Representantskapet 22.9.2020 foretok følgende suppleringsvalg, da to medlemmer av 
fylkesstyret ikke ønsket å fortsette: 
Som nytt styremedlem for Trine Nilsen Klungland ble Ahmed Lindov valgt. 
Som nytt styremedlem for Janne Karin Nesheim ble Anne A. Bystadhagen valgt. 
Som nytt 2. varamedlem for Ahmed Lindov ble Grethe Strand valgt. 
Som nytt medlem av landsstyret for Vest-Agder ble Anne A. Bystadhagen valgt. 
Som nytt varamedlem for Vest-Agder ble Mona Dia valgt. 

 
Oversikt over alle verv følger som vedlegg til beretningen. 
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Arbeidet i styret 
Fylkesstyret er ansvarlig for å følge opp årsmøtets politiske og organisatoriske vedtak og 
styre arbeidet i fylkespartiet etter vedtatte handlingsplan og budsjett.  
 
Denne perioden er den første etter sammenslåingen av Vest-Agder og Aust-Agder 
Arbeiderparti. Fylkesstyret har raskt etablert seg som styre for Agder, og ikke som et styre 
som representerer de to gamle fylkene. Men medlemmene har med seg ulike erfaringer fra 
de to fylkene knyttet til arbeidsmetoder og rutiner, og det har vært viktig å ha det med som 
grunnlag i diskusjonene. 
 
I det første året (2018-2019) arbeidet styret etter den handlingsplanen som ble vedtatt på 
årsmøtet. I valgåret 2019 er styrets hovedfokus at Agder Arbeiderparti gjennomfører en god 
valgkamp. Styret har ansvar for de strategiske valg og å sette rammene. Men i den operative 
gjennomføringen overlates arbeidet til valgkamputvalget. Etter valget er det vedtatt en ny 
handlingsplan som gjelder frem til årsmøtet. Handlingsplanen gjennomgås i hvert styremøte 
og det gjøres opp status i de enkelte punktene. 
 
 
Handlingsplan 

Årsmøtet i 2018 vedtok en handlingsplan med følgende hovedpunkter: 

• Kartlegge ulike rutiner og arbeidsformer i de to fylkespartiene 

• Definere fylkespartiets oppgaver og avklare forventninger mellom de ulike 

organisasjonsledd 

• Utvikle gode kommunikasjonsrutiner mellom de ulike organisasjonsledd 

• Gi tilbud om grunnskolering til alle kommuneparti 

 
I forbindelse med strategiarbeidet for kommune- og fylkestingsvalget var følgende punkter 
satt opp i handlingsplanen: 

• Kartlegging av erfaringene fra tidligere valgkamper i de to gamle fylkene 

• Programarbeidet må gjennomføres etter modellen «hva er viktig for deg»-kampanjen i 

2015 og med mål om å bli godt kjent med forholdene i hele fylket. 

• Modellkommunene Kristiansand og Arendal må dele sin kunnskap med andre 

kommuneparti. 

• Kommunepartiene må involveres i utviklingen av valgkampstrategien. 

 
Handlingsplanen har også et punkt om fagligpolitisk samarbeid, og at det formelle 
samarbeidet i kommunene må utvikles. 
 
Fylkesstyret vedtok også en handlingsplan for 2020 som skulle legges fram for årsmøtet. 
Dette ble det jo ikke noe av, men planen er likevel fulgt opp gjennom hele året så godt som 
det har latt seg gjøre. Planen inneholdt bl.a. målsettinger om: 

• Gjennomslag for viktige saker og synliggjøring av resultater 

• Tydelig opposisjon i fylket og utadrettet politisk arbeid 

• Ta godt vare på medlemmene og verve nye 

• Skolere og bygge opp tillitsvalgte og ledere 

• Økt fokus på likestilling i organisasjonen 

• Styrke det fagligpolitiske arbeidet 

 
Kartlegging av rutiner og arbeidsformer 
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Det er foretatt en gjennomgang av status i kommunepartiene, og gjennom diskusjonen i 
styret om roller og arbeidsform er ulikheter i hvordan de to fylkespartiene arbeidet også 
berørt. Ut over dette vil kunnskapen om en eventuell ulik kultur og arbeidsform bli kjent 
gjennom praktisk arbeid. Hensikten med punktet var at den nye organisasjonen måtte være 
klar over ulikhetene for å kunne håndtere dem. Styret mener organisasjonen er godt på vei i 
dette arbeidet. 
 
Definere fylkespartiets oppgaver og avklare forventninger 
Styret gjennomførte et eget seminar hvor oppgaver og rutiner for styret og styremedlemmene 
ble diskutert.  
 
De viktigste oppgavene ble bestemt å være:  

- Være bindeledd mellom de ulike politiske nivåene, fra kommuneparti til storting, både 

politisk og organisatorisk. 

- Bygge organisasjonen og tilrettelegge for demokratiske prosesser som gir grunnlag 

for gode politiske diskusjoner og politikkutvikling nedenfra og opp – fra lokalt til 

sentralt. 

- Posisjonere landsdelen og Agder Arbeiderparti nasjonalt. 

- Bidra til å markere Agder Arbeiderparti som en aktuell politisk aktør. 

 
Det ble videre bestemt at for å få dette til, må styret: 

1. Ha et årshjul og handlingsplan hvor alle aktuelle datoer er plottet. Denne må være 

kjent for kommunepartiene. 

2. Fordele ansvar for politiske tema blant styremedlemmene.  

3. Fordele ansvar for oppfølging av kommunepartiene på styrets medlemmer.  

 
Det ble også bestemt at styret skal behandler følgende saker som faste saker på alle 
styremøter:  

1. Status i hovedsakene 

2. Status i kommunepartiene 

3. Aktuell politisk sak 

 
 
Kommunikasjon 
Det er laget en plan for kommunikasjon i Agder Arbeiderparti. Dette innebærer blant annet at 
det sendes ut en egen informasjonsmail hver annen fredag til alle med tillitsverv i 
Arbeiderpartiet i Agder. Her samler vi opp informasjon om saker som kommer, arrangement, 
frister mv fra fylkespartiet, samt informasjon om aktuelle politiske saker fra Fylkestinget og 
Stortinget. Det er innført et nytt arkivsystem i skyen hvor alle kommuneparti har tilgang, og 
alle kommuneparti har egne epostadresser. Det vil imidlertid ta tid før alle kommunepartiene 
bruker dette, og det må følges opp videre.  
 
I 2020 gjennomførte vi et eget prosjekt med målsetting om å øke bruken av våre digitale 
hjelpemidler i kommunepartiene. Dette er omtalt i eget kapittel nedenfor. 
 
Skolering 
Arbeiderpartiets grunnskolering er gjennomført for lokale kursholdere, og det er gjennomført 
oppfølging i kommunepartiene gjennom samlinger for flere kommuneparti samlet i større 
regioner. Etter den første innledende samlingen gjennomfører kommunepartiene resten av 
kurset alene (eller sammen med de andre kommunepartiene i regionen). Etter valget er 
Arbeiderpartiets folkevalgskolering tilbudt alle kommuneparti, og kursene gjennomføres 
våren 2020. 
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I januar 2019 arrangerte vi i samarbeid med partiet sentralt Toppkandidatskolering. Her 
deltok 80 av de fremste listekandidatene i kommunepartiene og på fylkestingslista. Det ble 
også gjennomført et eget skoleringsopplegg under det ekstraordinære årsmøtet og det har 
vært flere skoleringssamlinger for fylkestingskandidatene. 
 
Kristiansand og Arendal har i tillegg vært en del av den sentrale valgkampskoleringen; omtalt 
som «Modellkommune». Som navnet antyder skal disse kommunene være modell for andre 
kommune. Vi har imidlertid ikke lykkes med å overføre den kunnskapen Kristiansand og 
Arendal har fått til andre kommuner i fylket.  
 
Etter valget høsten 2019 og utover vinteren 2020 ble det gjennomført flere regionale 
oppstartsamlinger for skolering av våre folkevalgte i kommunene. Det er også blitt 
gjennomført to helgesamlinger og et dagsseminar i fylkestingsgruppa. 
 
Vi planla å sette i gang et nytt skoleringstilbud som vi kalte Partiskolen våren 2020. Dette 
var et kurstilbud i fire trinn for både nye og gamle medlemmer med grunnleggende innføring i 
Arbeiderpartiets historie og ideologi, partikultur, organisasjonsarbeid, partidemokrati, 
nasjonal politikk, regional politikk, lokalpolitikk og valgkamp. På grunn av pandemien kom vi 
ikke i gang før sent på høsten 2020, så to av samlingene er utsatt til våren 2021. 
 
Det var stor interesse for dette og vi fikk nesten 80 påmeldte fra hele fylket. Første trinn ble 
gjennomført regionalt med samlinger i Lyngdal, Arendal, Kristiansand og på Evje, samt en 
digital samling på Teams. Andre trinn, som skulle være historie og ideologi med Torbjørn 
Jagland, er foreløpig utsatt, mens tredje trinn med organisasjon, fylkespolitikk og 
fagligpolitisk samarbeid ble gjennomført på teams fordelt på to kvelder i desember. Siste 
samling med nasjonal politikk og valgkamp var planlagt avholdt på Stortinget, så den er også 
utsatt inntil videre. 
 
Vi tok initiativ til, og planla, å gjennomføre en regional topplederskolering sammen med 
Vestfold og Telemark og Rogaland Arbeiderparti. Dette er også utsatt pga. pandemien, men 
det er enighet om å gjennomføre det like etter valget høsten 2021. Dette blir da en pilot for 
resten av landet, og blir rekrutteringsarena for den sentrale topplederskoleringen som blir 
vinteren 2022. 
 
 
Strategi for markering av Agder 

I oppfølging av handlingsplanen var styret enig om at en av styrets viktige oppgaver er å 
markere Agder Arbeiderparti nasjonalt og gjennom dette få gjennomslag for viktige politiske 
saker for landsdelen.  
 
Dette er et langsiktig arbeid som må følges opp over flere styreperioder. Som grunnlag for 
dette arbeidet har styret definert følgende punkter:    
 
Vårt politiske prosjekt og budskap 
Vi må ta utgangspunkt i våre årsmøtevedtak og innspill fra aktører i landsdelen om hva som 
er viktig for Agder. I definisjonen av hva som er viktig må vi ta hensyn til vårt verdigrunnlag 
og våre hovedsaker. Vi bør ikke fronte flere enn tre saker om gangen. 
 
Et tydelig budskap som gjentas 
Når hovedsakene er valgt, må det utarbeides et tydelig budskap om hvilke tiltak vi ønsker 
gjennomført, og det utarbeides et sett med argumenter tilpasset de målgruppene vi velger.  
Budskapet være kjent for alle i fylkesstyret, våre stortingsrepresentanter, 
kommunepartiledere, ordførere, gruppeledere mm, og de må formidle dette i alle 
sammenhenger hvor det er mulig.  
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Bygge allianser 
Politikk avgjøres ikke alltid kun av gode argumenter. Støtte fra anerkjente aktører og 
«kjøttvekta» spiller også inn. Derfor er det viktig å bygge allianser både internt i partiet, og 
med aktører utenfor som vi vet påvirker partiet.  
 
Ha folk på riktig sted til riktig tid 
En av utfordringene vi har hatt i Agder, er at vi har hatt få folk i sentrale posisjoner i partiet. Vi 
har få Stortingsrepresentanter og har ingen i gruppesekretariatet eller partikontoret. Det er et 
mål å få flere personer i viktige roller i partiet. 
 
Lojalt følge opp strategien 
For at et langsiktig arbeid skal gi resultat, er det viktig at alle involverte følger opp den 
strategien som er valgt. Det betyr at strategien må minnes om underveis slik at den er kjent 
for alle og at alle husker på den. 
 
Viktige politiske saker 

Styret vedtok en liste med viktige politiske saker for Agder som ble sendt inn i forbindelse 
med Arbeiderpartiets alternative statsbudsjett for 2019 og 2020: 
 

1. Sørlandet sykehus – øke bevilgningen (videreføring politikk) 

2. Kunstsiloen – statlig støtte 

3. Regionale utviklingsmidler (oppfølging av tidligere satsinger) 

4. Finansieringen av de nye universitetene ( oppfølging av landsmøtevedtak) 

5. Etablering av luftambulansebase i indre Agder (vedtak i aust-agder AP) 

6. Driftsmidler til fengselet på Evje (oppfølging av tidligere satsinger) 

7. Ikke kutte i bevilgningen til Nye Veier og følge om ankeret (oppfølging av tidligere 

arbeid mot landsmøte fra Agder) 

8. Senter for E-helse  

9. Arbeiderpartiet initierer områdesatsinger for regioner som utpeker seg med lav 

arbeidsdeltakelse blant unge, deriblant Agder (årsmøtevedtak agder ap 2018) 

10. Øremerke midler til BPA-ordningen som skal ut til kommunene 

11. Distriktsmidler – Sørlandet er et distrikt 

12. Styrking av kommune og fylkesøkonomien – velferdstjenestene utføres i kommunene 

13. Biodrivstoffindustrien på Åmli – statlig støtte / Enovamidler 

14. Etterutdanning for instruktører innen yrkesfag 

15. Sammenkobling av Sørlandsbanen og Vestfoldbanen – Genistreken (årsmøtevedtak) 

16. Satsning på grønn næring i tillegg til blå vekst (ikke kommet konkrete forslag enda til 

midler) 

 
I tillegg ble det foretatt en prioritering av de viktigste forslagene vi ønsket gjennomslag for på 
landsmøtet i 2019.  Dette er nærmere omtalt i et eget punkt senere i beretningen. 
 
Styret hadde en ambisjon om å utarbeide egne faktaark for hver av de prioriterte sakene, 
men har ikke kommet så langt i dette arbeidet i denne perioden. 
 
For budsjettåret 2021 ble følgende spilt inn til Arbeiderpartiets stortingsgruppe: 
Agder Arbeiderparti støtter innspillene om å forhindre smålige kutt til de som har minst 
For Agder er følgende saker av særlig viktighet, i prioritert rekkefølge.  
 

1. Styrking av kommuneøkonomien 

2. Sørlandet sykehus – øke bevilgningene 
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3. Arbeiderpartiet initierer områdesatsninger for regioner som utpeker seg med lav 

arbeidsdeltakelse blant unge. 

4. Øke regionale utviklingsmidler med fullfinansiering av overførte oppgaver 

5. Styrke kompetansen i distriktene gjennom midler til deltidsstudier i desentralisert 

høyere utdanning, flere fagskoleplasser og satsning på kompetansesentre for grønne 

og blå næringer.  

6. Driftsmidler til rehabilitering i fengslene i Agder  

7. Etablering av luftambulansebase i indre Agder 

8. Øke bevilgningene til Nye Veier 

9. Øremerke midler til BPA-ordningen som skal ut til kommunene 

10. Øke distriktsmidler – Sørlandet er et distrikt 

11. Etterutdanning for instruktører innen yrkesfag 

12. Midler til folkehelseprogrammet / øke opp det regjeringen har redusert 

13. Agder skal være et pilotprosjekt for anbudsprosessen 

14. Økning i midler til Kuben (Aust-Agder museum og arkiv) og økning i midler til Furøya 

15. Styrke finansieringsløsninger for ressurskrevende brukere 

16. Styrking av Enovamidler mot havvind, særlig opp mot leverandørindustrien i Agder og 
 havvindparken i Skagerak 
17.Styrking av Blått Kompetansesenter Sør og aktivitet på Havforskningsinstituttet 
 avdeling Flødevigen 
18. Geitmyra Matkultursenter avdeling Kristiansand  
19. Styrke satsningen tannhelse 

 
Sentrale besøk i 2020 

I februar 2020 hadde vi møte i Kristiansand med Arbeiderpartiets fraksjon i 
Transportkomiteen på Stortinget. Her ble følgende prioriterte saker løftet inn: 
• Vei til GE Healthcare  
• Gul stripe til Hovden (RV9)  
• Riksvei 41  
• Vei til Arendal havn/Eydehavn + havnestruktur  
• Veien fra Åmli FV415 (Biozin)  

• Fylkesvei 42, rassikringstiltak Haughomveien i Sirdal 
• Veien til Kjevik  
• Nye Veier 
• Sammenkobling jernbanen  
• Belønningsmidler Kristiansandsregionen 
• Midler til kollektivsatsning i mellomstore byer  
 
I juli besøkte Jonas Agder og deltok på arbeidsplassbesøk på Nymo i Grimstad og Tyholmen 
hotell i Arendal. Han hadde også møte med NODE og Agder energi og deltok på politisk pub 
i Bankgården i Arendal på kvelden. Senere i juli deltok han på det tradisjonelle sommertreffet 
på Sandøya i Tvedestrand. 
 
I september besøkte stortingsrepresentant og medlem av programkomiteen Cecilie Myrseth 
Agder. Sammen med Gro Bråten presenterte de programforslaget og besøkte følgende 
steder: Havforskningsinstituttet i Flødevigen (Blått kompetansesenter), NIBIO i Grimstad, 
Geitmyra matkultursenter i Kristiansand,  Innakva-bedriftsklynge i Farsund (satsing på blå 
vekst), møte med Fiskarlaget Sør og Lindesnes havhotell på Blå). Hun deltok også på et 
åpent medlemsmøte i Farsund. 
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I oktober deltok partiets nestleder Bjørnar Skjæran på åpent medlemsmøte i Vennesla, 
Samråd om partiprogrammet med næringsforeninger i Grimstad, møte med Morrow Batteries 
og samråd med ungdom i Mandal. 
 
 
Strategi for kommune- og fylkestingsvalget 

Styret har ansvar for å utarbeide den overordnede strategien og å sette rammene for 
valgkampen. Dette har vært tema i flere styremøter, og var også tema på det ekstraordinære 
årsmøtet i mars 2019 og på representantskapsmøtet i mai.  
 
Kommune- og fylkestingsvalgkampen er omtalt under eget punkt i beretningen. 
 
 

Styremøter 

 
Styret avholdt fem møter og ett styreseminar etter årsmøtet i 2018 og behandlet 51 saker: 
4. april, 23. mai, 25. juni, 8. oktober og 14. november. Styreseminar ble avholdt 31. august – 
2. september.  
 
Møtene er avholdt på partikontoret i Kristiansand, Dyreparken hotel og Grønt senter i 
Kristiansand. Styreseminaret ble avholdt i Ålborg.   
 
Styret avholdt syv møter i 2019 og behandlet 65 saker: 
10. januar, 14. februar, 7. mai, 11. juni, 23. september, 14. oktober og 12. november. 
 
Møtene ble avholdt på partikontoret i Kristiansand og Horisonten i Lillesand 
 
Styret har avholdt ti møter i 2020 og behandlet 61 saker:  
14. januar, 11. februar, 10. mars, 2., 19. og 22.april, 9. juni, 1.september, 13.oktober og 
19.november. 
 
Møtene er avholdt delvis på partikontoret i Kristiansand, Mandal hotell, Caledonien hotell og 
på Teams 
 
Arbeidsutvalget 
Arbeidsutvalget har i perioden bestått av leder Cecilie Knibe Kroglund, nestleder Even 
Tronstad Sagebakken og kvinnekontakt Line Vennesland. Fylkessekretærene Per Åge 
Nilsen og Audun Øvrebø har tiltrådt AU. 
 
 

Kvinnenettverket 
Kvinnenettverket har brukt litt tid på å komme i gang etter sammenslåing av fylkespartiene. 
Det har vært litt ulik praksis og det har vært utfordrende å få i gang et engasjement vest for 
Kristiansand. Takket være ildsjeler rundt om i fylket har vi klart å få til gode arrangementer 
rundt i ulike kommuner.  
 
2018 

Kvinnenettverket brukte mye tid i starten på å få samlet kvinnekontaktene og bevisstgjøre på 
hva rollen består i, det var derfor flere samlinger i starten med kvinnekontaktene i 
kommunene.  
 
Under Arendalsuka arrangerte kvinnenettverket et eget åpent møte om vold i nære 
relasjoner hvor Juridisk bistand for kvinner og Stine sofies stiftelse deltok. Etter dette møtet 
ble det utarbeidet et eget forslag som ble sendt fylkesstyret og deretter landsmøtet. Vi hadde 
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også egen stand med flyers med teamet vold i nære relasjoner. Ingrid Anette Røkke og 
Kristin Lorentzen var sentrale i arbeidet rundt dette. Det ble også arrangert en oppladning til 
partilederdebatten med Anniken Huitfeldt åpent for alle kvinner i Agder Arbeiderparti samme 
kveld. 
 
Kvinnenettverket har eget facebookgruppe for kvinnekontaktene i kommunene, samt en 
egen side som heter kvinner i Agder Arbeiderparti. Her deles alt fra egne og eksterne 
arrangementer, bilder og informasjon om aktivitet og ulike likestillingspolitiske saker. 
 
2019 

Lederen av kvinnenettverket i Agder fikk delta på landsmøtet i Arbeiderpartiet i april og fikk 
snakke om forslaget til kvinnenettverket om vold i nære relasjoner med fokus på å likestille 
psykisk og fysisk vold.  
 
I juni fikk vi besøk av ny leder av kvinnenettverket i Arbeiderpartiet, Anette Trettebergstuen 
og stortingsrepresentant Kari Henriksen. Det ble et besøk i Vennesla hvor man fikk 
informasjon om deres satsning på veiledning til unge mødre og prosjektet «si det!» som 
handler om å få barn til å fortelle om vold og overgrep. Lokal ordførerkandidat Solveig 
Robstad, kommunestyrekandidat Adelheid Frost Mykland og kvinnekontakt Karin Hodne var 
med å arrangere besøket. På ettermiddagen ble det avholdt et eget møte med 
kvinnekontaktene om valgkamp og deretter et eget møte med kvinner i partiet med fokus på 
den politiske situasjonen. 
 
Under Arendalsuka ble det holdt et åpent møte med temaet «hvorfor er kvinner mer 
sykemeldt enn menn?» med innledninger fra LO og Sanitetskvinnene. Kvinnenettverket 
bemannet også standen i politisk gate på starten av dagen og avsluttet med et eget møte på 
kvelden med Anniken Huitfeldt som innleder. Denne samlingen fikk vi også besøk av «hun 
bør stille» og fokuset var kick-off på valgkampen. Kristin Lorentsen gjorde en formidabel 
innstas med å arrangere dette sammen med leder. 
 
I november ble det arrangert et eget temamøte og skolering i tale og debatteknikk med 
varaordfører i Oslo Kamzy Gunaratnam. Kvelden før arrangerte man en åpen samling med 
fokus på «hun bør stille» sammen med kvinnekontakt i Kristiansand Neda Blakstad. Her var 
det innledning fra flere kvinnelige medlemmer i Arbeiderpartiet og en god dialog rundt 
engasjement og likestilling. 
 
2020 

I januar besøkte Annette Trettebergstuen og Kari Henriksen Kvinesdal med et eget møte 
med de tillitsvalgte i kommunen med fokus på heltid/deltid og 4 dagers skoleuke. Dette møte 
ble arrangert av lokal kommunestyrerepresentant Trine Nilsen Klungland og lokal 
kvinnekontakt Constanse Skranefjell. 
 
Leder av kvinnenettverket deltok i møte med familie og likestillingsutvalget i LO i Agder med 
fokus på samarbeid videre.  Det ble også avholdt en egen workshop hvor man sendte inn 
innspill til programkomiteen i Arbeiderpartiet sammen med kvinnenettverket i Arendal 
Arbeiderparti. 
 
I mai ble det arrangert et møte på teams om netthets sammen med AUF i Agder med Maria 
Aasen Svendsrud fra Arbeiderpartiets justisfraksjon på Stortinget som innleder. Det ble også 
arrangert et møte med medlem i programkomiteen Gro Bråten i oktober med innspill til 
partiprogrammet. Dette resulterte i 25 forslag som ble innsendt fra oss til programkomiteen. 
 
Høsten 2020 ble det valgt følgende styringsgruppe for kvinnenettverket:  
Line K. Vennesland, Evje – leder, Naciye Özturk, Lillesand, Kristin Lorentsen, Arendal, Irene 
Pettersen, Vennesla og Constanse Skranefjell, Kvinesdal. 
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Avslutningsvis 

Kvinnenettverket har satt som mål at man skal ha enda flere kvinner på listene og på topp 
ved neste kommunevalg og vårt arbeid vil ha det som hovedfokus. Det er derfor viktig for oss 
at aktiviteten spres rundt om i fylket. Nåværende leder av kvinnenettverket vil takke alle som 
har deltatt på arrangementene og gjort kvinnenettverket til et levende politisk verksted for 
kvinner i Agder Arbeiderparti. En ekstra takk til kvinnekontaktene som har vært med å 
arrangere møter og besøk i egne kommuner og som dermed har vært med å bidra til at enda 
flere kvinner kan få delta på kvinnenettverket sine møter. Dessverre har covid-19 lagt noe 
demper på aktiviteten i 2020, men engasjementet er fortsatt stort rundt om i Agder. 
 
 

Representantskapet 
Det er avholdt sju møter i Representantskapet i perioden.  
 
Møte 1. desember 2018 – Hunsfos, Vennesla 

Hovedsaken på møtet var å vedta program for fylkestingsperioden 2020 – 2023 og forslag til 
Arbeiderpartiets landsmøte 2019. 
 
Møte 25. mai 2019 – Kristiansand folkebibliotek 

Hovedsak var valgkampen. I tillegg ble regnskap for 2018 godkjent. 
 
Møte 2. desember 2019 – Kristiansand folkebibliotek 

Hovedsak på møtet var arbeidet i valglovutvalget, med innledning fra Arbeiderpartiets 
medlem, Knut Storberget. I tillegg det gitt en orientering om arbeidet med fylkeskommunens 
budsjett, og budsjett for Agder Arbeiderparti for 2020 ble vedtatt. 
 
Møte 22. april 2020 – Digitalt på Teams 

Partileder Jonas Gahr Støre innledet om den politiske situasjonen og svarte på spørsmål og 
kommentarer. For øvrig godkjente representantskapet regnskapet for 2019, vedtok en 
uttalelse om situasjonen i flyktningeleirer i Hellas, vedtok nominasjonsprosess og valgte 
nominasjonskomiteer. 
 
Møte 25. mai 2020 – Digitalt på Teams 

Hovedsak på møtet var behandling av skolebruksplanen for Agder. Line Kysnes Vennesland 
innledet om arbeidet og innstillingen fra fylkestingsgruppa. Saken ble grundig diskutert og 
endrings- og tilleggsforslag behandlet og votert over. Innstillingen ble vedtatt med de vedtatte 
endringer. 
 
Møte 22. september 2020 – Ernst hotell i Kristiansand 

Hovedsak på møtet var debatt og vedtak om valgstrategi for Agder Arbeiderparti. 
Assisterende partisekretær, Kristine Nordenson Kallset, innledet om den nasjonale 
strategien, og fylkesleder Cecilie Knibe Kroglund redegjorde for prinsipper og forutsetninger 
for vår lokale valgstrategi. For øvrig foretok representantskapet suppleringsvalg til 
fylkesstyret og landsstyret og vedtok ny dato for nominasjonsmøtene. 
 
Møte 28.november 2020 – digitalt på Teams 

Hovedsak på møtet var behandling av forslag til landsmøtet. Alle forslagene som var 
innsendt til det avlyste årsmøtet i mars, og nye forslag innkommet innen fristen, til sammen 
mer enn 80 forslag, ble behandlet. En forberedende redaksjonskomite ledet av 
stortingsrepresentant Tellef Inge Mørland, la fram innstilling på de fleste forslagene. Møtet 
behandlet og vedtok også budsjett for Agder Arbeiderparti og fikk en orientering om arbeidet 
med fylkesbudsjett av gruppeleder Gro Bråten. 
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Ekstraordinært årsmøte 2.-3. mars 2019  Tyholmen Hotel Arendal 
På stiftelsesmøtet i 2018 ble det vedtatt at det skulle gjennomføres et ekstraordinært 
årsmøte våren 2019. Hensikten med møtet var for å ha mulighet til å gjøre justeringer i 
organisasjon og vedtekter etter stiftelsesmøtet, og for å møtes for å bygge organisasjonen. 
 
Møtet ble gjennomført uten behandling av beretning, regnskap, budsjett og valg. Det var 
heller ikke behov for å gjøre endringer i organisasjonen eller vedtekter.  
 
Hovedsakene på møtet var derfor behandling av landsmøteforslag og valg av 
landsmøtedelegater, og skolering for valget. Fra partikontoret deltok Kommunikasjonssjef 
Ingrid Langerud. 
 
Den politiske innledningen hadde fokus på sitasjonen i Agder, og dannet utgangspunkt for 
skoleringen for kommune- og fylkestingsvalget. Innleder var førsteamanuensis Jon P. 
Knudsen fra UiA. Deretter ble det gjennomført en panelsamtale om regionale utfordringer 
med Svein Hobbesland (Lister), Mette Gundersen (Kristiansandsregionen), Steinar 
Kyrvestad (Setesdal) og Robert C. Nordli (Østre Agder) Samtalen ble ledet av 
fylkespartileder Cecilie Knibe Kroglund.  
 
 

Kommune- og fylkestingsvalget 
Forberedelsene til kommune- og fylkestingsvalget startet allerede med 
sammenslåingsårsmøtet i mars 2018. Som en del av handlingsplanen ble det vedtatt en 
strategi for valget som blant annet omhandlet hvordan vi best skulle bygge organisasjonen 
og involvere kommunepartiene/medlemmene, fagbevegelsen og velgerne for øvrig i strategi- 
og programarbeidet. 
 
Programprosess fylkestingsvalget 

Årsmøtet 2018 vedtok retningslinjer og frister for programarbeidet, og valgte en stor 
programkomite med 16 medlemmer, ledet av Dag Eide. Komiteen startet sitt arbeid 
umiddelbart, og fordelte oppgaver og temaer på medlemmene. Det ble jobbet vekselvis i 
grupper og sammen på møter. Totalt ble det avholdt seks møter, inkludert redaksjonsmøter. I 
tillegg ble det avholdt fire samrådsmøter med ulike temaer og ulike organisasjoner.  
Kommunepartiene, AUF og fagbevegelsen ble invitert til å komme med innspill i en tidlig fase 
i programprosessen. Et foreløpig utkast til program ble så sendt ut til partiorganisasjonen på 
høring. Etter en ny runde i programkomiteen ble programmet endelig behandlet og vedtatt på 
representantskapsmøte 1.12.2018. 
 
Nominasjonsprosess fylkestingsvalget  
Nominasjonsprosessen startet ved at årsmøtet valgte nominasjonskomite og vedtok 
rammene for prosessen. Nominasjonskomiteen ble ledet av Roy Gyberg og hadde totalt fem 
møter. I tillegg ble det valgt et arbeidsutvalg som gjennomførte samtaler/intervjuer med seks 
aktuelle kandidater til de øverste plassene på fylkestingslista.  
Partiorganisasjonen og fagbevegelsen ble invitert til å komme med forslag på kandidater til 
lista i første runde og et foreløpig listeforslag ble så sendt ut på høring til kommunepartiene 
og AUF. Etter høringsrunden utarbeidet komiteen et endelig listeforslag som ble behandlet 
på nominasjonsmøtet 1.12.2018. Her ble Gro Bråten nominert som partiets 
fylkesordførerkandidat. 
 
Strategi for valgkampen 
På styreseminar høsten 2018 ble strategien konkretisert og det ble satt følgende mål for 
valgkampen i Agder: 
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• Vi skal bli det største partiet i det nye fylkestinget. 

• Arbeiderpartiet skal vinne fylkesordføreren. 

• Vi skal bidra til at vi beholder de ordførerposisjonene vi har, og vinne i de kommuner 

hvor vi har en realistisk mulighet for det. 

Videre detaljplanlegging og gjennomføring av valgkampen bygde videre på disse målene og 
strategien som ble lagt. 
 
Vårkampanje og tidlig valgkamp 
Både i 2018 og 2019 ble det gjennomført vårkampanje. De aller fleste kommunepartiene 
hadde standsaksjoner med utdeling av roser, og noen hadde også husbesøk og andre 
arrangementer. Fram mot sommeren 2019 hadde også flere kommunepartier stands og 
andre utadrettede aktiviteter, gjerne i forbindelse med store lokale arrangementer/markeder. 
Fylkestingskandidatene deltok på mange av disse. 
I vårhalvåret 2019 var vår fylkesordførerkandidat Gro Bråten på mer enn 20 
arbeidsplassbesøk over hele Agder, sammen med LO og forbundene. Noe steder var også 
andre fylkestingskandidater med og som oftest også lokale ordførerkandidater. Dette var 
veldig nyttig og ble svært godt mottatt i fagbevegelsen. 
 
Intensiv valgkamp 
Etter en relativ stille sommer kom valgkampen for alvor i gang i slutten av juli. Det startet 
med det som etter hvert er blitt en tradisjon med sommerprat med Jonas Gahr Støre på 
Sandøya i Tvedestrand. Noen dager senere besøkte Jonas Kristiansand, der han deltok på 
søndagstur og møtte studenter ved UIA. Et par dager etter det gjennomførte vi en «Truck, 
trål og traktor-turne» med nestleder Bjørnar Skjæran og våre fremste fylkeskandidater. I 
løpet av 2 dager i slutten av juli besøkte de ulike prosjekter og bedrifter i sju kommuner i 
Agder, sammen med lokale ordførerkandidater. 
 
Første helgen i august startet mange kommunepartier opp med standsaksjoner og etter hvert 
husbesøk. Aktiviteten økte kraftig på utover i august og i de siste 14 dagene av valgkampen 
var det full mobilisering i alle kommunepartier. Hver helg var det også mange større 
arrangementer og markeder som fylkeskandidater deltok på sammen med 
kommunepartiene. Til sammen ble det delt ut ca. 45.000 roser i løpet av valgkampen, 
inkludert vårkampanjen. 
 
I midten av august ble Arendalsuka avholdt. Dette er et nasjonalt arrangement, som samler 
hele det politiske miljøet i landet og det var over 70.000 besøkende i løpet av uka. 
Fylkespartiet var ansvarlig for å ha stand i «Stortingsgata», og vi mobiliserte våre 
fylkestingskandidater og ordførerkandidater til denne, sammen med andre tillitsvalgte fra 
mange kommunepartier. Et av høydepunktene i løpet av uka var partitimen og her ble lokale 
saker og kandidater profilert for ca. 700 tilhørere. Arendalsuka ble avsluttet med en politisk 
debatt mellom ordførerkandidatene i Arendal og en mellom fylkesordførerkandidatene.  
Nestleder Hadia Tajik åpnet studieåret ved UIA, både i Kristiansand og Grimstad og i den 
forbindelse møtte hun AUF-studentene til en samtale. Hun deltok også på et 
valgkampopplegg med vår ordførerkandidat i Lillesand. Senere samme uka på vei fra 
Arendalsuka til Rogaland gjorde Hadia et stopp i Lyngdal og i Flekkefjord der hun hadde 
medieutspill sammen med de lokale ordførerkandidatene. 
 
Etter Arendalsuka la våre fremste fylkestingskandidater ut på en fylkesturne. De startet i 
Setesdal og indre bygder, fortsatte i østre del av Aust-Agder og avsluttet i vestre og indre 
strøk av Vest-Agder. Medregnet «Truck, traktor og trål-turneen» ble de aller fleste 
kommunene besøkt i løpet av valgkampen. Det ble mange besøk på arbeidsplasser og 
offentlige institusjoner sammen med de lokale ordførerkandidatene, og det ble mange 
oppslag i lokalavisene. 
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Profilering 
Partiets sentralt la opp til en stor digitalsatsing før valget og alle fylkespartier skulle ha en 
egen digitalansvarlig. I Agder ble Åsmund Mjåland ansatt i en deltidsstilling som 
valgmedarbeider, bl.a. for å ivareta dette ansvaret. Store deler av stillingen ble finansiert av 
partiet sentralt. 
 
Digitalsatsningen ga som resultat at fylkespartiet og de sentrale kandidatene ble synliggjort 
på nettsiden og i sosiale medier, bl.a. gjennom video og bildebruk. Mange kommunepartier 
og lokale kandidater fikk også hjelp til sin profilering. Analyseselskapet Retriever kåret 
Arbeiderpartiet til vinner i sosiale medier i Agder, og uttalte bl.a. at Arbeiderpartiet stod svært 
sentralt i den politiske debatten blant folk, og ikke bare i de redaktørstyrte mediene. 
I tillegg ble det satset på målrettet internettannonsering fra sentralt med både sentralt og 
lokalt budskap. Fylkespartiet satset også på dette for å forsterke den sentrale kampanjen. 
Fylkespartiet gjennomførte også en stor annonsekampanje i lokalavisene siste uka før valget 
og produserte plakater av de to fremste fylkeskandidatene som ble spredd ut på lokale 
stands. Det ble også produsert en brosjyre med presentasjon av våre hovedsaker og fremste 
kandidater. Denne ble distribuert direkte til alle husstandene i Agder. I tillegg leide vi tre biler 
som ble dekorert med partisymboler. Den ene disponerte fylkesordførerkandidaten vår, og 
de to andre ble i hovedsak disponert av AUF. 
 
Ungdomsvalgkamp 
AUF hadde som vanlig hovedansvaret for ungdomsvalgkampen og gjorde det på en flott 
måte. Fylkespartiet betalte for to leiebiler slik at AUFerne kom seg rundt i fylket på 
skolebesøk og på stands og husbesøk sammen med kommunepartiene. AUF deltok også i 
Arendalsuka og hadde i tillegg mange egne arrangementer og aksjoner.  
Skolevalgene er en svært sentral del av AUFs valgkamp og her stilte de godt forberedt over 
hele fylket. Det resulterte i at Arbeiderpartiet vant skolevalget og ble største parti både i 
Agder og nasjonalt.  
 
Valgresultatet 
Valgresultatet som helhet ble en nedtur for Arbeiderpartiet. Ved fylkestingsvalget gikk vi 
tilbake med over 7% til 20,7%. Vi ble neststørste parti og fikk 10 mandater i fylkestinget. Ved 
forhandlingene om posisjoner etter valget lyktes vi dessverre ikke i å samle et flertall bak vår 
fylkesordførerkandidat. KrF valgte å samarbeide med Høyresiden og dermed klarte vi bare å 
samle støtte fra de rødgrønne partiene som utgjorde 21 av 49 mandater. Gro Bråten ble 
valgt som opposisjonsleder og de rødgrønne partiene fortsetter samarbeidet i opposisjon. 
I kommunevalget ble vi derimot største parti med 21,1%, men også her var det samlet sett 
en nedgang på 7%. Men, det er verd å nevne at vi hadde stor framgang, og gjorde svært 
gode kommunevalg i enkelte kommuner. Vi nevner her særlig Bygland, Åseral, Sirdal, Evje 
og Hornnes og Farsund.  
 
Selv om valgresultatet ikke ble helt som forventet, så vant vi kampen om ordførermakten. I 
tillegg til kommunene nevnt over, fikk vi ordføreren i Valle, Bykle, Lindesnes, Kristiansand, 
Arendal, Risør og Gjerstad, og varaordfører i ytterligere tre kommuner. Samlet sett bor nå 
73% av fylkets befolkning i en Arbeiderpartistyrt kommune. Dette har også medført at det er 
en Arbeiderpartiordfører som leder i alle regionrådene i Agder og vi har også fått KS-lederen! 
Og selv om vi tapte fylkesordførervervet, så er dette en stor styrke for Arbeiderpartiet og gir 
store muligheter til å påvirke politikken i Agder i sosialdemokratisk retning. 
 
Vi nådde ikke målene om å bli største parti i fylkestingsvalget og vinne fylkesordføreren i 
Agder. Vi var nære på, men det holdt ikke. Det tredje målet om at vi skulle beholde og vinne 
nye ordførerposisjoner, må vi si ble overoppfylt. En stor takk til alle som har stått på i 
valgkampen og bidratt til dette! 
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Landsmøtet 2019 
Arbeiderpartiets 67. ordinære landsmøte ble avholdt i perioden torsdag 4. til søndag 7. april 
2019 i Oslo Kongressenter, Folkets Hus, Oslo. Delegatene ble valgt på det ekstraordinære 
årsmøtet 2.-3. mars 2019 og delegasjonen bestod av  
 
 
 
 
Navn Verv Kommuneparti 

Neda Afshari Pour Fylkestingslista Kristiansand 

Dag Eide Fylkestingslista Tvedestrand 

Fredrik Jensen Fylkestingslista, ungdomskandidat Kristiansand 

Ulrikke Støylen AUF-leder Arendal 

Agnes Norgaard LOs regionleder Risør 

Robert C. Norli Ordførerkandidat Arendal 

Marit Grefstad Ordførerkandidat Grimstad 

Jan Oddvar Skisland Ordførerkandidat Kristiansand 

Line Kysnes Vennesland Leder kvinnenettverket Evje og Hornnes 

Ahmed Lindov Kommunepartileder Kvinesdal 

Solveig Robstad Ordførerkandidat Vennesla 

Svein Arne Haugen Ordførerkandidat Evje og Hornnes 

Ila Patel Kommunepartileder Lyngdal 

Birger Bakken Ordførerkandidat Vegårshei 

 
I tillegg deltok landsstyremedlemmene Cecilie Knibe Kroglund og Even Tronstad 
Sagebakken, sentralstyremedlem Jon Rolf Næss og Kari Henriksen fra stortingsgruppas 
styre. Mette Gundersen møtte som nestleder i KS.  Fylkessekretærene Per Åge Nilsen og 
Audun Øvrebø og valgkampmedarbeider i Agder Arbeiderparti, Åsmund Mjåland og 
valgkampmedarbeider i Kristiansand, Jannike Arnesen var landsmøtefunksjonærer. 
 
Fylkesordførerkandidat Gro Bråten deltok på den første dagen som gjest før hun reiste til 
utlandet, og deltok på scenen i en egen sekvens knyttet til presentasjonen av 
distriktsutvalgets manifest. Jan Oddvar Skisland og Neda Blakstad deltok også i egne 
samtaler på scenen ifb med valgkampen. 
 
Agnes Norgaard var medlem av landsmøtets redaksjonskomite for politiske saker. 
 
Innlegg på landsmøtet 

Antall talere fra hvert fylkeslag er regulert på forhånd, og fra Agder hadde følgende innlegg: 
 
Cecilie Knibe Kroglund om oppvekstpolitikk, Even Tronstad Sagebakken om å bedre 
leseferdigheten i barneskolen, Ahmed Lindov om asyl- og flyktningpolitikken, Line 
Vennesland om vold i nære relasjoner, Marit Grefstad om verdiskaping innen de marine 
næringene, Robert C. Norli om fast ansettelse i hel stilling etter endt læretid, Solveig Robstad 
om kvalitet i barnehagene, Birger Bakken om lokaldemokrati og kommuneøkonomi, Ulrikke 
Støylen om internasjonalt nedrustningsarbeid og Jan Oddvar Skisland om valgkamp. 
 
Jon Rolf Næss holdt innlegg som medlem av sentralstyre om distriktspolitikk, og Fredrik 
Jensen deltok i to spontandebatter og holdt innlegg om ja til skolelekser og om tannhelse.   
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Gjennomslag for Agder Arbeiderparti  

Historiens første delegasjon fra Agder reiser hjem med mange gode gjennomslag i bagasjen. 
 
En konsekvent, rettferdig og human innvandringspolitikk 
Migrasjonsmanifestets innledning ble etter forslag fra Agder AP endret fra «En streng, 
rettferdig og human innvandringspolitikk» til «en konsekvent, rettferdig og human 
innvandringspolitikk» Vårt forslag er en reell endring i Migrasjonsmanifestet og legger 
føringer for arbeidet med neste partiprogram. Her fikk Agder Arbeiderparti og Ahmed Lindov 
fra Kvinesdal omtale i nasjonale medier.  
 
Tenner er en del av kroppen.  
Agder AP fikk flertall i salen i Arbeiderpartiets uttalelse «god helse til alle – uansett hvem du 
er og hvor du bor»  Flertallet ønsket en gradvis utvidelse av den offentlige 
tannhelsetjenesten. I tillegg fikk Agder støtte for tillegget  «med mål om å likestille den med 
andre helsetjenester». Dette fikk også nasjonal oppmerksomhet. På Dagbladets 
facebookside fikk meldingen om at Agder Arbeiderparti fikk gjennomslag over 14 000 likes, 2 
700 kommentarer og 616 delinger. I tillegg laget de en egen artikkel med Fredrik Jensen som 
var forslagsstiller. 
 
Gratis SFO og startpakke med barnebøker 
Delegasjonen prioriterte å jobbe for gratis SFO til alle og startpakke av barnebøker for å 
styrke barns leseglede og ferdigheter. Landsmøtet vedtok gratis SFO til alle 1.klassinger 
med mål om å kunne tilby gratis SFO til alle på sikt. Oppvekstmanifestet fikk også er sterk 
formulering på leseglede og startpakke.  Landsmøtet har mange gode vedtak som styrker 
kvalitet i barnehager, noe Agderdelegasjonen har hatt et stort fokus på. 
 
Arbeidslivsmanifestet ble styrket med to av Agders forslag: - 

• De som får tilbud om fast ansettelse etter endt læretid i det offentlige skal som 

hovedregel tilbys 100% stilling. 

• Arbeiderpartiet skal ha samme satsing med tanke på antall psykisk 

utviklingshemmede i ordinært arbeid som vi har med læringeplasser. 

 
Distriktspolitikk og næringsutvikling 
Flere i delegasjonen tok til ordet for en god distriktspolitikk, både i forhold til næringsutvikling 
og i forhold til nødnett og beredskap. Særlig stort fokus hadde delegasjonen på Blått 
Kompetansesenter Sør og Kompetansesentre innen marine næringer. Dette fokuset 
gjenspeiles godt både i distriktsmanifestet og i uttalelsen om «klimavennlig industri for 
framtiden»   
 
Godt fornøyd 

Som et nytt og samlet Agder Arbeiderparti la vi stor vekt på at vi skulle markere oss tydelig 
på landsmøtet og at vi skulle ha gjennomslag. Vi la derfor en strategi hvor vi konsentrerte 
oss om et utvalg av alle de forslag som var sendt inn fra Agder, og at vi i alle innlegg skulle si 
at Agder Arbeiderparti mener, og at Agder Arbeiderparti foreslår. Det gjennomslag vi fikk, og 
den markeringen vi gjorde ble lagt merke til av mange delegater og av partiets ledelse. Styret 
er derfor godt fornøyd med hvordan Agder Arbeiderparti gjennomførte sitt første landsmøte 
etter sammenslåingen. 
 
 

Forberedelse til stortingsvalget 2021 
Forberedelsene til stortingsvalget 2021 begynte allerede etter valget i 2019, med en 
diskusjon om strategien framover og fastsetting av frister mm. for nominasjonsprosessen.  
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Nominasjonsprosess 
Fylkesstyret vedtok frister og forslag til nominasjonsprosess før jul 2019. Endelig vedtak om 
prosess og valg av nominasjonskomite skulle vært behandlet på årsmøtet i mars 2020, men 
ble i stedet behandlet i representantskapet i april.  
 
En viktig diskusjon i forbindelse med dette var om vi skulle ha en felles liste i begge 
valgdistrikt eller ulike lister. Konklusjonen ble at vi skulle stille egen liste i hvert valgdistrikt og 
som en følge av det ble det valgt to nominasjonskomiteer og avholdt to nominasjonsmøter. 
Solveig Robstad ledet nominasjonskomiteen for Vest-Agder valgdistrikt og Per Kristian 
Lunden for Aust-Agder. Selv om det skulle stilles to lister ble det lagt opp til identisk prosess 
og felles frister. Første møte i nominasjonskomiteene ble også holdt felles. 
 
Nytt i forhold til tidligere var at vi denne gang ønsket å presentere alle aktuelle kandidater på 
en bedre måte og få til en bredere prosess som involverte medlemmene i større grad. Etter 
første åpne forslagrunde ble derfor alle som var spilt inn som kandidater og som selv ønsket 
å bli vurdert som kandidat, presentert på fylkespartiets nettside med tekst og bilde. Alle 
medlemmene ble så oppfordret til å gjøre seg kjent med kandidatene og de fikk anledning til 
å stille dem spørsmål. Svarene ble så lagt ut på nettsiden slik at alle kunne se hva den 
enkelte mente om ulike spørsmål. 
 
Begge nominasjonskomiteene la fram sitt foreløpige listeforslag i slutten av august og dette 
ble sendt på høring. De endelige listeforslagene ble lagt fram i slutten av oktober og endelig 
behandling fant sted på digitale nominasjonsmøter 17. november. 
 
Følgende lister ble vedtatt: 
 
 Aust-Agder   Vest-Agder   

 Kandidat 
 

Alder Kommune Kandidat Alder Kommune 

1 Tellef Inge Mørland 
 

40 Arendal Kari Henriksen 64 Kristiansand 

2 Cecilie Knibe Kroglund 48 Lillesand Kai Steffen 

Østensen 

25 AUF  

3 Ramani K. Nordli 
 

21 Arendal (AUF) Birte Usland 47 Lindesnes 

4 Dagfinn H. Svanøe 
 

30 Åmli (LO) Ahmed Lindov 27 Kvinesdal 

5 Marit Grefstad 
 

58 Grimstad Adelheid F. 

Mykland 

47 Vennesla 

6 Josef Hæier 
 

55 Arendal Eivind Arnt Husøy 59 Lyngdal 

7 Ragni MacQueen 
Leifson 
 

57 Risør Mona Dia 21 Kristiansand 

8 Lars Marius Nilsen 
 

29 Froland Kenneth Mørk 39 Kristiansand 

9 Grethe Nygaard 
 

35 Evje og 
Hornnes 

Grace Buch 43 Farsund 

10 Vidar Holmsen Engh 
 

56 Tvedestrand Dalmar Shirwac 56 Kristiansand 

11    Dina Sandnes 

Reppen 

18 Lyngdal 

12    Glenn Rinden 32 Kristiansand 
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Arbeid med strategi og valgkampplan 

Fylkesstyret startet strategidiskusjonen på møte i begynnelsen av september 2020, og 
arbeidsutvalget ble gitt fullmakt til å jobbe videre med en sak om prinsipper og forutsetninger 
som et utgangspunkt for diskusjon i representantskapet. Saken ble behandlet der 22. 
september og det ble gitt tilslutning til mål, forutsetninger og prinsipper for Agder 
Arbeiderpartis valgkampstrategi slik det var beskrevet i saksdokumentet. Fylkesstyret fikk 
fullmakt til å vedta endelig valgkampstrategi i tråd med dette.  
 
Fylkesstyret diskuterte og vedtok på møte i oktober den endelige strategien for valgkampen. 
Senere har det vært jobbet med valgkampplanlegging som bygger på denne strategien. 
Selve valgkampplanen er et dynamisk dokument som utvikles og detaljeres etter hvert som 
vi nærmer oss stortingsvalget. 
 
 

Fagligpolitisk samarbeid 
Det er et godt samarbeid mellom Agder Arbeiderparti og LOs regionskontor og den øvrige 
fagbevegelsen på fylkesnivå i Agder. Det er jevnlig møter i samarbeidskomiteen og det er 
også uformell kontakt om ulike arrangement og politiske saker. De tradisjonelle fagligpolitiske 
mandagsmøtene som LO inviterer til har vært videreført i perioden og representanter fra 
partiet deltar på disse. Målet er at samarbeidet skal bidra til godt gjennomslag for 
fagbevegelsens viktige saker i Arbeiderpartiet, både på fylket og i kommunene. Men det er 
også et mål at samarbeidet skal bidra til et godt klima for å håndtere eventuelle 
kontroversielle saker.  
 
Det har også vært jobbet mye med å styrke det det fagligpolitiske samarbeidet på lokalplan 
og alle kommunepartiene er oppfordret til å utpeke en fagligpolitisk kontaktperson. De fleste 
har gjort det, men det mangler fortsatt noen. Tilsvarende jobbes det med å etablere et 
kontaktnett ute på arbeidsplassene. 
 
I forbindelse med korona-pandemien var det i begynnelsen hyppige møter i 
samarbeidskomiteen, for å diskutere og videreformidle behov for tiltak. Det har deretter vært 
planen å ha faste møter hver første mandag i måneden, der det har vært tradisjonelt 
fagligpolitisk mandagsmøte på formiddagen, arbeidsplassbesøk på ettermiddagen og så 
møte i samarbeidskomiteen og til slutt en fagligpolitisk samling på kvelden rundt i regioner. 
Dette er gjennomført kun et par ganger, da det er blitt vanskeliggjort pga. korona. Men, det 
har likevel vært gjennomført digitale møter i samarbeidskomiteen. 
 
Både Vest-Agder og Aust-Agder Arbeiderparti hadde egen samarbeidsavtale med 
Fagforbundet i de to fylkene, og det var egne samarbeidskomiteer. Fagforbundet har også 
vært gjennom en periode med sammenslåing, og vi har etter hvert fått etablert 
samarbeidskomite også med Fagforbundet og det er inngått samarbeidsavtale med 
fylkestingsgruppa. Det har ikke vært mange formelle møter mellom Fagforbundet og 
Arbeiderpartiet i Agder i perioden, men det er god uformell kontakt og fylkesleder i 
Fagforbundet i Agder var leder av samarbeidskomiteen mellom LO og Arbeiderpartiet de to 
første årene av perioden.   
 
Samarbeidet med LO har vært viktig for valgkampen i Agder i 2019. Politiske saker, 
strategiske valg og konkrete besøk har vært tema i flere av møtene i samarbeidskomiteen, 
og LOs regionskontor og Fagforbundet har også gitt økonomisk støtte til valgkampen. 
 
LOs regionleder tiltrer vårt fylkesstyre med tale- og forslagsrett, og vår fylkesleder, 
stortingsrepresentanter, gruppeleder i fylkestinget og fylkessekretærer deltar på LOs 
regionmøter. Disse møtene er viktige arenaer for både formelle og uformelle innspill fra LOs 
tillitsvalgte.  
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Sentrale tillitsverv  
I løpet av perioden har Agder Arbeiderparti vært representert i følgende sentrale utvalg: 
 
Landsstyret:  

Cecilie Knibe Kroglund og Even Tronstad Sagebakken har representert Agder Arbeiderparti i 
hele perioden. På landsmøtet i 2019 ble vedtektene endret slik at Agder Arbeiderparti fikk to 
landsstyrerepresentanter fra hvert valgdistrikt. På representantskapsmøtet 25. mai 2019 ble 
Trine Nilsen Klungland og Reidar Saga valgt i tillegg, slik at Kroglund og Saga representerer 
Aust-Agder valgdistrikt og Sagebakken og Klungland representerer Vest-Agder valgdistrikt. 
På representantskapsmøtet 22. september 2020 ble Anne Bystadhagen valgt til landsstyret 
istedenfor Trine N. Klungland, som gikk ut av fylkesstyret etter eget ønske. 
 
Sentralstyret 

Jon Rolf Næss var medlem av sentralstyret frem til landsmøtet i 2019 hvor ha etter eget 
ønske ikke stilte til gjenvalg. Agder Arbeiderparti fremmet forslag på Robert C. Norli, som ble 
valgt som nytt medlem. 
 
Annet:  

• Cecilie Knibe Kroglund ble oppnevnt av sentralstyret som leder av Arbeiderpartiets 

oppvekstutvalg, som leverte sitt forslag til landsmøtet i 2019. 

• Gro Bråten har vært medlem av programkomiteen som har utarbeidet forslag til nytt 

partiprogram. 

• Stortingsrepresentant Kari Henriksen har vært Arbeiderpartiets innpisker på Stortinget 

og medlem av gruppestyret.  

• Mette Gundersen har i perioden 2018-2019 vært 1. nestleder i KS nasjonalt. Etter 

valget ble hun valgt til medlem av hovedstyret. 

 
 

Kommunepartiene 
Det er fungerende kommunepartier i alle Agders 25 kommuner. Det er imidlertid varierende 
grad av aktivitet i forhold til medlemsmøter og politiske utspill. Det er også stor variasjon i 
forhold til engasjementet det enkelte kommuneparti viser i forhold til deltakelse og å bringe 
inn politiske saker til behandling i fylkespartiet. Det er et stort potensial for å øke aktiviteten i 
kommunepartiene.  
 
Styret har i denne perioden gjort et forsøk med å fordele et ansvar for å holde kontakt med 
kommunepartiene blant styrets medlemmer. Dette har bare til en viss grad fungert, og det 
nye styret bør vurdere hvordan dette skal følges opp i neste periode. 
 
Det har vært gjennomført ett kommunepartiledermøte i perioden, men det har ikke vært 
gjennomført møter med gruppelederne. 
 
Kommune- og fylkestingsvalget satte Arbeiderpartiet styringen av 15 av 25 kommuner i 
Agder. I 12 av disse har vi ordføreren. Det gir oss en stor mulighet for å gjennomføre vår 
politikk, og det gjør oss synlige blant innbyggerne. Det er viktig at disse posisjonene gir 
politiske resultater og positivt omdømme. For å bedre kontakten mellom fylkespartiet og 
ordførerne ble det derfor opprettet et eget ordførerforum. 
 
Korona-pandemien har også satt sitt tydelige preg på aktiviteten i kommunepartiene, men 
mange har klart å opprettholde en viss aktivitet, ved hjelp av kreative opplegg og digitale 
løsninger. 
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Prosjekt digitale hjelpemidler  
Vinteren 2020 søkte vi partiet sentralt om å få støtte til et prosjekt som hadde som mål at 
våre kommunepartier skulle få opplæring og hjelp til i større grad å benytte seg av de digitale 
hjelpemidlene vi har til rådighet. Dette fikk vi positiv respons på, og vi fikk en bevilgning på 
kr. 150.000. Pga. pandemien kom vi sent i gang, men i august tiltrådte Runo Nygård som 
prosjektleder i 50% stilling og startet umiddelbart opp prosjektet. 
 
Digitalprosjektet i Agder Arbeiderparti ble gjennomført i tidsrommet aug. 20 - feb.21 med 
intensjonen om å løfte alle kommunepartiene opp på et nivå hvor de benytter seg av våre 
digitale hjelpemidler. Arbeidet med dette har også dannet god kunnskap om hvordan vi skal 
opprettholde bruken også i fremtiden.  
 
Løsningen 

Digital lagring av dokumenter og protokoller i kommunepartiene har vært etterspurt i lang tid, 
og Agder Arbeiderparti har igjennom dette prosjektet lag til rette for at alle har blitt tilbudt en 
løsning i systemleverandøren Jottacloud. 
 
Det ble raskt avdekket at sikker lagring ikke har vært utøvd tilstrekkelig, og mye protokoller 
har dessverre blitt lagret på f.eks eldre pc, eller blitt liggende som notater i permer. 
Så for å sikre vedtakene og protokollene for nye styrer og ikke minst etterkommere har dette 
prosjektet vært enormt viktig. Løsningen har virkelig engasjert kommunepartiene, og viljen til 
å «få dette til» har vært over all forventning. 
 
Gjennomføringen 

Gjennomføringen startet opp med fysiske møter i kommunepartiene, men etter hvert ble 
prosjektet preget av økt koronasmitte i flere deler av Agder, og de siste kommunepartiene 
måtte dessverre kurses via teams. Fysiske møter gjorde til at de som ikke var komfortable 
med digitale verktøy fikk god innføring og forståelse. Grensesnittet har hele tiden vært i 
fokus, så mappestruktur og presentasjoner har vært tilpasset nivået gjennomsnittet ligger på 
i forbindelse med digitale løsninger. 
 
Oppsummering 

Generelt har dette prosjektet vært veldig godt mottatt hos kommunepartiene, og for at digital 
lagring på et felles område skal bli en naturlig arbeidsmåte også i fremtiden, bør det gode 
arbeidet fortsette aktivt også ovenfor nye styrer og sekretærer i kommunepartiene.  
Det bør også arbeides aktivt for at alle forholder seg til en valgt løsning. 
Pr. januar 2021 hadde ca. 70% av kommunepartiene begynt å bruke løsningen og det er 
veldig bra! Runo takker for at han fikk lede dette prosjektet og fått treffe utrolig mange flotte 
medlemmer i løpet av prosjektet.  
 
 

Medlemssituasjonen 
Vi har dessverre hatt nedgang i medlemstallet i alle tre årene i perioden. I Agder som helhet 
var vi ved utgangen av 2020; 2410 betalende medlemmer, en nedgang på 117 i 2018, 41 i 
2019 og 257 i 2020, totalt 415 færre medlemmer sammenlignet med 2017. Av det totale 
medlemstallet er 489 nyinnmeldte de to siste årene. Det betyr at vi har mistet over 900 av de 
som var medlemmer i 2017, endel av disse av naturlige årsaker. Vi har hatt relativt få aktive 
utmeldinger, men mange lar rett og slett være å betale kontingenten, av ulike årsaker. For 
2020 antar vi at koronasituasjonen, med lite aktivitet i organisasjonen, er en medvirkende 
årsak til nedgangen. Tallene viser at vi har en stor jobb å gjøre for å nå målet om økt 
rekruttering og økt medlemstall i årene som kommer.  
 
Det må imidlertid påpekes at det er forskjeller kommunepartiene imellom, og vi vil særlig 
framheve de kommunepartiene som har gått mot strømmen og opprettholdt eller økt sitt 
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medlemstall i forhold til 2017: Åseral, Hægebostad og Birkenes. Dette er veldig bra, og de 
fortjener honnør for jobben som er gjort! (Detaljert oversikt over medlemsutviklingen vedlagt) 
 
 

1.mai  
Stortingsrepresentant Dag Terje Andersen, HK-leder Trine Lise Sundnes, LO-sekretær Are 
Tomasgaard og tidligere nestleder Gunnar Berge toppet laget av hovedtalere 1.mai 2018. 
Dag Terje talte på Eydehavn og i Gjerstad, Trine Lise talte i Kristiansand og Arendal 
sentrum, Are talte i Farsund, Flekkefjord og Lyngdal og Gunnar Berge i Kvinesdal. Det var 
stor oppslutning om disse og mange av de andre arrangementene rundt om i Agder. 
Hovedparolen denne dagen var «Trygt arbeidsliv for alle». 
 
Partileder Jonas Gahr Støre var årets hovedtaler på flere 1.mai-arrangementer i Agder i 
2019. Han startet dagen med 1.mai-frokost i Vennesla, der svært mange hadde møtt fram for 
å feire sammen med ham. Deretter gikk turen til Kristiansand der sjeldent mange deltok i 
1.maitoget. De fikk høre Jonas tale om årets hovedparole «Sterkere fellesskap» og 
viktighetene av å bekjempe ulikhet, gi folk trygghet på jobb og løse klimaproblemene. Jonas 
avsluttet 1.maiturneen i Agder på tradisjonsrike Eydehavn, der også svært mange hadde 
møtt fram og deltok i toget. 
 
Det var også mange andre 1.mai-arrangementer rundt om i Agder, fra tidlig morgen til sene 
kvelden. I anledning kommunevalget var mange av våre lokale ordførerkandidater 
hovedtalere eller appellanter i sine egne kommuner. 
Her følger en oversikt over hovedtalerne på de ulike arrangementene: 
 
Kommune 2018 2019 

Arendal 
(Eydehavn) Dag Terje Andersen Partileder Jonas G. Støre  

Arendal (sentrum) HK-leder Trine Lise Sundnes Nestleder LO Roger H. Heimli  

Audnedal 
Regionleder i Fagforbundet Roy 
Gyberg Fylkesordfører/kandidat Gro Bråten 

Birkenes Fylkesordfører Gro Bråten Stortingsrepresentant Kari Henriksen 

Evje & Hornnes Tellef Inge Mørland Ordførerkandidat Svein Arne Haugen 

Farsund LO-sekretær Are Tomasgaard Ordførerkandidat Arnt Abrahamsen 

Flekkefjord LO-sekretær Are Tomasgaard Ordførerkandidat Svein Hobbesland 

Gjerstad Dag Terje Andersen Ordførerkandidat Inger Løite 

Grimstad Trond Blattmann 
Stortingsrepresentant Tellef Inge 
Mørland 

Kristiansand HK-leder Trine Lise Sundnes Partileder Jonas G. Støre  

Kvinesdal Tidl. nestleder Gunnar Berge Ordførerkandidat Bente Ingebretsen 

Lillesand Fylkesordfører Gro Bråten 
Ordførerkandidat Cecilie Knibe 
Kroglund 

Lindesnes 
Ordførerkandidat Even Tronstad 
Sagebakken 

Ordførerkandidat Even Tronstad 
Sagebakken 

Lyngdal LO-sekretær Are Tomasgaard Fylkesleder Cecilie Knibe Kroglund 

Risør 
Tillitsvalgt i Fagforbundet Bente 
Trulsvik Ordførerkandidat Per Kristian Lunden 

Tvedestrand Fylkesleder Cecilie Knibe Kroglund Ordførerkandidat Vidar Holmsen Engh 

Søgne og 
Songdalen 

Regionleder i Fagforbundet Roy 
Gyberg   

Valle Sentralstyremedlem Jon Rolf Næss Bystyrepolitiker Trond Blattmann 

Vegårshei Fylkesleder Cecilie Knibe Kroglund 
Stortingsrepresentant Tellef Inge 
Mørland 
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Vennesla Stortingsrepresentant Kari Henriksen 
Partileder Jonas G. Støre (frokost)    
Ordførerkandidat Solveig Robstad 

Åmli 
Stortingsrepresentant Tellef Inge 
Mørland Ordførerkandidat Reidar Saga 

 
I 2020 var hovedparolen 1.mai «Trygghet for helse og arbeid». På grunn av 
koronapandemien ble mange 1.mai-arrangementer avlyst eller gjennomført digitalt. Mange 
steder var det likevel tradisjonelle kransenedleggelser, gudstjenester og det ble avholdt 
appeller uten publikum til stede, men som ble streamet på nett.  
 
Kreative medlemmer i Lyngdal og Lillesand Arbeiderparti dro til med «drive-inn»-
arrangementer der publikum satt i sine egne biler. Det var tradisjonelle taler, appeller og 
kulturinnslag, og det var stor oppslutning om disse arrangementene. 
 
 

Internasjonalt utvalg 
Våren 2019 tok medlemmer av Agder Arbeiderparti initiativ til å etablere et internasjonalt 
utvalg i fylkespartiet. Det internasjonale utvalget i Agder Arbeiderparti har organisert seg 
etter modell i Oslo og består av en rekke engasjerte medlemmer fra ulike kommunepartilag. 
Et arbeidsutvalg bestående av Kai Steffen Østensen, Åsmund Mjåland og Stina Torjesen har 
ledet arbeidet, mens de ulike arrangementene har vært utarbeidet av de ulike medlemmene i 
utvalget. Til tross for koronapandemien i 2020 har man fått til både fysiske og digitale møter 
med spennende innledere. Møtene er åpne for alle og har samlet opp imot 150 i publikum på 
sitt beste. Det er åpent for alle medlemmer av Agder Arbeiderparti å være med i utvalget.  
 
2019 

25. april ble det første arrangementet til internasjonalt utvalg avhold på Teateret i 
Kristiansand. Under tittelen Espen Barth Eide: Hvor går verden? ble lokalene fylt opp og folk 
stod i kø for å komme inn. Barth Eide startet med en 20 minutters innledning på de fire store 
driverne i internasjonal politikk i dag, før han tok del i en større samtale hvor også Stina 
Torjesen og Åsmund Mjåland med sine ulike erfaringer og kompetanse var med. Kai Steffen 
Østensen ledet samtalen. Arrangementet ble åpnet ved fylkesleder Cecilie Knibe Kroglund.  
 
1. mai ble det avholdt et arrangement i Arendal og Våre rettigheter i en global økonomi. Her 
innledet stortingsrepresentant Marianne Martinsen. I samtalen etter innledningen deltok 
Roger Haga Heimli, 2. nestleder i LO og Nina Jentoft, forsker i NORCE og 
varaordførerkandidat for Arendal Arbeiderparti i valget 2019. Kai Steffen Østensen ledet 
samtalen. Paneldeltakerne delte viktige perspektiver på rettighetsspørsmål til arbeidstakere i 
en global økonomi hvor anbudsprosesser, sosial dumping, internasjonale selskap og 
markedskrefter i økende grad utfordrer Den norske modellen – og de norske 
arbeiderverdiene. Arrangementet var i samarbeid med LO Agder.  
 
29. august ble EØS ble debattert under tittelen Go-Ahead: Har EØS skylden for 
Sørlandsbanen? På Teateret i Kristiansand. Jurist Siri Egeland innledet på EØS-avtalens 
juridiske rammer, deretter tok stortingsrepresentant Tellef Inge Mørland, leder av Norsk 
lokomotivmannsforbund Rolf Ringdal og aktivt medlem av Nei til EU – Vest-Agder Alf 
Holmelid plass i panelet. Kai Steffen Østensen ledet samtalen. Diskusjonen var til tider hard, 
selv om ulemper og muligheter med EØS kom frem. Også privatiseringsdebatten og 
situasjonen på Sørlandsbanen ble viktige elementer 
 
2020 

12. februar innledet Tor Wennesland om situasjonen i Midtøsten under tittelen «Hva skjer i 
Midtøsten?» på Arkivet i Kristiansand. Wennesland er regjeringens spesialutsending til 
Midtøsten og har lang fartstid som toppdiplomat for Norge i utlandet. Etter innledningen tok 
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han selv plass i panelet hvor også stortingsrepresentant Kari Henriksen og lokalpolitiker 
Åsmund Mjåland deltok. Kai Steffen Østensen ledet samtalen. Over 120 mennesker tok 
turen og det ble en svært god samtale hvor sikkerhetspolitikk, demokratiutvikling, 
menneskerettigheter og ulike perspektiver lokalt, regionalt og nasjonalt slår ut. Fokuset på de 
mange utfordringene og den kaotiske situasjonen i Midtøsten gjorde samtalen spennende, 
men også utfordrende. 
 
17.september innledet Rania Maktabi og Gudrun Bertinussen under temaet: «Hva skjer i 
Libanon?» Maktabi er midtøsteneksepert og førsteamanuensis ved Høgskolen i Østfold. 
Bertinussen er landdirektør for Norsk Folkehjelp i Libanon. Etter innledningene var det en 
panelsamtale om Libanons mange problemer. Arrangementet ble avholdt på Teateret i 
Kristiansand. 
 
29. oktober ble USA-valget satt på dagsorden på Håndverkeren i Kristiansand under tittelen: 
«Har demokratene en sjanse?» Erik Kursetgjerde (Ap-politiker, ansatt i NUPI), Adriana Ruiz 
(menneskerettighetsaktivist og lokalpolitiker) og Alf Tomas Tønnessen (førsteamanuensis 
ved UiA) innledet. 
 
Med disse arrangementene oppsummert og engasjementet de har bidratt til i partiet, viser 
det at det er rom for et internasjonalt utvalg i Agder Arbeiderparti. Et utvalg som må arbeide 
aktivt og kontinuerlig for å oppnå gode arrangementer med faglig innhold og interessante 
foredragsholdere i og utenfor eget parti. Målet med arrangementene er også at de skal være 
åpne, for å at flere skal delta, bli kjent med ulike problemstillinger og også Arbeiderpartiet.  
 
 

Administrasjon 
Etter sammenslåingen av fylkespartiene har vi opprettholdt partikontor både i Arendal og i 
Kristiansand. I Arendal videreførtes leieforholdet på Torvet, sammen med fagbevegelsen. I 
Kristiansand måtte vi flytte til nye lokaler i april 2019, da leiekontrakten i Dronningensgate 
ikke ble fornyet. Vi flyttet da til midlertidige lokaler i Henrik Wergelandsgate i påvente av 
flytting til nyrenoverte lokaler i Festningsgaten, sammen med fagbevegelsen. Innflytting her 
skjedde i desember 2020. 
 
Vi har i perioden vært to fylkessekretærer som er ansatt i partiet sentralt. Fylkespartiet har en 
kontormedarbeider i 50% stilling og en renholder på timebasis ansatt. I tillegg hadde vi i 2019 
en valgmedarbeider ansatt delvis i 50% og delvis i 100% stilling, til sammen ca. fire 
månedsverk. I 2020 har vi hatt en prosjektmedarbeider ansatt i 50% stilling i 6 måneder. I 
deler av 2019 og i 2020 har vi også kjøpt regnskapstjenester fra Arbeiderpartiet sentralt. 
 
 

Økonomi 
Ved sammenslåingen av fylkespartiene i 2018 ble alle midler overført Agder Arbeiderparti. 
Begge fylkespartiene hadde omtrent lik økonomi og til sammen startet vi med ca. 1,3 mill. i 
egenkapital. Da 2018 var et mellomvalgår ble det budsjettert med et overskudd på ca. 0,5 
mill. Resultatet ble en god del bedre enn det, slik at vi gikk inn i 2019 med en egenkapital på 
nesten 2,2 mil. 
 
I valgåret 2019 ble det budsjettert med et underskudd på i overkant av en halv mill. Selv om 
vi brukte mye penger i valgkampen ble det likevel et lite overskudd totalt sett i 2019. Dermed 
går vi inn i 2020 med en egenkapital på drøyt 2,2 mill. Det forbedrede resultatet skyldes i 
hovedsak betydelig mindreforbruk til møtevirksomhet, refusjon sykepenger og økt 
valgkampstøtte fra partiet sentralt og fagbevegelsen. På minussiden nevnes at vi pga. et 
dårligere valgresultat, fikk en del mindre fylkesstøtte enn det vi hadde lagt til grunn.  
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I mellomvalgåret 2020 ble det budsjettert med et overskudd på 370.000, for å bygge opp litt 
ekstra kapital til bruk i valgåret 2021. Resultatet ble imidlertid en god del bedre og endte på 
et overskudd på ca. 850.000. Dette skyldes i hovedsak mindre aktivitet som følge av 
koronapandemien. Det vises for øvrig til regnskapet for 2020. 
 
Fylkespartiets økonomi er helt avhengig av stats- og fylkesstøtten. Den reguleres ut fra 
resultatet av fylkestingsvalget hvert 4. år. Men fylkeskommunen kan også vedta endrede 
satser og administrasjonen foreslo betydelig kutt i forbindelse med sammenslåingen. Dette 
fikk vi, i samarbeid med de andre partiene, forhindret slik at totalnivået ble opprettholdt slik 
det var i de to gamle fylkeskommunene. 
 
Resultatet av fylkestingsvalget slår imidlertid negativt ut for oss uansett. Som følge av dette, 
fikk vi i 2020, og vil hvert år fram mot neste fylkestingsvalg få, ca. 600.000 mindre i offentlig 
støtte enn vi fikk i 2018. I denne situasjonen er det betryggende å ha en god 
egenkapitalsituasjon, men vi må også belage oss på stramme inn på forbruket i årene 
framover. 
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Kontrollkomiteens beretning for 2018, 2019 og 2020. 
 
Innledning 

Beretningen omhandler perioden fra stiftelsesmøte i Agder Arbeiderparti 17.3.2018 til 
årsmøte 13.3.2021. Årsmøteperioden er utvidet fordi det ordinære årsmøtet i 2020 ikke lot 
seg gjennomføre på grunn av covid-19. 
 
Covid-19 (koronavirus) har i større eller mindre grad preget hverdagen vår det siste året.  
Restriksjoner om avstand, og antall deltakere i samme rom har ført til avlysning av fysiske 
møter. Fylkespartiet tok raskt i bruk digitale møter. En møteform som ikke var helt fremmed 
for alle, men for mange.  Etter en noe «famlende» start synes det som om denne 
møteformen nå fungerer bra, og mye tyder på at digitale møter vil bli mer benyttet også etter 
at pandemien er under kontroll.  Så mye om covid-19 i denne beretningen.  
 
Sammensetning, oppgave og arbeidsform 

Kontrollutvalget har bestått av, Liv Andersen (medlem), Lars-Jørgen Hauge (medlem) og 
Bjørn Egeli (leder) – alle med «fartstid» i ulike politiske og organisatoriske verv i 
Arbeiderpartiet. 
 
Vedtektenes §11.2 regulerer utvalgets oppgaver; «Årsmøtet velger en kontrollkomité på tre 
medlemmer med to varamedlemmer som har som oppgave å kontrollere om de økonomiske 
disposisjoner er gjort i samsvar med gjeldende vedtekter og vedtak. Kontrollkomiteen skal 
avgi beretning til årsmøtet eller representantskapet om sitt arbeid. Medlemmer og tiltredende 
i fylkespartiets styre er ikke valgbare». 
 
Komiteen startet perioden med en gjennomgang av vedtektene for å sjekke ut at vi hadde en 
felles forståelse av oppgaven vår. Vi var også enige om å ta opp forhold som vi eventuelt 
hadde merknader til med leder og fylkessekretærer underveis i perioden, og så tidlig som 
mulig. 
 
Komiteen har i første rekke holdt seg oppdatert på arbeidet i fylkespartiet ved å lese 
styredokumentene/protokollene, handlingsplaner og ulike rapporter i etterkant av ulike 
prosjekter. Komiteen har deltatt i styremøter der regnskap og budsjett har stått på sakskartet, 
og har stort sett deltatt med en eller flere av komiteens medlemmer på 
representantskapsmøtene i perioden. I tillegg har komiteen hatt møter med fylkesleder og 
fylkessekretærene. Dette for å få ytterligere informasjon og kunne gi enkelte tilbakemeldinger 
underveis. 
 
Komiteen har hatt utvalgsmøter ved behov for å drøfte status i arbeidet. 

 
Styringsdokumenter/noen vurderinger 

For å vurdere «om de økonomiske disposisjoner er gjort i samsvar med gjeldende vedtekter 
og vedtak» har komiteen i første rekke målt aktiviteten opp mot vedtatt handlingsplan på 
årsmøte 2018, gjennomføring av valgkampen 2019 og handlingsplan for 2020 (vedtatt av 
fylkesstyret). 
 
Noen viktige tiltak som er gjennomført er; 

• Det var, og er kulturelle forskjeller i lokalpartiene og måten de arbeider på, men dette 

er styret kjent med etter en gjennomgang av status i lokallagene. 

• Kommunikasjons- og informasjonsarbeidet er bedret, og komiteen vil særlig peke på 

informasjonsmailen som sendes tillitsvalgte annenhver fredag.   
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• Et omfattende skoleringsarbeid er påbegynt, og videreføres så snart det er mulig og 

samles fysisk. Dette er viktig for å styrke tillitsmannsapparatet, og sørge for en felles 

forståelse for arbeidet. 

• Styret utarbeidet en strategi for markering av Agder, og omsatte dette ved å fremme 

ulike forslag til blant annet alternativt statsbudsjett og til landsmøtet. Fikk 

gjennomslag i viktige saker. 

• Godt forberedt valgkampopplegg med omfattende aktivitet i den lange, og intensive 

valgkampen resulterte i en skikkelig nedtur når valgresultatet ble kjent.  Noen 

lyspunkter i enkelte kommuner, men generelt ble det et resultat som vi ikke kan være 

tilfreds med. 

• Digital-prosjektet kom på riktig tidspunkt – ble godt mottatt i lokalpartiene, og må 

følges opp. 

 
Økonomi/medlemsutvikling 

Økonomien har styrket seg i løpet av denne perioden. Dette skyldes i hovedsak mindre 
forbruk som følge av koronapandemien, og økt valgkampstøtte i valgåret 2019. 
Men; valgresultatet ved fylkestingsvalget fører til betydelig mindre offentlig støtte hvert år 
frem til neste fylkestingsvalg. 
 
Medlemsutviklingen har vært negativ i perioden. Få melder seg aktivt ut, men det er en del 
som velger å ikke betale kontingenten.  Noe av årsaken kan være redusert aktivitet i 
organisasjonen – særlig for de uten verv. 
 
Fylkespartiet flyttet inn i nye, flotte lokaler i desember 2020. Disse er samlokalisert med 
fagbevegelsen som åpner for enda tettere og bedre samarbeid. 
 
Utfordringer/konklusjon 

Det er en utfordring at fylkespartiet har fått redusert den offentlige støtten med ca kr 
600 000.- hvert år frem til neste fylkestingsvalg. Som styret selv oppsummerer i egen 
beretning så må partiet belage seg på å stramme inn forbruket, som igjen vil bety mindre 
aktivitet. 
 
Den negative medlemsutviklingen er utfordrende. Medlemspleie/-kontakt av eksisterende 
medlemmer som ikke har tillitsverv er nødvendig, men kan være tidkrevende.  
Vervekampanjer må vi ha, og så må vi alle tenke mulige nye medlemmer i hverdagen. 
 
For noen av våre medlemmer/sympatisører er det utfordrende at mye av 
kommunikasjonen/informasjonen foregår digitalt. En arena som blir tatt mer og mer i bruk, 
ikke minst har vi sett det i denne covid-perioden. Ikke alle har kunnskap, verktøyet eller er på 
de sosiale medier – noe som utfordrer organisasjonen. 
 
Klarer vi å mobilisere kommunepartiene i å drive valgkamp for fylkestingsvalget, eller blir det 
mest fokus på kommunevalget? Det er helt sikkert forskjeller i hvordan drive valgkamp for 
fylkestingsvalget i fra kommune til kommune, men på dette området har vi et 
forbedringspotensiale. 
 
Konklusjon; 

Kontrollkomiteen konkluderer med at de økonomiske disposisjonene er gjort i samsvar med 
gjeldende vedtekter og vedtak, og har ved dette avgitt sin beretning for perioden 17.3.2018 – 
13.3.2021. 
 

Bjørn Egeli, leder - Liv Andersen, nestleder  - Lars-Jørgen Hauge, medlem 
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Beretning Agder Arbeiderpartis fylkestingsgruppe  

27.10.2019-31.12.2020. 
 
Fylkestingsvalget september 2019 var det første valget i et sammenslått fylke - og ble en 
skikkelig valgthriller med lange forhandlinger til langt på natt. Borgerlig side forsøkte å danne 
flertall med sentrumspartiene KrF, Sp, MDG og V uten at de lyktes med det. Frp var ikke 
fornøyd med å være holdt utenfor forhandlingene på borgerlig side, og Ap fikk i stand en 
skriftlig avtale om at de skulle støtte oss i fylkesordførervalget mot at de fikk leder i 
kontrollutvalget. Vi var klare for å gå i posisjon med Sp (som fikk varaordfører), MDG, SV og 
Rødt. Fylkestinget har 49 representanter, og vi ville vært et mindretallsstyre med 21 
stemmer.  
 
Det er mange som vil huske dramatikken og for første gang ble en skriftlig avtale brutt fra et 
parti etter forhandlinger. 3 timer etter vår pressekonferanse der Gro ble presentert som den 
første fylkesordfører i Agder, trakk FrP seg fra avtalen -og inngikk avtale med H, V, KrF PDK 
og PP - med Arne Thomassen som fylkesordfører. 
 
Agder fylkesting ble konstituert 23. oktober - og skapte overskrifter med en gang da det viste 
seg at hele den politiske ledelsen består av menn. Alle de 4 utvalgslederne og nestledere er 
menn (fra posisjonen) i tillegg til fylkesordfører og varaordfører.  
Arbeiderpartiet har som største opposisjonsparti opposisjonslederen som er frikjøpt 70 % i 
tillegg til 15 % ressurs som gruppeleder. 
 
Arbeiderpartiet starter første valgperiode i nye Agder fylke i opposisjon. Vi har i dette første 
året markert oss godt i opposisjon, og samarbeider godt med Rødt, SV, Sp og MDG. Det er 
levert felles budsjettforslag både for 2020 og 2021. Posisjonen tok ikke inn noen av våre 
felles punkter i sitt budsjett for 2021. 
 
Gruppa jobber godt sammen, og jobber hele tiden for å fronte våre saker og vise våre 
prioriteringer. Det betyr noe hvem som styrer, også i Agder fylke.  
 

Fylkesutvalget: 
Representanter Gro Bråten (gruppeleder) og Kai Steffen Østensen. 
 
Korona-situasjonen og krisepakke: 

Da korona-situasjonen slo til var vi det første partiet som tok til orde for en egen krisepakke, 
der vi foreslo tiltakspakke for lærlinger, driftsstøtte til drosjenæringen, utvikling av reiselivet i 
permitteringstida, midler til kompetanseheving som f.eks BIO-ordningen, avhjelpe landbruket, 
bevilgninger til kultur og idrett utbetales som normalt og intensivere arbeidet med utbygging 
av bredbånd. De fleste av våre forslag ble nedstemt når det endelig kom til behandling i juni. 
De borgerlige partiene i posisjon framskyndet midlene til vei-investeringer og vedlikehold for 
2021 til 2020, det ble gitt noe stimuleringstilskudd til lærlinger og reiseliv, men uten å støtte 
våre forslag. 
 
Lærlinger: 

En av våre hovedsaker både i budsjett med konkrete tiltak og oppfølging vedrørende 
permitteringer på grunn av korona. 
 
Prosjektforslag nytt fylkeshus: 

Høyre i posisjon tok omkamp på vedtak fra fellesnemda om at fylkeskommunen skulle eie sitt 
eget fylkeshus, tross i sterke protester fra ansatte som ønsket Elvegata 4 som eget 
fylkeshus. Dette er et bytt fylkeskommunen allerede eier, og som vi mener gir best 
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økonomisk bærekraft både på kort og lang sikt. Nå er det ut på det åpne markedet for leie. 
Hva som skjer med de politiske møtene, og hvor de skal være (spesielt fylkestingssal) er ikke 
avklart. 
 
Høring forslag til reviderte statlige planretningslinjer for differensiert 
forvaltning av strandsonen: 

Vi klarte å få flertall for at Agder ønsker å bli flyttet fra sone 2 til sone 1 når det gjelder 
bygging i strandsonen. Sone 1 i dag er Oslo, Viken, Vestfold og Telemark, definert som 
kommuner med stort press. Sone 2 er definert som kommuner med mindre press i deler av 
kommunen. Kun Høyre og noen få enkeltrepresentanter stemte mot. 
 
Andre saker: 

Fylkesutvalget har vært høringsinstans til flere store veiprosjekter som E18 Grimstad- 
Dørdal, Kommunedelplan for E39 Lyngdal vest-Ålgård og ATP-plan for 
Kristiansandsregionen. Vi har behandlet Regional planstrategi, mens selve 
handlingsprogrammet er utsatt til våren 2021. 
Ap har vært en pådriver, sammen med V til å bevilge tilskudd til kompetanseenhet for kjønn 
og seksualitetsmangfold ved Universitetet i Agder.  
Ap har også vært tydelig på at prosjektstillingen til UNESCO Setesdal selvsagt skal ha 
kontorsted Setesdal/Valle. 
 
Hovedutvalg for næring, klima og miljø 

Representanter: Venke Anny Nes (fraksjonsleder) og Nils Harald Rennestraum 
 
Utvalget for næring, klima og miljø var nytt utvalg i Agder fylke. Det har tatt litt tid å finne en 
god fordeling av saker mellom fylkesutvalget og HNKM. Mange av sakene som kom opp i 
vårt utvalg var bare en innstilling til fylkesutvalget, men det er nå blitt bedre med flere saker 
for direkte avgjørelse. 
 
Blå vekst i Agder: 

Det er satt med et eget blått forum i fylkeskommunen, og Blått kompetansesenter Sør er 
etablert. Vi mente derfor at også fylkeskommunen må prioritere arbeidet i sin planstrategi. Vi 
foreslo derfor en regional kystsoneplan med fokus på blå vekst og som tas med inn i den 
regionale planstrategien. Dette ble nedstemt av H/KrF/V/Frp. 
  
Reiseliv: 

I forbindelse med koronasituasjonen fikk vi en orientering fra reiselivsbransjen i Agder. I dette 
møtet ble tilskudd til markedsføring av Agder som reiselivsdestinasjon behandlet, og etter 
forslag fra AP ble Visit Setesdal innlemmet i vedtaket. 
  
Uttalelser: 

Utvalget har gitt uttalelser i saker som etablering av regionalt prosjekt innen det globale 
havvindsmarkedet og mulighet for utbygging av solenergi på Agder. 
  
Utvalget har hatt tema som går på elektrifisering på Agder med orienteringer innenfor 
områder som: Agder kollektivtrafikk, drosjenæringen, Kristiansand Havn KF, Klimapartnere, 
Asko Agder og  
Lydløs.  
  
Regional virkemiddelgjennomgang: 

Utvalget har hatt en grundig gjennomgang av Oxford-rapporten i forbindelse med den 
regionale virkemiddelgjennomgangen. 
Målene for den regionale virkemiddelgjennomgangen: 
1. Rydde i grenseflater og avklare roller 
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2. et brukervennlig virkemiddelapparat 
3. Godt samspill mellom virkemidler på lokalt, regionalt, nasjonalt og internasjonalt nivå. 
4. Mest mulig effekt av virkemidlene 
  
I dag er det mye uhensiktsmessige og problematiske overlappinger, bla. innenfor rådgivning 
og tilskudd til etablerte bedrifter og næringsmiljø. 
  
Rapporten skal følges opp med en konsekvensanalyse som kartlegger og analyserer 
kostnadene, og effektene av anbefalte tiltak. 
I tillegg til lederen av HNKM fikk Ap inn at en fra opposisjonen og arbeidstakersiden også 
deltar som observatører i prosjektstyret. 
 
 

Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet 
Representanter: Line Kysnes Vennesland (fraksjonsleder) og Even Tronstad Sagebakken 
 
Fjæreheia: 

Kilden har ønsket å trekke seg ut av Fjæreheia og for Arbeiderpartiet har det vært viktig å 
sikre fortsatt drift der. Det har vi fått gjennomslag for i hovedutvalget, og selv om fylkestinget 
vedtok en svakere formulering enn vi skulle ønske er det samlet enighet om at Fjæreheia må 
bestå som kulturscene. 
 
Kulturkort for ungdom:  

Arbeiderpartiet foreslo i budsjettet å innføre et kulturkort for ungdom som ville gi ungdom 
rabatt på kulturopplevelser i hele Agder. Dette henger sammen med vårt fokus på god 
folkehelse og at universelle tiltak er det som gir best gevinst. Det er foreløpig nedstemt av 
posisjonen. 
 
Fyrvokterordningen på Lindesnes og statlige støtteordninger for 
festivalene: 

Vi har fått hovedutvalget med på enstemmige uttalelser inn mot regjeringen for å sikre en 
fortsatt fyrvokterordning på Lindesnes fyr, samt at støtteordningene for festivalene våre ikke 
er treffsikre nok. 
 
Tannhelse: 

Det jobbes med ny tannhelsestrategi i Agder og foreløpig utkast vil få store konsekvenser for 
dagens små tannhelsekontor i fylket. Vi vil fortsette å følge dette arbeidet nøye og har 
allerede varslet at vi ikke ønsker reduksjon i tilbudet. 
 
 

Hovedutvalg for utdanning og kompetanse: 
Representanter: Fredrik Jensen (fraksjonsleder) og Nina Jentoft 
 
Skolebruksplanen: 

Flere fra fylkestingsgruppa bidro i en gruppe for å forberede saken for Representantskapet. 
Her skulle fremtidige utbygginger og vedlikehold ved våre videregående skoler vedtas. 
Forslagene tok vi med oss helt til fylkestinget, men oppnådde kun flertall for de punktene 
som også posisjonen hadde med, men vi markerte oss godt i debatten, også i mediene. 
Skolebruksplanen del 2 starter i 2021 og vi ønsker kontakt med de ulike 
kommunepartilagene også i videre arbeid med hvilke utdanningstilbud som skal ligge til de 
ulike skolene. 
 
 



  AGDER ARBEIDERPARTI | ÅRSMØTE 2021 | SIDE 33 

 

Voksne med rett til opplæring:  

Fylkeskommunen opplevde en stor søknadsmasse fra voksne med rett. Dette er en gruppe 
som ikke har vært godt nok prioritert fra fylkeskommunen til nå, og vi har presset både 
administrasjon og posisjon på å følge dette opp. Saken har vært en prioritet for oss, og vi har 
fått flere gode medieoppslag knyttet til saken. Dette er og arbeid vi tar med oss videre inn i 
2021. 
 
Tilbudsstrukturen: 

Vi opplever her press på flere kanter. Desentraliserte skoletilbud opplever store kutt og vi har 
lagt frem gode forslag for å opprettholde samt styrke disse. Rundt storbyene Arendal og 
Kristiansand er det få plasser på enkelte linjer, noe som presser svakere elevgrupper ut til et 
tilbud på en skole med lengre reisevei, og vi ser at det ofte resulterer i at de slutter på skolen. 
Vi mener det er viktig på de mindre skolene å akseptere halve klasser i noen fag for å 
opprettholde en desentralisert skolestruktur. 
 
Corona:  
Ungdom og lærere blir påvirket i stor grad av pandemien. Lærere melder om stor 
arbeidsbelastning, elevene om usikkerhet. Vi ser at antall lærlingeplasser faller og flere 
voksne ønsker å utvide sin kompetanse. 
 
Etablering av privatskoler: 

De borgerlige har vært positive til flere søknader om etablering av privatskoler i Kristiansand, 
Vennesla, Grimstad og Vegårshei.  
Vi har igjennom tid sett hvordan privatskoler etablerer seg stort på Agder under dagens 
regjering og frykter for utviklingen. Vi ønsker en sterk offentlig skole som har muskler til å 
tilby ett bredt tilbud til alle elevene. Ett svikt i elevtallsgrunnlaget gjør det vanskeligere å tilby 
flere programfag og studielinjer for elevene slik at de får mindre muligheter for fremtiden. Det 
tapper den offentlige skolen for ressurser, samtidig som vi er ansvarlig for det helhetlige 
tilbudet. 
 
 

Hovedutvalg for samferdsel: 
Representanter Dag Eide (fraksjonsleder) og Neda Blakstad (leder i 
trafikksikkerhetsutvalget) 
 
Ny TT-ordning for Agder: 

Dette arbeidet ble startet i februar 2020, men er enda ikke avsluttet. Som parti ser vi at 
ordningen ikke må bli dårligere enn tidligere ordninger. Som eksempel kan nevnes at 
administrasjonen har foreslått at grunnsatsen skal være kr 5.000 to ganger i året i et 
verdikort samt at blinde og rullestolbrukere skal få ytterligere kr. 2.500 pr. halvår. Tidligere 
har disse gruppene fått kr. 20.000 to ganger i året. Her har vi en jobb å gjøre som parti! 
  
Høring om innspill til NTP-planen:  

Ap fikk med tillegg om at Eydehavn havn skal etableres som stamnetthavn i Agder, i tillegg til 
at Fv 415 Åmli -Fianesvingen og Fv 460 Vigeland – Remsvik må sikres statlige tilskudd som 
regionale transportkorridorer for næringslivet. 
Gullknapp utvikles som senter for droneflyging og el-fly opplæring m.m. 
  
Tiltakspakker i forbindelse med korona:  

Vi har hatt to pakker der målet har vært å forskuttere fylkesvei utbygging/vedlikehold for at 
næringslivet har oppdrag i en vanskelig tid. Pakke 1 gikk fint gjennom slik vi og adm. foreslo, 
men i pakke 2 kom H og Frp med helt egne forslag til tiltak som var strødd utover fylket. Vel 
og bra, men der og da og i ettertid ser vi at flere av forslagene ikke var kvalitetssikret godt 
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nok, f.eks ved at bevilgninger til lys på Vegårshei og i Gjerstad allerede var bygget. Det 
illustrerer også at vi har en leder for utvalget som er “saksbehandler” og ikke politiker i noen 
saker. Dette gjør arbeidet i hovedutvalget krevende for oss i opposisjon. 
  
Trafikksikkerhetsarbeid:  

TS arbeidet i fylket ledes av Neda og det jobbes godt med trafikksikring. Her har en også 
begynt å se på det totale arbeidet i Agder. Prioriteringene av tiltaksmidlene er prioritert og 
vedtatt etter et godt arbeid i gruppa. 
  
Handlingsplan for fylkesveier: 

I hele perioden har det vært jobbet med handlingsplan for FV i perioden 2020-2024. Dette er 
et svært omfattende arbeid der Dag er med fra Ap. Internt i Arbeiderpartiet har vi nedsatt en 
gruppe som skal se på arbeidet bestående av Neda, Gro, Even og Dag, med bred 
involvering fra kommunepartiene. Arbeidet skal vedtas av Fylkestinget før sommeren 2021. 

 

Beretning Fylkestingsgruppa Aust-Agder 2018-2019 
Vi har i de to årene vært i posisjon sammen med KrF, Sp med SV som assosiert medlem. Vi 
har i perioden hatt 20 (19) stemmeberettige av 35. 
Gro Bråten overtok for Telle Inge Mørland som Fylkesordfører i 2017 og ble historien siste 
fylkesordfører for Aust-Agder.Hennes innsats for Aust-Agder, i en periode preget av dobbel 
jobbing der en skal lede det gamle fylket samtidig som en styrer mot et nytt, har vært 
formidabel. 
 
Spesielt har det også vært at vi beholdt det «gamle» fylkesting helt til 31.12.2019, slik at 
perioden ble forlenget fra valget og ut året. Dette ble gjort fordi det nye fylket trodde i kraft fra 
01.01.2020 jfr Norges lover om konstitusjon! 
 
Vi ble valgt inn 11 representanter fra Aust-Agder inn i Fylkestinget. 
En representant valgte å gå over til Høyre, men i slutten av denne perioden flyttet 
vedkommende og vi avsluttet med 11 representanter igjen. 
I denne perioden har også Kristine Hallingstad flyttet og Eli Tomine Moe ble fast medlem i 
fylkestinget. På slutten av perioden flyttet Marcel-Pierre Traeet (H) og Kim Pedersen ble fast 
medlem i Fylkestinget. 

 
Fylkestingsgruppa 

I perioden 01.04.18 til 31.12.2019 har vi avholdt 15 gruppemøter. Gruppeleder har vært Dag 
Eide. Parti sekretæren har stått for protokollene. 

 
Fylkesutvalget har blitt bekledd av følgende:  

Fylkesordfører Gro Bråten, Venke Anny Nes og Nils Johannes Nilsen 

 
Komitéene har bestått av følgende: 

 
Kultur-, næring- og helsekomiteen  
May-Lene Rasmussen Noddeland 
Kjell Leon Andersen 
Eli Tomine Moe 
 
Samferdsel og miljøkomiteen 
Anne Merete Holmberg 
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Eva Nilsen 
Nils Johannes Nilsen 
Lars Marius Nilsen 
 
Utdanningskomiteen 
Dag Eide leder 
Venke Anny Nes 
Kim Pedersen 
 
Saker som har preget perioden  

Nasjonal høring – fritt skolevalg, kom opp 17. des. 2019. 
I fylkestinget fikk Ap gjennomslag for at Fylkestinget ikke støtter endringsforslaget fra 
Udanningsdir. les regjeringen. Saken falt med 23 mot 12 stemmer. Her støttet KrF flertalls 
forslaget. 

 
Ny vdg.skole på Tyholmen Arendal 

En stor skolesak på tampen av perioden var samlokalisering av de to vdg.skolen i Arendal 
sentrum. Det har blitt laget en mulighetsstudie som ble vedtatt å jobbes videre med i Agder 
fylkeskommune. Planen er at en ny skole skal stå ferdig i 2030. Før den tid bør prosessen 
innbefatte en arkitektkonkurranse som ivaretar både arealbehov og 
kulturminneverninteresser på en god måte. 
 
Samarbeidsavtale med «Nye veier» Risør og Vegåshei: 

Nye veier (NV), Risør- og Vegåshei kommuner samt Fylkeskommunen inngikk en avtale om 
ny vei ned til Risør og en bedring av veien mot Vegåshei når ny E-18 og planarbeidet er 
igangsatt. 
Konkret betyr det at ny vei med 80 km fartsgrense fra E-18 TIL Risør vil bli iverksatt prellet 
med at ny E-18 bygges. Fortiden er planarbeidet med å få til en godkjent trase i gang. Risør 
kommune styrer dette arbeidet på plan siden.  
Kostnadene på veien er stipulert til 400 millioner. Nye veier dekker 200 + 100 mill, Agder 
Fylkeskommune dekker 100 mill. 
Veien til Vegårshei vil bli dekket med 20 mill. fra NV og fylket 20 mill. 
Dette er en svært god avtale for Risør kommune og Vegårshei kommune. 
 
Båttransport Arendal: 

Det jobbes med et samordnet kollektiv nett i Arendal sentrum der båttransport og 
busstransport skal bli mer sømløst. Det legges opp til felles billetteringssystem og gode 
universelle brygge- og båt løsninger. Anbudet legger opp til en eller to ferjer som går på 
strøm. Allerede til våren vil de første bussene i Arendal gå på strøm. 
 
Etteroppgjør Sira-Kvina: 

Aust-Agder har gjort en foreløpig fordeling av de 42 mill. som skal tilbakebetales som en del 
av etter oppgjøret. Midlene skal fordeles til mange viktig formål innen kultur og 
regionalutvikling.  
 
Regionplan Agder 2030: 

Dette har vært en sak som har gått gjennom hele perioden. FNs bærekraftsmål mål ligger i 
bunnen av planen. Det har vært work shops og mange runder med næringslivet, 
universitetet, alle kommunene, interesse foreninger osv. Det har vært en god prosess for å få 
til denne planen. Videre arbeid er å lage gode handlingsplaner. 
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Etablering av LOS-ordning: 

Etablering av LOS-ordning for ungdom som sliter med helsemessige og eller sosiale 
problemer utenfor er vedtatt for Aust-Agder. Dette er etter modell av Lindesnes LOSen og er 
retter mot målgruppen ungdom mellom 16 og 21 år.  
 
Ny fagskole for Agder i Grimstad: 

Skolen er vedtatt bygd i Grimstad rett ved Universitetet og MILen mm. 
Byggingen har hatt en trang fødsel ved at man måtte trekke anbuds utlysningen og utlyse ny 
anbudsprosess. 
 
Sesongbasert luftambulanse på Hovden: 

Norsk luftambulanse har ønsket å få til en base i «indre bygder» enten Hovden eller Tinn i 
Telemark - som et prøveprosjekt over 3 år. Det skal ikke opprettes ny base, men være 
sesongbetont med hvor det er stasjonert. Det har ikke vært sagt hvor, nå har hensikten vært 
å se om det var mulig å få sykehuset med på laget - og ordfører i Bykle har, forsåvidt 
sammen med ordfører i Telemark jobbet for prosjektet. Kommunen stiller med sine fasiliteter 
- og vi som fylkeskommune har støttet saken. 
 
Nytt inntektssystem for fylkeskommuner: 

Agder taper mest 133 mill. pr år men foreløpig kompenseres vi med 120 mill så tapet de 
første årene er på 13 millioner. Etter møter med departementet er det en overgangsordning 
som gjelder for tre år. 
 
Statlige arbeidsplasser til regionen: 

Statlige etater gjør som de vil – får stå som en påstand. 
I avtalen om et Agder kom sikringsbestemmelsen til anvendelse. For Aust-Agder kom 
fylkesmannsembetet med 223 stillinger, NAV-fylket med 113 og Statens vegvesen med 86. 
Fylkesadministrasjonen ble overført til Vest-Agder med 323 stillinger. Dette kom ikke uten 
harde forhandlinger internt i partiet, men løste seg til slutt på en god måte. 
 
Kunstsiloen 

I Aust-Agder var det mye debatt om vi skulle bevilge 5 millioner til prosjektet Kunstsiloen. 
Internt var vi ikke enige og gruppa ble fristilt ved avstemningen etter å ha forhørt seg med 
styre i partiet. Ved avstemningen stemte 5 for og 5 imot bevilgningen. I Fylkestinget stemte 
24 for og 11 imot. 
 
Buss tilbud Risør-Tvedestrand 

Etter at ny E-18 Tvedestrand-Arendal åpnet ble busstilbudet mellom Risør til Arendal mye 
raskere. Hele 25 min sparer man på denne strekningen. 
De som bor ved gamle E-18 fikk et dårligere tilbud, da mange av avgangene ble overført til 
ny vei. For å bøte på dette ble det innført en bestillings ordning der en betalte bussbillett, 
men ble kjørt i taxi for å bøte på ulempene for passasjerene.  
 
Åpning av helt ny vei i fylkeskommunal regi «genistreken»:  

Grenstøl-Glastad fv 410 i Tvedestrand er eneste nye vei Fylkeskommunen har bygd i disse 
to årene. Veien fra E-18 ned til Glastad vil gjøre at langt færre busser må passere sentrum i 
Tvedestrand for å levere elever til den nye vdg.skolen. 
Kilsund, der bla bedriften KITRON holder til, og andre deler øst i Arendal vil også få kortere 
vei til E-18.  
 
Tilsetting av ny Fylkesrådmann: 

Arild Eielsen valgte å slutte som fylkesrådmann og gå over i jobb i KS. 
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Dermed ble det John G. Berg som ble siste Fylkesrådmann i Aust-Agder. Begge to hadde 
over 30 års fartstid i Fylkeskommunen. 
 
Samarbeidsavtaler med kommunene 

Fylkesordfører Gro fikk gjennom i herdig jobbing avtaler med allerede 15 kommunene i Aust-
Agder. Dette har vært et nybrottsarbeid som det var mye politisk vilje til å få til. Samtidig har 
Gro i denne perioden besøkt nesten alle kommuner i Agder minst en gang. 
 
Etterord: 

Siste årene av denne perioden har vært preget av sammenslåingen av fylkene. 
Fellesnemnda for at Agder har vært på mange måter drivende for disse årene. 
Det har vært en krevende periode for alle involverte og mener vi i Fylkestingsgruppa har stått 
på til siste slutt. 
 
Takk til alle dere som har bidratt til at Aust-Agder kan gå inn i Agder med hevet hode! 
 
 

Beretning fra fylkestingsgruppa i Vest-Agder 2018 - 2019 
 
Fylkestinget som ble valgt inn i september 2015, fikk en utvidet fylkestingsperiode pga 
fylkessammenslåing mellom Vest-Agder fylkeskommune og Aust-Agder fylkeskommune fra 
1.januar 2020 til Agder fylkeskommune. Fylkestingsperioden varte ut 2019. 
 
Vi har vært 10 representanter fra Ap i Vest-Agder fylkesting. Den største partigruppa. 
Kjønnsrepresentasjonen har vært jevn, ulike aldersgrupper godt representert og geografisk 
så dekket vi hele fylket. Sammen med SV og MDG dannet vi en opposisjon på 12 
medlemmer. 
Randi Øverland var opposisjonsleder i hele perioden.  
 
Fylkestingsgruppa 

Ap-gruppa i Vest-Agder fylkesting rapporterer her om arbeid og saker for perioden 1.03.18 – 
1.01.20. 
Det har vært avholdt 23 gruppemøter; 11 i 2018 og 12 i 2019.  
I forbindelse med budsjettforberedelsene for 2019 hadde vi helgesamling høsten 2018.  
Janne-Karin Nesheim ble innvilget fritak fra alle verv i Vest-Agder fylkeskommune pga av 
«helsemessige forhold» fra 29.04.19.  Reidun Gøthesen Scherpf møtte som fast 
representant i fylkestinget og SAM ut perioden. Vararepresentant Lars-Jørgen Hauge deltok 
på de to siste fylkestingene for hhv Even Sagebakken og Reidun Gøthesen Scherpf. 
Det var den nyvalgte fylkestingsgruppa som forberedte og deltok i behandlingen av 
budsjettet for Agder fylkeskommune for 2020. Viser til rapporten fra fylkestingsgruppa for 
Agder Ap fra 1.01.20 -1.03.20. 
 
Fylkesutvalget: 
Randi Øverland, Nils Harald Rennestraum og Anne Bystadhagen 
 
Hovedutvalg for Kultur og Utdanning - HKU: 
Karin Hodne, Kai Steffen Østensen, Line Strisland og Fredrik Jensen. 
Karin Hodne var fraksjonsleder hele perioden. 
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Hovedutvalg for Samferdsel, Areal og Miljø - SAM:                    
Janne-Karin Nesheim, Even T. Sagebakken og Helge Stapnes  
Etter 29.04.19 møtte Reidun Gøthesen Scherpf som fast representant. 
Helge Stapnes overtok som fraksjonsleder etter Janne Karin Nesheim. 
 
 
Generelt 
Det har vært arbeidet mye med politikkutvikling i fylkestingsgruppa, også vedr. saker som 
ikke har vært programfestet. Det gjelder saker som bymiljøavtale inkludert plasseringer av 
nye bommer i Kristiansandsregionen, havneplassering i Kristiansand, Gartnerløkka-/Ytre 
Ringvei-problematikken og Kunstsiloprosjektet. Programpostene vi gikk til valg på i 2015 og 
som står i programmet vårt, har vært sentrale for arbeidet i hele perioden. De nevnte sakene 
utenfor programmet, har tatt stor plass og hatt mye mediefokus. Sakene preget 
lokalvalgkampen i 2019. 
 
Internt i gruppa har det vært uenighet i disse sakene. I Kunstsilo-saken var gruppa først 
enstemmig. Ap fikk stort flertall i fylkesutvalget til forslaget om lik fordeling av 
investeringskostnadene på kr. 480 mill. til Kunstsilobygget, mellom det offentlige og AKO-
stiftelsen. Etter gruppemøte 13.02.18, like før fylkestingssamlingen samme dag, var gruppa 
delt på midten. Gruppemedlemmene ble stilt fritt i alle Kunstsilo-sakene etter dette.  
 
Regionreformen  

har tatt mye tid og fokus også i 2018 og 2019, men på en annen måte enn første del av 
fylkestingsperioden. I 2018 og 2019 har det vært lagt ned et omfattende arbeidet i 
fellesnemnda. 
 
Ap sine tre representanter i fylkesutvalget deltok på vegne av Vest-Agder Ap i nemnda. 
Fellesnemnda har hatt 6 møter i 2018 og 5 møter i 2019.  
Innholdet i rapport om «En ny region Agder» har vært lagt til grunn for arbeidet i 
Fellesnemnda for Agder. 
 
Sakene som har vært til behandling, er fellessaker for de to fylkeskommunene, som det har 
vært nødvendig å koordinere og å forberede sammenslåing til Agder fylkeskommune fra 
1.01.2020. 
 
Viser til at gruppeleder Gro Bråten har fått i oppgave fra styret å rapportere om arbeid i 
fellesnemnda 2018 og 2019. 
 
Fylkestingsgruppa i Vest-Agder har på mange måter og i mange saker opplevd arbeidet i 
våre to Ap-grupper og i fellesnemnda, som krevende. Det har vært intern uenighet i flere 
saker.   
 
 

Utdanning 
 
Skolestrukturen 

Det ble foretatt en gjennomgang av skolestrukturen i hele Agder. Agder Ap hadde eget 
utvalg som utredet saken for styret og fylkestingsgruppene. I tillegg var det en grundig 
gjennomgang av inntaksforskriften. Resultatet ble at begge gruppene stemte for 
nærskoleprinsippet. 
Ap foreslo bl.a at søkere fra Strai og Mosby skulle forbli i opptaks-sonen for Vennesla 
videregående skole, men ble nedstemt. Elevene fra Strai og Mosby vil i fremtiden bli likestilte 
med søkere til både  
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Vennesla og Kristiansand. Viser ellers til Gro Bråten sin rapport, da dette var en sak i 
fellesnemnda. 
 
Regjeringen sendte ut høringsbrev på slutten av 2019 vedr. såkalt «Fritt skolevalg». Vest-
Agder fylkesting gikk kraftig imot et sentralisert og karakterbasert opptakssystem for hele 
landet. 
Ap har gått til valg på at dagens skolesteder, skal videreføres i fire nye år.  
I forbindelse med behandling av 2019-budsjettet, fikk Ap fullt gjennomslag for å opprette VG1 
Blått naturbruk ved i Flekkefjord videregående skole, studiested Flekkefjord. Det er en sak 
det er jobbet lenge med, ikke minst i Listerrådet. Skoletilbudet er en videre oppfølging av den 
store satsingen på de marine næringene i Listerregionen. Klassen ble fylt opp til tross for kort 
markedsføringstid. Ap vil følge opp med forslag om å opprette VG2 i 2020. 
 
Videre fikk vi gjennomslag for å opprette VG2 anleggsteknikk ved Byremo videregående 
skole. Dette var til store protester fra opplæringskontor og politikere i Aust-Agder. Det viser 
seg at tilbudet har fått stor suksess. Det var over 60 søkere til 15 plasser allerede første året. 
HKU i Vest-Agder vedtok etter forslag fra Ap i y-nemnda, å opprette to klasser høsten 2019. 
Det vil være store veiprosjekter i mange år framover i Listerregionen. Da er det viktig med 
rekruttering av fagarbeider. 
Ap foreslo, pga administrasjonene forslag om færre elevplasser for skoleåret 2019/2020, å 
øke antall elevplasser med kr 5,5 mill.   
 
Fagopplæring  

Fagopplæring har vært og er en av våre største og viktigste politiske saker i hele 
fylkestingsperioden. Gruppa setter dette arbeidet inn i en større sammenheng der vi arbeider 
for bedre levekår, der kompetanse og flere arbeidsplasser i hele Agder er de viktigste 
tiltakene. Ap har vært aktiv med forslag og oppfølging både i yrkesopplæringsnemnda, i 
hovedutvalget for kultur og utdanning (HKU), i fylkesutvalget og i fylkestingssamlingene. 
(Viser til protokollene). 
 
Etter Ap sin mening har Vest-Agder fylkeskommunen ikke tatt ansvaret de formeldt har, slik 
at elever på yrkesfag har fått sin opplæringsrett oppfylt ved at de har en læreplass å gå til 
etter VG2. Spesielt viktig er det for de elevene som har bestått VG2. Ap-gruppa har på ny 
foreslått, slik programmet sier, at alle som har bestått VG2, skal ha læreplass klarert på 
våren før de avslutter skoleåret. Vi har konkret foreslått en lærlingegaranti. Vi fikk ikke 
flertall for det i fylkestinget, men det er nå vedtatt at konsekvensene ved en lærlingegaranti 
skal utredes. Det arbeidet er i gang.    
 
Administrasjonen i Yrkesopplæringsnemnda (y-nemnda) har selv i møte, sagt at det er 
ønskelig med en garanti. De har fulgt opp Ap sine forslag, som ofte har fått flertall i y-nemda. 
De jobber bl.a. med å   framskaffe opplysninger om opplæringskontorene sine 
arbeidsoppgavene, formidlingspraksis og hvor stor andel av lærlingetilskuddet som 
går til de ulike opplæringskontorene. Ap mener det må legges til rette for langt bedre 
samarbeid mellom skolens formidlingskoordinatorer og opplæringskontorene. 
Formidlingskoordinatorene kjenner elevene etter to år på skolen, og dette kan 
opplæringskontorene nytte fordelen av gjennom bedre samarbeid. Tallet på manglende 
læreplasser har de to siste årene ligget på mellom 100 og 200 plasser. Fortsatt får enkelte 
elever læreplass langt utpå høsten/vinteren. De som ikke får læreplass, får fagopplæring i 
skole. Slik oppfyller fylket retten elevene har til fullført utdanningsløp. Problemet er at mange 
falle fra. Ap mener det er fullt mulig å stille nok antall læreplasser til disposisjon for alle som 
har bestått VG2 yrkesfag og som ønsker læreplass. 
 
Fortsatt er det ca 65 prosent som ikke fullfører yrkesfagløpet på ordinær tid. 
Fylkeskommunen har imidlertid bestemt at tallet på gjennomføring skal måles opp mot fem 
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år, ett år mer enn ordinær tid. Dette har vi i Ap protestert på. Vi mener dette er en måte å 
«pynte» på tallene på. Alvoret i situasjonen kan raskt blir mindre og tiltakene svekket.    
 
Ap har flere ganger fremmet forslag om gjennomføringskurs for elever som står i fare for å 
stryke og de som har strøket. Senest medio 2019 foreslo vi kr. 2 mill. til et eget prosjekt for å 
hindre elever å slutte på skolen. Ap foreslo kr. 3 mill. til opplæring av instruktører som har 
ansvar for opplæring av lærlinger. Våre medlemmer fikk gjennomslag i HKU for at det skal 
lages en opplæringsplan for instruktører. I tillegg har fagskolene startet egne kurs for 
lærlingeinstruktører. Ett kurs har vært arranger til Listerregionen. Behovet er stort og vil 
kunne motivere flere til å øke lærlingeinntaket.  
Det vurderes å opprette et eget lærlingeråd som evt. legges til elev- og lærlingeombudet. 
Dette henger sammen med Ap sitt forslag der vi ber administrasjonen vurdere ulike tiltak for 
å fokusere på lærlingenes psykososiale miljø i lærebedriftene/læretiden. 
 
Elevbedrifter 
Ap fremmet forslag om at alle videregående skoler i Vest-Agder bør ha minst 2 elevbedrifter 
hver. Dette fordi erfaringene med elevbedrifter er meget positive for den enkelte elev og gir 
god læring. 
 
For 2019 foreslo vi kr. 20 000,- i støtte for hver elevbedrift en skole opprettet, samt et 
tilskudd til «Ungt entreprenørskap» på kr. 200 000,-. Forslaget om støtte pr. opprettet 
elevbedrift ble nedstemt, men forslag om støtte til «Ungt entreprenørskap» var posisjonen 
enig i. 
 
Skolemat 
Ap vedtok på Landsmøte i 2018 at vi skulle jobbe for gratis skolemat for alle elever i 
videregående skole. Det førte til at Ap i Vest-Agder foreslo det i budsjettet for 2019. 
Posisjonen fulgte opp forslaget, og det ble avsatt kr. 1.5 mill. til skolemat. Det er nå gratis 
skolemåltid i alle videregående skoler i Agder.   
 
Helsesykepleiere 

Nok en gang foreslo Ap kr 4,0 mill. til helsesykepleier-stillinger innenfor de videregående 
skolene. Det er kommunene som har ansvaret for helsetjenesten. Dette er et lavterskeltilbud, 
og Ap mener elevene ved de ulike skolene bør ha tilgang til helsehjelp hver skoledag. På 
dette grunnlag foreslår vi at dersom kommunen øker antall helsesøstre, vil fylkeskommunen 
dekke 50% av utgiftene. Vi ser også dette tiltaket som en del av en «levekårspakke». 
Forslaget blir dessverre nedstemt hver gang, men for 2019 foreslår posisjonen kr. 1 mill. til 
en helsesykepleier som skal kommunisere med elevene digitalt. Den nasjonale 
«helsesister»-stillingen er foregangsmodellen. Ap støtter også dette opplegget.  
 
Voksenopplæring 

Ap er opptatt av utdanningsnivået i befolkningen i Vest-Agder. Vi vet at det finnes mange 
voksne uten fullført videregående skole. Vi tror det er mange av disse som ikke vet at de har 
en rett til opplæring som tar hensyn til realkompetansen de har ervervet seg så lang i livet. 
Fylkeskommunen har ansvaret og Karrieresentrene er godt rustet til å motivere langt flere til 
å benytte seg av denne retten, og gi de det gjelder opplæring som kreves for å gjennomføre 
videregående skole. Ap foreslo kr 3,0 mill. i budsjettet for 2019 til dette tiltaket. 
En skikkelig satsing på kompetanseøkning hos voksne, og da spesielt unge voksne, er etter 
vår mening helt avgjørende for bedre levekår. Det vil kunne få stor betydning for den enkelt 
og for mange lokalsamfunn. Vi vet at det raskt kan bli langt flere i kategorien voksne uten 
fullført utdanning.   
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Skolebygg 

I 2018-budsjettet foreslo vi kr. 314,5 mill ekstra til skolebygg over en 4-årsperiode. Dette fordi 
både Eilert Sundt vgs. og Søgne vgs Tangvall var foreslått utsatt. Flertallet stemte for å følge 
tidligere utbyggingsplan for Eilert Sundt (ferdig i 2021), men utsatte Søgne med minst ett år. 
Vedtaket ble uklart. Eilert Sundt vgs, avd. Lyngdal stod ferdig høsten 2019. 
I desember 2019 ble saken om tomteforholdene til Søgne videregående skole på 
Tangvall avklart i forhandlinger mellom Søgne kommune og Vest-Agder fylkeskommune. 
Vedtaket ble enstemmig i fylkestinget. Det er etter Ap sin mening, et meget viktig vedtak for å 
sikre Søgne videregående skole. 
 
Renoveringsutgiftene ved Kvadraturen Skolesenter har økt fra kr. 55 mill. til kr. 135 
mill siden første vedtak. Fylkesadministrasjonen fikk mange spørsmål og hard kritikk da 
saken kom til ny behandling i fylkestinget. Det er vedtatt renovering og påbygg ved Mandal 
videregående skole. Dette prosjektet ble etter forslag fra Ap, vedtatt å prioritere etter de 
andre planlagte byggprosjektene, inkludert Flekkefjord videregående skole, jfr. 
skolebruksplanen. 
 
Med knapt flertall gikk Ap sin fylkestingsgruppe inn for kjøp av aksjene i 
«Reinhardsenbygget» i Elvegata. Bygget var tenkt brukt til undervisning, men nå utredes 
det om bygget kan brukes til nytt administrasjonsbygg for den nylig sammenslåtte 
fylkesadministrasjonen.  
 
Tidlig innsats 

Ap innser at det er avgjørende viktig for et barn at kommunene legger best mulig til rette for 
en god start og oppvekstmuligheter for de yngste innbyggerne. Agderprosjektet har vært et 
prosjekt som følger opp kvaliteten i barnehagene på Agder og som ble fulgt opp av forskning. 
Det var frivillig å delta. Evalueringen viste gode resultater. Ap ønsker å støtte et nytt 
førskoleprosjekt og foreslår kr. 2 mill. i 2019. Vi ser på dette som en viktig investering på 
lang sikt. 
 
Videre klarte Ap å forhindre et forslag om støtte fra fylkeskommunen til skolefritidsordning i 
Hægebostad kommune, som i utgangspunktet har 4 dagers skoleuke. Dette ble en 
prinsippsak.  
 
Det har vært gjennomført et eget prosjekt for å se nærmere på hvordan en kan få 
kommunene på Agder som fortsatt har 4-dagers skoleuke, til å gå over til skole 5 dager i uka. 
Lindesnes kommune har innført 5-dagers skoleuke for alle skolene i den nye kommunen. 
Nok kvalifiserte helsesykepleiere i kommunene er avgjørende viktig for levekårene for de 
yngste. 
 
Desentralisert høyere utdanning  
Lister Kompetanse A/S hadde i 2019 over 100 studenter på ulike tilbud i regi av flere høyere 
utdanningsinstitusjoner. Det ble bl.a. uteksaminert 23 helsesykepleiere på dette 
distriktsvennlige studietilbudet. Det har resultert i at alle kommunene i Listerregionen nå har 
kvalifiserte helsesykepleiere. Noe som har stor betydning for bedre levekår.    
 
Regionen ønsker seg flere desentraliserte studier, ikke minst i samarbeid med UiA. Det er 
satt i gang et arbeid i fylkeskommunen for å lage en framdriftsplan som er forutsigbar for en 
periode framover. Aktuelle og populære studier er bl.a. sykepleie, vernepleie, lærer og 
barnehagelærer.  Det er viktig for Ap at Lister Kompetanse samarbeider med offentlige 
universiteter og høyskolen, slik at studentene slippe å betale studieavgift ut over den 
obligatoriske studentavgiften. Det er også viktig at studiene er distriktsvennlige deltidsstudier 
som strekker seg over mer enn ordinær tid. Dette fordi det da blir gjennomført egne opptak 
og studentene kan fungere i stillingene sine. Ap har fått enstemmig støtte i fylkesutvalget for 
at Lister kompetanse sine erfaringer med distriktsvennlige utdanningstilbud bør legges til 
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grunn i det videre arbeidet. Distriktsvennlige studietilbud bør kunne arrangeres både 
vest, øst og i indre Agder. Ap ønsker at tilbudene skal være forutsigbare, og har foreslått 
en 5-årsplan. Fylkeskommunen, UiA og Lister kompetanse jobber med saken. 
I 2019 og 2020 fikk Lister Kompetanse A/S kr. 1 mill. over statsbudsjettet. 
 
Fagskolen i Agder  

Lister Kompetanse A/S har også koordinert flere aktuelle desentraliserte fagskoletilbud med 
AOF Haugaland som arrangør. Vi viser til vedtak i forbindelse med St.mld. 9 (2016-2017) 
vedr. «Fagfolk for fremtiden-Fagskoleutdanning» og opprettelsen av Fagskolen i Agder, 
lokalisert i Grimstad. I fellesnemndas vedtak heter det at «Fellesnemnda vil gi uttrykk for at 
den nye samlokaliserte fagskolen i Grimstad må bli en moderne fagskole som fyller målene i 
St.mld. 9 (2016-2017. Det betyr at det må legges vekt på fleksibilitet, yrkesretting, tilpassing 
til ny teknologi og nye trender i arbeidslivet. Fagskolen skal legge til rette for heltids- og 
deltids-studenter på Campus Grimstad. Videre må det planlegges og legges til rette for 
desentraliserte studiemuligheter i hele Agder, samt bygge opp kompetanse slik at 
fagskolen kan utvikle og gjennomføre nettbasert undervisning». 
Lister Kompetanse A/S ønsker sammen med Fagskolen i Agder å koordinere desentraliserte 
fagskoletilbud på samme måte som de gjør med høyere utdanning. Dette har Ap støttet 
aktivt opp om, og håper på en realisering relativt raskt, slik at kandidater i vest, øst og indre 
Agder kan øke sin kompetanse via desentraliserte fagskoletilbud. 
 
 

Samferdsel 
 
Hidra og elektrifisering av ferjetrafikken 
Denne saken har vært en gjenganger i fylkespolitikken i mange tiår. I partiprogrammet for 
2015 – 2019 står det at partiet skal gå inn for å «Fullfinansiere og realisere Hidra-landfast 
ved økt bruk av ferjeavløsningspenger».  I april 2017 kom rapporten om bro-alternativet – Fv 
469 Hidra fastlandsforbindelse - opp til ny vurdering, slik fylkestinget hadde bedt om i 2016.  
Da saken ble behandling i fylkestinget 13.02.18, stemte Ap etter ekstra ordinært 
gruppemøte, for fylkesrådmannens innstilling om «Ut fra anslåtte prosjektkostnader, kan ikke 
Vest-Agder fylkeskommune bidra med finansiering av prosjektet uten å utsette eller 
skrinlegge allerede vedtatte investeringer og ytterligere redusere løpende driftsrammer». I 
tillegg foreslo Ap og fikk flertall for at «Arbeidet med prosjektet Fv 469 Hidra 
fastlandsforbindelse stilles i bero og saken gjenopptas dersom Stortinget skulle bedre 
betingelsene for ferjeavløsningsmidler / endre betingelsene med hensyn til renter». 
 
I budsjettet for 2019 er det bevilget kr. 2 mill. til forprosjekt for opprusting av ferjeleiene 
Hidra/Andabeløy/Abelsnes. Det er vedtatt å ta sikte på ei elektrifisert og selvstyrt ferje i 
dette området. Anbudet på ferjedriften har vært ute på anbud, og det kom fram at 
driftsutgiftene for elektrifisert ferje, er det dobbelte av dagens ferjedrift. Ap sin gruppeleder 
har uttalt til media at det betyr at staten må gå inn med støtte til elektrifisering av 
ferjetrafikken i hele landet. Frp avviste utspillet, men vi ser at det er stor uro når det gjelder 
ferjedrift og økte billettpriser i hele landet, spesielt på Vestlandet. Debatten om driftsutgiftene 
ved elektrifisering av ferjene, har nettopp startet. Dersom avdrags- og renteutgiftene for ei 
evt. bro eller en tunell kan sammenlignes med driftsutgiftene til elektriske ferjer, kan 
spørsmålet om fastlandsforbindelse fra Hidra til Abelsnes raskt komme opp igjen. Vi ser 
allerede at innspill har kommet til fylkesadministrasjonen.   
 
Trafikksikkerhet  

Ap har jobbet systematisk i Hovedutvalg for Samferdsel, Areal og Miljø (SAM) og fremmet 
forslag om trafikksikkerhetstiltak. I budsjettet for 2019 fremmet vi sammen med SV og MDG 
forslag om kr. 3 mill. til dette arbeidet. Vi fikk støtte av Demokratene, men ble nedstemt av H, 
KrF, Frp, V, og Sp.  
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Kollektiv-trafikken 
Anbudet for busstrafikken i Kristiansandsregionen resulterte i at Boreal startet opp 1.juli 
2018, samtidig med at nytt buss-anlegg på Dalane ble innviet. Det er lagt vekt på 
miljøvennlig og alternativt drivstoff. Flere av bussene er nå EL-busser. Antallet er økende. 
Boreal dekker nå også kjøring til Kjevik. 
 
AKT har innført billettsystemet til #Ruter og flertallet av passasjerene kjøper billett gjennom 
AKT-app.  Antall bussavganger har økt. Soneinndelingen er forenklet. Prinsippet om samme 
billettpris i hele kommunen, har gitt billigere billettpris for mange i nye Kristiansand og nye 
Lindesnes. Passasjerantallet har økt i hele perioden. Barn på 6 år og under reiser nå gratis. 
Tidligere var aldersgrensen 4 år.  
 
Innbyggerne på Søm vil pga vanskelige kjøreforhold det nærmeste halvåret, da E18 skal 
kobles til Søms-veien og tuneller oppgraderes, få tilbud om gratis buss en mnd.. 
Billettprisene generelt vurderes løpende. Styret har mottatt ulike innspill fra eierne. 
Belønningsmidler til kollektivtrafikken i Agder er fortsatt på ca 90 mill. i året.   
Agder Ap gikk til valg på å avvikle AKT A/S og overføre eierskapet til fylkeskommunen. 
 
Veier 
«Handlingsprogram for fylkesveg 2018-2021» revideres, men ligger i hovedtrekk fast. Samlet 
inneholder planen investeringer for ca kr.600 mill. over 4 år.  
I Nasjonal transportplan (NTP) er utbygging av Gartnerløkka og riksvei 9 prioritert . 
E18- strekningen mellom Arendal og Tvedestrand er åpnet, og har forbedret og forkortet 
strekningen mellom Kristiansand og Oslo.  
 
Det har vært mange debatter om utbygging av firefelts-vei mellom Kristiansand og 
Stavanger. Høring om trasevalg har vært behandlet i mange runder i fylkestinget. I desember 
2019 fikk Ap flertall i fylkestinget for å prioritere E39-strekningen i vestre Lister, via 
Flikka. Den traseen vil etter analyse fra Statens veivesen, gi mest regional utvikling. I tillegg 
bor det flest folk nærmest denne traseen. Flekkefjord bystyre valgte samme trase, som i 
utgangspunktet er kr. 3.7 mrd. dyrere enn traseen nær Løland. Lølands-alternativet 
ødelegger i tillegg landbruksareal. Dagens jernbanestrekning går omtrent i samme område, 
og det har i alle år irritert folk at alle tettstedene i Lister må ha tilslutningstransport for å nå 
størstedelen av befolkningen. 
I februar 2020 tok bystyret i Flekkefjord og Agder fylkeskommune saken opp igjen, til tross 
for at høringsfristen for lengst var over. Begge snudde og gikk for det billigste alternativet via 
Løland. Agder Ap sto fast på alternativet som ville lagt best til rette for regional utvikling. I et 
50- til 100-årsperspektiv er kr. 3.7 mrd. ikke skremmende mye penger. Det koster å prioritere 
utvikling i hele Agder, men det ser vi at flertallet ikke legger avgjørende vekt på når det 
kommer til realisering av konkrete prosjekt. 
 
Byvekstavtale. 
Areal- og transportutvalget (ATP) i Kristiansanderegionen har jobbet med innspill til fremtidig 
forhandlingsrunde med sentrale samferdselsmyndigheter. Det var ventet at departementet 
skulle invitere til forhandlingsmøte rundt årsskiftet 2016/2017, men det har fortsatt ikke 
skjedd noe konkret i saken. Departementet har fått ny statsråd fra Kr.f. og det er stor 
spenning om det vil bli endringer i byvekstavtale-politikken. Ny ordføreren i Kristiansand fra 
Ap har lovet at innkrevingsdelen ikke skal øke i framtidig byvekstavtale. Dette har han 
begrunnet med en fordelingspolitisk vurdering. Dagens bymiljøavtale i Kristiansandsområdet 
er forlenget. 
Ap foreslo og fikk flertall for å utrede veiprising.  
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Næringsliv 
 
Blå næringer 

Ap i fylkestingsgruppa i Vest-Agder har jobbe systematisk for å få satsing på blå næringer og 
blå utdanningstilbud konkretisert. I budsjettet for 2019 fikk vi fylkestinget med på å bevilge kr. 
4 mill. i økonomisk støtte til Aqualab i Lister A/S i 2019 og kr. 2 mill. i 2020. 
I tillegg vil Ap arbeide for at det kan bygges opp næringer som foredler råvarene som 
produseres i landsdelen. Det vil kunne gi viktige arbeidsplasser i regionen. 
 
«Electric Region Agder» 

I tillegg har også støttet aktivt opp om datasentre og aktiv bruk av vår fornybare vannkraft. 
Vedtak om «Electric Region Agder» er gjort, men det gjenstår fortsatt mye når det gjelder å 
konkretisere tiltakene. 
 
Landbruk 

I samarbeid med SV, Krf og Sp har vi fått flertall for en offensiv landbrukspolitikk, både når 
det gjelder høring til departementet og landbrukspolitiske saker generelt. Flertallet har gitt 
viktige innspill som støtter opp om små og mellomstore bruk, slike det er mange av på 
Agder. Bosetningen i distriktene er avhengig av at politikerne støtte aktivt opp om landbruket. 
 
Heltid 

Som en del av næringslivssatsingen og likestillingsarbeidet i Agder, mener Ap det er helt 
grunnleggende viktig at det jobbes fram en heltidskultur. I kommunene og i fylkeskommunen 
er det politikerne som kan legge føringer på hvordan det skal prioriteres.  
I helse og omsorg i Agder, offentlig sektor, er 70% kvinner. Av disse jobber 70% deltid.  
Mange frykter for rekrutteringen til flere yrker når det er vanskelig å få full jobb. Ap har 
foreslått at fylkeskommunen bevilger kr. 8,0 mill. i 2018 til flere heltidsprosjekt og kr.6 mill. i 
2019. Vi viser til resultatene Songdalen kommune. Forslaget ble nedstemt også denne 
gangen.  
 
Vest-Agder fylkeskommune hadde i 2018 322 ansatte i deltidsstillinger. Ap foreslo at alle nye 
stillinger i fylkeskommunen skulle utlyses som hele stillinger. Forslaget ble nedstemt. 
 
 

Kultur 
 
Kultur 

En rekke årsrapporter er behandlet i HKU. Det gjelder bl.a. Sørnorsk Filmsenter, Agder 
Folkemusikkarkiv, Agder Kunstnersenter, Stiftelsen Sørlandsutstillingen, Bredalsholmen 
Dokk og Fartøyvernsenter, Vest-Agder Museet, Lindesnes Fyrmuseum og Risørbank IKS. 
Ap sin fylkestingsgruppe la inn totalt kr. 75 mill. til nytt formidlingsbygg på Odderøya til 
Vest-Agder fylkesmuseum over 4 år. Tidligere hadde vi støttet anskaffelse av magasin for 
Vest-Agder Fylkesmuseum og Sørlandets Kunstmuseum/Kunstsilo og evt. andre. 
Ap foreslo også kr 15 mill. til kulturell møteplass i Songdalen over 4 år. 
 
Sørlandets kunstmuseum/Kunstsilo (SKMU) 
Dette er en sak som ikke har stått i partiprogrammet, men som har fått stor oppmerksomhet 
regionalt og nasjonalt i 2017, 2018 og 2019. Vedtaket om å støtte byggeprosjektet på kr. 530 
mill. ble i prinsippet avklart i februar 2018. Ap sin fylkestingsgruppe var del på midten, og ble 
stil fritt. Vest-Agder fylkesting vedtok å støtte byggeprosjektet med kr. 25 mill. og endre 
forskriftene slik at AKO-stiftelsen fikk to representanter i representantskapet og to 
styrerpresentantskapet. 
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Driftsutgiftene i 2017 var på kr. 19 mill., og var beregnet til å fordoble seg innen 2021.  
Juni 2019 behandlet fylkestinget en sak vedr. økt ansvar og økt driftstøtte fra 2022 til 
Sørlandets kunstmuseum/Kunstsilo. Bygg-kostnadene var nå estimert til kr. 610 mill.. AKO-
stiftelsen gikk inn med kr 80 mill. ekstra i investeringstilskudd, samtidig som de garanterte for 
5 mill. pr år i for evt. svikt i stipulerte besøkstall de første fem driftsårene.  
Økningen i bygg-utgiftene ble kjent to dager før møte i fylkestinget. 
Administrasjonen sitt forslag på driftsutgifter pr. år fra 2022 var på kr. 7.4 mill.. I tillegg forslo 
administrasjonen at Agder fylkeskommune og Kristiansand kommune ville ta et felles ansvar 
for nødvendige regionale driftstilskudd til Sørlandets kunstmuseum/Kunstsilo.  
SKMU opplyser at driftsutgiftene i første driftsår i nytt bygg fra 2022, vil utgjøre kr. 56 mill..  
Foreslått driftstilskudd fra Agder fylkeskommune fra 2022 og økt regionalt ansvar, ble vedtatt 
med 19 mot 16 stemmer. Ap sin fylkestingsgruppe var delt på midten.    
Det var forventet økt statlig driftstilskudd for 2020, men tilskuddet ble kun prisjustert. 
Årsberetningen til SKMU for 2019 er ikke avsluttet. 
 

Levekår 
Det har vært mye snakk om levekår i Agder de siste årene, men vi ser få resultater. Ap sin 
fylkestingsgruppe har lagt vekt på at levekår henger sammen med likestilling, likeverd og 
inkludering i hver eneste kommune. 
 
Størstedelen av Ap sine forslag i denne fylkestingsperioden har hatt som hensikt og virkning 
å bedre levekårene for innbyggerne i Vest-Agder. 
Mange av forslagene våre har blitt nedstemt, men vi ser også at flere av forslagen fanges 
opp av administrasjonen og fremmes ett år etter at vi fremmet forslagene. Spesielt ser vi 
dette innenfor læreplasspolitikken og kravet om læreplasser til alle som består Vg2 yrkesfag, 
instruktørkurs og konkret uttelling når det gjelder studietilbud som betyr mye for lokalt 
næringsliv. 
Da vi behandlet rapporten om tannhelse, foreslo Ap at forebyggende helsefremmende tiltak 
og tannhelsearbeid i hjemmesykepleien måtte iverksettes umiddelbart.   
 
Kai Steffen Østensen og Fredrik Jensen interpellerte vedr. «Skeives levekår på Agder». 
De fikk positiv tilbakemelding fra fylkesordføreren på sine tre punkter. Det handler om 
holdninger. 
Det gjør også mange av de tilleggsforslagene vi la inn i det videre arbeidet med ny Lister-
plan. Det handler bl.a. om å legge til rette for heltid, desentraliserte studietilbud, bedre 
barnevern og barnehager, bedre helsetilbud for fødende og mer likestilling. Vi fikk flertall for 
alle forslagene våre. Nå håper vi de blir fulgt opp. 
 
Sørlandsrådet jobbet seg fram til et «Veikart for bedre levekår». Ap sin gruppe mener dette 
kun er en forsiktig start. Det må langt klarere mål, tiltak og bevilgninger til dersom Agder 
fylkeskommune skal komme på nivå med resten av fylkeskommunene i Norge når det gjelder 
levekår og likestilling!    
 
Fra Ap sin fylkestinggruppa i Vest-Agder 1.10.15 – 1.01.20 
 
Randi Øverland  Nils Harald Rennestraum  Anne Bystadhagen  
Even Sagebakken  Karin Hodne    Kai Steffen Østensen Line 
Strisland   Helge Stapnes   Fredrik Jensen 
Reidun Gøthesen Scherpf 
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Beretning fra fellesnemnda 2018-2019 
Fellesnemda har bestått av de to fylkenes fylkesutvalg + 2 ekstra representanter fra Aust-
Agder slik at begge fylkene hadde 11 representanter hver. Arbeiderpartiet var representert 
med: Randi Olaug Øverland, Nils Harald Rennestraum, Anne Aglen Bystadhagen, Gro 
Bråten, Nils Johannes Nilsen og Dag Eide. 
 
Leder Fellesnemda: Terje Damman (fylkesordfører Vest-Agder) Nestleder Fellesnemda: Gro 
Bråten (fylkesordfører Aust-Agder) 
 
«Austad-utvalget»: 

En politisk gruppe ble satt ned for å jobbe med politisk organisering, delegasjonsreglementet 
og godtgjørelsene til behandling for Fellesnemda. 
Fra Arbeiderpartiet deltok Anne Aglen Bystadhagen (nestleder) og Nils Johannes Nilsen. 
 
Agder fylkeskommune har valgt formannskapsmodell og 4 hovedutvalg 
 
Valg av fylkesvåpen: 

Valget representerer elementer fra begge de tidligere fylkesvåpnene. Det nye fylkesvåpenet 
har den historiske eika (fra Vest-Agder sitt fylkesvåpen) i gull på rød bunn. Rødt symboliserer 
jern og gull jern. (Farger fra Aust-Agder sitt fylkesvåpen) 
 
Det var lange og vanskelige diskusjoner om valg av Revisjonsselskap og organisering av 
IKT-funksjonen i Agder. I begge sakene var det selskaper og miljøer med tilknytning til Østre-
Agder/Arendal eller Kristiansand, og dermed også en lokaliseringsdebatt. 
I Valg av revisor var saken behandlet i kontrollutvalgene - og med ulike innstillinger. Agder 
Kommunerevisjon IKS fikk avtalen om oppdraget med Agder fylkeskommune sin revisjon. 
Til å levere IKT-løsninger var det to ulike organiseringer som ble diskutert. Aust-Agder 
fylkeskommune hadde løst sitt IKT-behov gjennom IKT-Agder samarbeidet. Vest-Agder 
fylkeskommune hadde en intern IKT-avdeling. 
Valget falt på IKT-Agder. 
 
Regionplan Agder 2030: 

Fellesnemda har vært styringsgruppe for arbeidet med Regionplan Agder 2030. Da endelig 
forslag ble behandlet sørget vi for at det kom inn ekstra punkt om leseglede/leseferdigheter, 
et punkt om konsesjonskrafteninntektenes bruk for å skape arbeidsplasser i distriktet, og et 
generelt punkt som støtter opp om å ta hele Agder i bruk. 
 
Ny lokal inntaksforskrift: karakterbasert opptak eller nærskoleprinsippet: 
En av de største diskusjonen i Fellesnemda handlet om våre ungdommers mulighet til å 
velge nærskolen eller om det skal være karakterbasert inntak. 
Vi ønsker en fortsatt desentralisert videregående skolestruktur i det nye Agder. 
Det er vesentlig å sikre elevene en nærhet til et videregående skoletilbud med varierte og 
gode linjetilbud. Dessuten er verdien de videregående skolene har i den enkelte kommune 
utrolig viktig med kompetansearbeidsplasser, og tilrettelegge for desentralisert høyere 
utdanning. 
 
Mange vedtak i Fellesnemda har vært med stor tverrpolitisk enighet. Unntak har spesielt 
vært i valg av modell for innsøkning til videregående skole, der Høyre/FrP og 1 V ønsket 
«fritt skolevalg» og andre partier ønsket nærskoleprinsippet. 
I diskusjon om tilbudsstrukturen, hvilke utdanningsretninger som skal være tilgjengelig på 
vg1, fikk vi flertall for noe mer tilbud på flere skoler. I saken om fylkeskommunen skal eie 
eller leie kontorlokaler viser det også prinsipielle forskjeller. Ap og et flertall ønsket at 
fylkeskommunen skulle eie - H/FrP stemte imot. Det ble derfor flertall i Fellesnemda for å 
utrede videre for ombygging av fylkeskommunens eget bygg i Elvegata 4 i Kristiansand. 
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Vedlegg 
Verv i Agder Arbeiderparti (etter endringer i perioden) 
 

Fylkesstyret: 
 

Verv Navn Kommuneparti 

Leder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand 

Nestleder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes 

Medlemsansvarlig Marit Grefstad Grimstad 

Leder av Kvinnenettverket Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes 

Styremedlem Jan Oddvar Skisland Kristiansand 

Styremedlem Ahmed Lindov Kvinesdal 

Styremedlem Robert Cornels Nordli Arendal 

Styremedlem Anne A. Bystadhagen Flekkefjord 

Styremedlem Reidar Saga Åmli 

1.varamedlem (møter fast) Mona Día Kristiansand/AUF 

2.varamedlem (møter fast) Grethe Strand Vennesla 

 
 

Landsstyret: 
 

Verv Navn Kommuneparti 

Medlem Aust-Agder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand 

Personlig vara Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes 

Medlem Aust-Agder Reidar Saga Åmli 

Personlig vara Tellef Inge Mørland Arendal 

Medlem Vest-Agder Anne Bystadhagen Flekkefjord 

Personlig vara Mona Dia Kristiansand 

Medlem Vest-Agder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes 

Personlig vara Jan Oddvar Skisland Kristiansand 
 

  

   

 

Kontrollkomité: 
 

Verv Navn Kommuneparti 

Leder Bjørn Egeli Kristiansand 

Nestleder Liv Andersen Arendal 

Medlem Lars J. Hauge Vennesla 

1.varamedlem Berit Kittelsen Vennesla 

2.varamedlem Jan Sverre Jensen Evje og Hornnes 

 
 

Programkomité fylkestingsvalget: 
 

Verv Navn Kommuneparti 

Leder Dag Eide Tvedestrand 

Nestleder Karin Hodne Vennesla 

Medlem Gro Bråten Lillesand 
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Medlem Nils Harald Rennestraum Kvinesdal 

Medlem Line Vennesland Evje og Hornnes 

Medlem Åse-Lill Kimestad Lindesnes 

Medlem Ragni McQueen Leifson Risør 

Medlem Fredrik Jensen Kristiansand 

Medlem Nina Jentoft Arendal 

Medlem Kenneth Mørk Kristiansand 

Medlem Venke Anny Nes Vegårshei 

Medlem Espen Bentsen Øyulvstad Åseral 

Medlem Ingrid Wisløf Jæger Kristiansand 

Medlem Kim Pedersen Valle 

Medlem Ahmed Lindov Kvinesdal 

Medlem Nora Ånonsen Chayed AUF 

 
 
Nominasjonskomité fylkestingsvalget: 
 

Verv Navn Kommuneparti 

Leder Roy Gyberg Kristiansand 

Nestleder Agnes Norgaard Risør 

Medlem Jan Øyvind Åvik Lindesnes 

Medlem Liv Andersen Arendal 

Medlem Jon Rolf Næss Bykle 

Medlem Astrid Hilde Kristiansand 

Medlem Leif Vagle Lillesand 

Medlem Trine Nilsen Klungland Kvinesdal 

Medlem (AUF) Øyvind Mjøs AUF 

1.varamedlem Jens Høibø Risør 

2.varamedlem Ila Patel Lyngdal 

3.varamedlem Inger Løite Gjerstad 

4.varamedlem Dzemal Martinovic Vennesla 

5.varamedlem Ailen Roaas Grimstad 

 
 

AOFs representantskap: 
 

Verv Navn Kommune 

Medlem Marit Grefstad Grimstad 

Medlem Reidun Aamland Andersen Lillesand 

Medlem Leif A. Lyngø Kristiansand 

Medlem Randi Gunsteinsen Risør 

Medlem Janne Christine Wienenga Evje og Hornnes 

1.varamedlem Jannike Arnesen Kristiansand 

2.varamedlem Mette Gundersen Kristiansand 

3.varamedlem Glenn Lonebu Vennesla 

4.varamedlem Jan Helge Risdal Vennesla 

5.varamedlem   
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Valgkomite: 
 

Verv Navn Kommune 

Leder Leif Vagle Lillesand 

Nestleder Mette Gundersen Kristiansand 

Medlem Atle Svendal Arendal 

Medlem Nils Harald Rennestraum Kvinesdal 

Medlem Jens Høibø Risør 

Medlem May Brit Stenjor Bygland 

Medlem Berit Kittelsen Vennesla 

Medlem Liv Else Kallhovd Lindesnes 

Medlem Øyvind Mjøs AUF  

1.varamedlem Jarle Christiansen Grimstad 

2.varamedlem Anne A. Bystadhagen Flekkefjord 

3.varamedlem Jan Erik Tønnesland Kristiansand 

4.varamedlem Johan Ekeland Lyngdal 

5.varamedlem Anja Mogensen Mølmen Åmli 

AUF personlig vara Oppnevnes av AUF   

 
Valgkomiteen ble valgt på representantskapsmøtet 15. september 2018. 
 

 

Nominasjonskomiteer stortingsvalget: 
 

 Aust-Agder   
Vest-Agder  
 

 

Verv Navn Kommune Navn Kommune 

Leder Per K. Lunden Risør Solveig Robstad Vennesla 

Nestleder Agnes Norgaard LO Åsmund Mjåland Lindesnes 

Medlem  Jan R. Kristensen Arendal Reinert Botten Flekkefjord 

Medlem Anja M. Mølmen Åmli Helge Stapnes Kristiansand 

Medlem  Jon Røthe Lillesand Roy Gyberg LO 

Medlem Brit Eskedal Grimstad Neda Blakstad Kristiansand 

Medlem Line K. Vennesland Evje og Hornnes Inger Lise L. Stulien Åseral 

Medlem Kim Pedersen Valle Ila Patel Lyngdal 

Medlem Frederick Helleland AUF Maryam Bokdasji AUF 

1.vara Inger-Lene Håland Froland Kristoffer B. Salvesen Farsund 

2.vara Frants N. Ellingsen Tvedestrand Anna C. Larsen Kristiansand 

3.vara Anders Christiansen Birkenes Helge Sandåker Lindesnes 

4.vara May Brit Stenjor Bygland Anne Svensvold LO 

Vara AUF Emla H. Folgen AUF Mats Kjelle AUF 
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Medlemsutvikling 
 

     Diff Nye Nye Nye 

Kommuneparti 2017 2018 2019 2020 17-20 2018 2019 2020 

Arendal 412 375 368 348 -64 24 34 12 

Birkenes 51 50 53 51 0 3 3 2 

Bygland 41 34 35 34 -7 1 2 3 

Bykle 26 21 21 15 -11 0 2 0 

Evje & Hornnes 73 79 76 66 -7 10 3 1 

Farsund 92 85 83 71 -21 5 7 1 

Flekkefjord 76 68 68 59 -17 3 2 2 

Froland 61 62 58 57 -4 3 1 1 

Gjerstad 61 50 48 43 -18 2 3 1 

Grimstad 158 156 151 133 -25 13 14 4 

Hægebostad 12 14 16 12 0 1 2 0 

Iveland 26 23 27 20 -6 0 4 0 

Kristiansand 636 625 625 570 -66 74 57 25 

Kvinesdal 111 104 111 94 -17 3 9 2 

Lillesand 114 122 109 97 -17 20 2 3 

Lindesnes 176 158 165 146 -30 6 7 4 

Lyngdal 77 85 81 75 -2 12 5 3 

Risør 97 92 86 82 -15 10 2 0 

Sirdal 34 31 35 28 -6 1 6 0 

Tvedestrand 83 78 73 62 -21 7 7 0 

Valle 52 49 45 45 -7 2 1 1 

Vegårshei 63 71 62 61 -2 9 1 1 

Vennesla 201 181 171 147 -54 11 8 3 

Åmli 64 67 68 62 -2 4 3 3 

Åseral 28 28 32 32 4 2 5 1 

SUM 2825 2708 2667 2410 -415 226 190 73 
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Valgresultat 
 

  Komunevalget  Fylkestingsvalget 

Kommuneparti 2015 2019 Diff 15-19 Posisjon  2015 2019 Diff 15-19 

Arendal 37,8 26,8 -11,0 Ordfører  37,0 27,0 -10,0 

Birkenes 24,6 15,7 -8,9 Varaordfører  23,0 14,9 -8,1 

Bygland 20,3 29,8 9,5 Ordfører  22,4 20,8 -1,6 

Bykle 50,0 30,0 -20,0 Ordfører  34,7 27,0 -7,7 

Evje & Hornnes 29,7 37,1 7,4 Ordfører  31,3 24,5 -6,8 

Farsund 20,7 26,9 6,2 Ordfører  22,5 22,6 0,1 

Flekkefjord 16,5 11,5 -5,0    20,0 13,4 -6,6 

Froland 27,1 23,1 -4,0 Varaordfører  30,9 21,3 -9,6 

Gjerstad 33,1 36,9 3,8 Ordfører  34,6 24,3 -10,3 

Grimstad 25,0 21,0 -4,0    24,7 18,5 -6,2 

Hægebostad 7,9 7,0 -0,9    8,8 7,6 -1,2 

Iveland 16,4 12,4 -4,0    16,2 13,8 -2,4 

Kristiansand 27,8 18,3 -9,5 Ordfører  27,9 19,1 -8,8 

Kvinesdal 33,6 22,1 -11,5    30,9 23,3 -7,6 

Lillesand 23,2 19,1 -4,1    23,4 18,2 -5,2 

Lindesnes 29,8 21,3 -8,5 Ordfører  24,3 22,1 -2,2 

Lyngdal 12,2 13,7 1,5    13,7 13,0 -0,7 

Risør 41,4 30,8 -10,6 Ordfører  37,1 25,8 -11,3 

Sirdal 33,4 40,3 6,9 Ordfører  19,1 18,2 -0,9 

Tvedestrand 21,9 20,2 -1,7 Varaordfører  30,2 23,4 -6,8 

Valle 51,8 39,0 -12,8 Ordfører  36,3 22,8 -13,5 

Vegårshei 29,5 24,1 -5,4    34,6 26,3 -8,3 

Vennesla 25,9 17,5 -8,4    27,7 20,3 -7,4 

Åmli 39,6 30,1 -9,5    56,6 31,5 -25,1 

Åseral 15,7 35,8 20,1 Ordfører  19,9 19,9 0,0 

SUM 28,1 21,1 -7,0    28,1 20,7 -7,4 
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Sak 4 - Regnskap for Agder Arbeiderparti 2020 
 
 
 

Driftsinntekter 2020  2019 

Medlemskontingent 199 043  223 196 

Bevilgninger/valgkampinntekter 150 000  460 450 

Statsstøtte 836 319  1 132 338 

Fylkesstøtte 780 000  1 024 756 

Partiskatt 78 120  120 908 

Refusjon møter, kurs etc. 35 960  368 569 

Annen driftsinntekt 69 045  69 181 

Sum driftsinntekter 2 148 486  3 399 398 

    

Driftskostnader    

Lønn og sosiale kostnader 208 006  462 294 

Leie og kontorhold 428 307  487 109 

Kontordrift 223 266  244 144 

Bevilgning AUF 100 000  150 000 

Møter, kurs, valgkamp og annen aktivitet 358 096  2 038 234 

Sum driftskostnader 1 317 676  3 381 781 

    

Drifts over-/ underskudd 830 810  17 618 

    

Finansinntekter og finanskostnader    

Annen renteinntekt 17 372  31 484 

Finanskostnader -408  -5 598 

Sum 16 964  25 886 

    

Årets over-/underskudd 847 774  43 504 

    

    

    

Balanse pr. 31.12.2020    

    

Omløpsmidler 2020  2019 

Fordringer    

Andre fordringer 162 319  34 356 

    

Bankinnskudd, kontanter og lignende    

Bankinnskudd 3 061 503  2 290 938 

Sum bankinnskudd, kontanter og lignende 3 061 503  2 290 938 

    

Sum omløpsmidler 3 223 822  2 325 294 

    

Sum eiendeler 3 223 822  2 325 294 
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Egenkapital 

Opptjent egenkapital    

Annen egenkapital 2 221 617  2 221 617 

Årsresultat 847 774   

Sum egenkapital 3 069 391  2 221 617 

    

Gjeld    

Kortsiktig gjeld    

Leverandørgjeld 104 158  29 391 

Skyldige offentlige avgifter 25 504  26 842 

Annen kortsiktig gjeld 24 769  47 444 

Sum kortsiktig gjeld 154 431  103 677 

    

Sum egenkapital og gjeld 3 223 822  2 325 294 

    

    

Det henvises til eget vedlegg for noter, revisjonsberetning og detaljregnskap  

    

    

Fylkesstyrets innstilling:     
1. Regnskapet for 2020 godkjennes. 

   
2. Det avsettes kr. 100.000 av overskuddet for 2020 til Agderhytte på Utøya. 

Beløpet innarbeides i budsjettet for 2021. 

 
 

Sak 5 - Politisk innledning ved partisekretær Kjersti 

Stenseng 
 
Partisekretær Kjersti Stenseng innleder om den politiske situasjonen. 
Det åpnes for kommentarer og spørsmål etter innledningen. 
 

Sak 6 - Innkomne forslag  
 
Behandling av de politiske forslagene på årsmøtet deles i to deler. Endringsforslag til 
partiprogrammet som skal behandles på landsmøtet behandles for seg, mens de forslag som 
ikke handler om programmet behandles under dette punktet. 
 
Fylkesstyret har behandlet alle forslag som er sendt inn til dette punktet. Enkelte av 
forslagene mener fylkesstyret bør behandles som endringsforslag til partiprogrammet, og de 
er derfor oversendt redaksjonskomiteen, og behandles under sak 7. 
 
Dette gjelder følgende forslag: 

• Økt støtte til lokale medier. Forslagsstiller: AUF 

• Rett til stipend for videregående opplæring. Forslagsstiller: Arendal Ap 

• Papirløse flyktninger. Forslagsstiller: Kristiansand Ap 

• Innføre samtykkelov i Norge. Forslagsstiller: Kvinesdal Ap 
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 Alle palestinere skal bli vaksinert. 
 

Forslagsstiller: AUF i Agder 

I 2020 ble verden rammet av en internasjonal pandemi og som har tatt millioner av liv og gitt 
sorg til enda flere. Det er en sykdom som rammer alle uansett deres bakgrunn, økonomi eller 
politiske ståsted og er noe vi kan kun bekjempe i samarbeid med hverandre. Derfor er det 
forferdelig å se at israelske myndigheter vegrer seg og har aktivt arbeidet imot at palestinere 
i israelsk okkuperte områder skal bli vaksinert. 

Det burde være i israelske myndigheters interesse å vaksinere den palestinske befolkningen 
på samme tid som andre borgere ikke bare av hensyn til medmenneskelighet, men også 
med tanke på smittevern. Selv om israelske myndigheter har vaksinert mange mennesker så 
er ikke en vaksine en 100 % garanti for at man ikke kan bli smittet av et virus. Samt er det 
forkastelig å nedprioritere å vaksinere folk ut i fra deres bakgrunn og for å sikre stemmer 
blant medlemmer av ytterste høyre. 

Palestinere er mennesker på lik linje med dem som israelske myndigheter anser som etniske 
israelitter og skal bli behandlet som mennesker. 

Agder Arbeiderparti vil: 

• At norske myndigheter skal engasjere seg for å sikre at palestinere også blir 

vaksinert. 

• At Arbeiderpartiet skal legge press på regjeringen for å sikre at regjeringen følger opp 

nasjonens forpliktelser til å gå imot andre nasjoners praktisering av fremmedfrykt som 

vil koste menneskeliv. 

 

Fylkesstyrets innstilling 

Støttes, sendes stortingsgruppa 
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 Nasjonal handlingsplan mot diskriminering av personers kjønnsidentitet og 
seksuelle legning 

Forslagsstiller: AUF i Agder 

I perioden 2016-2020 ble det lagt frem en handlingsplan fra regjeringen som hadde mål om å 
forebygge diskriminering av personer som følge av deres kjønnsidentitet og seksuelle 
legning. Dette var bra at det kom på plass, men som flere som f.eks. daværende likestillings- 
og diskrimineringsombud har påpekt så var den lite konkret. Den sa lite om f.eks. hvordan 
antidiskrimineringsarbeid skulle konkret være i f.eks. arbeidslivet og fremmet i større grad 
utredninger og vurderinger. 

Dette er for svakt! I en tid hvor vi ser mer til at også demokratiske ledere fremmer hatefull 
politikk mot dem som har en annen kjønnsidentitet eller seksuell legning enn dem selv så er 
det viktig at Norge fremstår som et fyrtårn! Vi må vise våre borgere at vi kan gjøre gode og 
konkrete handlinger som kan hindre at f.eks. transmenn og transkvinner blir diskriminert på 
arbeidsplassen eller ute på gata. 

Om ikke norske myndigheter viser sterk handlingsvilje og at de lytter til dem som opplever 
hatet på kroppen, hvordan kan vi forvente at landene vi kritiserer vil ta våre ord og eventuelle 
sanksjoner til seg? 

 

Agder arbeiderparti vil: 

• At regjeringen skal med innspill fra Stortinget formulere en ny Nasjonal handlingsplan 

mot diskriminering av personers kjønnsidentitet og seksuelle legning så snart som 

mulig. 

• At det blir satt ned midler både på statlig og lokalt nivå til en mer konkret bekjempelse 

av diskriminering mot mennesker ut ifra deres kjønnsidentitet og seksuelle legning. 

• At Norge skal være en tydelig stemme internasjonalt i kampen mot diskriminering av 

personer med en annen kjønnsidentitet og seksuelle legning. 

 

Fylkesstyrets innstilling 

Støttes, sendes stortingsgruppa og fylkestingsgruppa 

 

 

 Eget opptakskrav for "koronakullene" 

Forslagsstiller: AUF i Agder 

Korona Pandemien skaper stor usikkerhet for mange unge. Noe av det som fører til størst 
usikkerhet er for alle de unge som ikke vet om de får tatt eksamen eller ikke på vidergående 
skole. Mange elever får ikke tilstrekkelig med undervisning, og på grunnlag av dette mener 
AUF i Agder at eksamens skal avlyses. Men konsekvensene av å avlyse eksamen er også 
store for mange unge. Det er stor sannsynlighet for at det blir vanskeligere for de kullene 
som har hatt eksamen men ikke har har søkt høyere utdanningen enda å komme inn på det 
studiet de ønsker.  

AUF i Agder er bekymret for at mange må sette studiene sine på vent i flere år, på grunnlag 
av at to kull har høyere snitt når de gikk ut av videregående skole. Både for de kullene før 
korona, men også de som kommer etter. Derfor ønsker AUF i Agder å innføre eget 
opptakskrav for “koronakullene” slik at det ikke rammer andre studenter og unge som ikke 
har søkt seg på høyere utdanning.  
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Agder Arbeiderparti vil: 

• Innføre eget opptakskrav for “koronakullene” 

• Sørge for at de som har gått ut av vgs ikke konkurrerer med koronakullene 

• Opprette et utvalg som vil ta for seg mulige utfall av en opprettelse av et eget opptak 

for koronakullene basert represtativt på prosentandelen av “koronakullsøknader” ha 

som mål at tiltaket skal gjelde opptakene for høyere utdanning fom. januar 2022. 

 

Fylkesstyrets innstilling 

Forslaget avvises 

 

Dissens fra Ida Hirst: Forslaget vedtas. 

 

 

 Agder Arbeiderparti legger grunnlaget for en bærekraftig modernisering av 

Arendal. 

Forslagsstiller: Eydehavn og Saltrød arbeiderlag  
 
Med basis i vedtaket om å legge en batterifabrikk til Eyde Energipark i Arendal, vil Agder 
Arbeiderparti jobbe planmessig for å videreutvikle og modernisere Arendal. Målet er å 
etablere nye og fremtidsrettede arbeidsplasser med hovedfokus på miljø, klima og bærekraft 
samt gode og tidsriktige kommunale tjenestetilbud. 
I den forestående rulleringen av kommunens næringsplan og kommuneplan vil Agder 
Arbeiderparti legge opp til en strategi som tar sikte på å skalere opp og ikke bygge ned 
kommunale tjenestetilbud. Vi skal være i forkant og legge forholdene best mulig til rette for 
en vellykket etablering av batterifabrikken. 
 
Flere forutsetninger må være på plass for å sikre en slik utvikling og Agder Arbeiderparti vil 

prioritere bla følgende tiltak: 

 
- En ny, sammenhengende vei fra Arendal Havn via RV 410 til Eyde Energipark og 

videre til E-18. Her må regjering, fylket og kommunen komme på banen og etablere 

et tett samarbeid. 

- Videre opprusting av Arendal havn i kommunal regi- vi må sikre havna status som 

stamnetthavn 

- Opprettholde og styrke lokalmiljøer med skoler, barnehager og andre kommunale 

tjenestetilbud 

- Forsere boligbyggingen i flere deler av kommunen samt planlegge nye, attraktive 

boområder.  

- Igangsette planene for kommunale helsehus hvor helsehuset på Saltrød blir det 

første. Helsehuset må bli et sentralt element i den nye områdeplanen for Saltrød. 

- Etablere et utdanningstilbud innen områdene grønn teknologi med spisskompetanse 

innen batteriteknologi – i samarbeid med videregående skoler med relevante 

yrkesfag, høyskoler og universiteter som Universitetet i Agder. 

 
Fylkesstyrets innstilling 

Første og siste punkt oversendes fylkestingsgruppa, de øvrige punktene tas til orientering. 
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 Agder Arbeiderparti legger grunnlaget for en bærekraftig modernisering av 

Arendal. 

Forslagsstiller: Arendal Arbeiderparti 
 
Med basis i vedtaket om å legge en batterifabrikk til Eyde Energipark i Arendal, vil Agder 
Arbeiderparti jobbe planmessig for å videreutvikle og modernisere Arendal. Målet er å 
etablere nye og fremtidsrettede arbeidsplasser med hovedfokus på miljø, klima og bærekraft 
samt gode og tidsriktige kommunale tjenestetilbud. 
I den forestående rulleringen av kommunens næringsplan og kommuneplan vil Agder 
Arbeiderparti legge opp til en strategi som tar sikte på å skalere opp og ikke bygge ned 
kommunale tjenestetilbud. Vi skal være i forkant og legge forholdene best mulig til rette for 
en vellykket etablering av batterifabrikken. 
 
Flere forutsetninger må være på plass for å sikre en slik utvikling og Agder Arbeiderparti vil 
prioritere bla følgende tiltak: 
 

- En ny, sammenhengende vei fra Arendal Havn via RV 410 til Eyde Energipark og 

videre til E-18. Her må regjering, fylket og kommunen komme på banen og etablere 

et tett samarbeid. 

- Videre opprusting av Arendal havn i kommunal regi- vi må sikre havna status som 

stamnetthavn 

- Opprettholde og styrke lokalmiljøer med skoler, barnehager og andre kommunale 

tjenestetilbud 

- Forsere boligbyggingen i flere deler av kommunen samt planlegge nye, attraktive 

boområder.  

- Igangsette planene for kommunale helsehus hvor helsehuset på Saltrød blir det 

første. Helsehuset må bli et sentralt element i den nye områdeplanen for Saltrød. 

- Etablere et utdanningstilbud innen områdene grønn teknologi med spisskompetanse 

innen batteriteknologi – i samarbeid med videregående skoler med relevante 

yrkesfag, høyskoler og universiteter som Universitetet i Agder. 

 
Fylkesstyrets innstilling 

Forslaget er identisk med forslag 4 og ses i sammenheng med dette. 
 
 

 Partiløs folkevalgt 

Forslagsstiller: Arendal Arbeiderparti 

Forslag: 
Dersom en person som er valgt inn i kommunestyre/fylkesting/storting velger å melde seg ut 
av det partiet/den listen vedkommende ble valgt inn på, må personen tre tilbake og neste 
person på listen rykker opp, vararepresentanter rykker tilsvarende fram.  Valgloven endres 
tilvarende dette forslag. 
 
Fylkesstyrets innstilling 

Forslaget avvises. (5 mot 4 stemmer) 
 
Dissens fra Line Kysnes Vennesland, Ahmed Lindov, Anne A. Bystadhagen og Grethe 
Strand: 
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Forslaget vedtas med følgende endring: «Dersom en person som er valgt inn 
kommunestyre/fylkesting/storting ikke lenger er medlem av det partiet/den listen 
vedkommende…» 
 
 

 Norge bør slutte seg til FNs atomvåpenforbud 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 

Atomvåpen utgjør en eksistensiell trussel for mennesker og miljø. Med økende spenning, et 
kontroll- og nedrustingsregime som rakner og atomvåpenstatenes enorme investeringer og 
utvikling av egne atomvåpenarsenaler, øker faren for atomvåpen. 
 
Enhver bruk av atomvåpen, enten det er med hensikt eller en ulykke, vil ha katastrofale 
humanitære og miljømessige konsekvenser. Skadene ved vil være så omfattende og 
strålingsfaren så stor at ingen vil kunne gi nødvendig hjelp. Den eneste måten å sikre at 
atomvåpen aldri brukes, er å avskaffe disse masseødeleggelsesvåpnene. 
 
Over 50 stater har ratifisert FN-traktaten som forbyr atomvåpen og fra 22. januar 2021 er den 
en del av internasjonal rett. FNs atomvåpenforbud etablerer en ny og sterkere norm mot 
atomvåpen, og plasserer atomvåpen i samme folkerettslige kategori som kjemiske og 
biologiske våpen. Agder Arbeiderparti mener Norge bør bidra til å styrke den folkerettslige 
normen mot atomvåpen ved å løfte fram de humanitære konsekvensene av atomvåpenbruk 
og ved å slutte seg til FN-traktaten som forbyr atomvåpen. 
 
Arbeiderpartiets mål er en verden fri for atomvåpen. For å oppnå det målet kan vi ikke 
fortsette å påberope oss beskyttelse gjennom kjernefysisk avskrekking. Som NATO-medlem 
har Norge en spesielt viktig rolle i å styrke normen mot atomvåpen. Ved å stå utenfor 
atomvåpenforbudet skjermer vi atomvåpenstatene for press om reell og gjensidig 
nedrustning. Det er ingen juridiske motsetninger mellom Norges NATO-medlemskap og 
ratifisering av FNs atomvåpenforbud.  
 
Norge hadde, med Arbeiderpartiet i regjeringen, en nøkkelrolle i å fremme de humanitære 
konsekvensene av atomvåpen internasjonalt. Nå er behovet stort for at Norge igjen løfter det 
humanitære perspektivet.  
 
Agder Arbeiderparti vil at: 

• Norge skal signere og ratifisere FN-traktaten som forbyr atomvåpen 

• Norge skal fremme det humanitære perspektivet på atomvåpen- og 

nedrustningsspørsmål. 

 
Fylkesstyrets innstilling 

Forslaget avvises. Agder Arbeiderparti står på vedtaket fra representantskapet i november, 
som støtter flertallet i programkomiteen. Det vises også til at flertallsinnstillingen i 
programmet er endret i den endelige versjonen, og i større grad nå ivaretar intensjonen i 
forslaget fra Kristiansand Arbeiderparti. 
 
 

  Avskaffe vold mot kvinner  

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 

Hver fjerde kvinne har vært utsatt for en eller annen form for vold eller trusler om vold i 
Norge. Vold mot kvinner er et fenomen som kjenner ingen grenser. Det kommer i ulike form, 
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og varierer fra psykisk, økonomisk, institusjonell og seksuell, æres relatert til kvinnedrap.  
Det påvirkes av sosiale faktorer som økonomisk ustabilitet, ulikheter og straffefrihet. 
Normaliteten i dette fenomenet koples direkte til manglende kjennskap eller tillit til 
institusjoner. Dette skaper usynlighet, noe som gjør det umulig å endre situasjonen. 
Behandling av voldsutsatte mennesker krever gode rutiner, menneskelighet, tydelighet og 
ikke minst, kulturforståelse. Avskaffelse av vold mot kvinner krever forankring på topp-politisk 
nivå, kompetansebygging og økonomisk vilje. 
  
Det er derfor viktig at alle kommuner har en handlingsplan mot vold i nære relasjoner, hvor 
psykisk vold likestilles som fysisk vold. Det er nødvendig å ha solid samarbeid på tvers av 
institusjoner slik at det er lettere å avdekke vold.  
 
I 2020 leverte Partnerdrapsutvalget en utredning, som finner en tydelig sammenheng til vold i 
nærerelasjoner som starter med psykisk vold og partnerdrap. De finner blant annet at i 7 av 
10 partnerdrap ble det registrert partnervold før drapet, men at sakene blir ofte henlagt eller 
ikke oppfølgt. Dette understreker viktigheten av å likestille psykisk med fysisk vold, slik så 
mange andre land allerede har gjort.   
 
 
Fylkesstyrets innstilling 

Støttes. Forslagets omtale om handlingsprogram er ivaretatt i programforslaget. 
 
 
 

 Styrke kampen mot moderne slaveri 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 

FN estimerer at det finnes over 30 millioner offer for menneskehandel og moderne slaveri på 
verdensbasis. Menneskehandel genererer en omsetning på over 32 milliarder dollar hvert år, 
og det betyr at det er en av de raskest voksende kriminelle industriene i verden. Alle land i 
verden er påvirket av det – enten som opprinnelse land, transitt eller destinasjon. 
Menneskehandel er også en realitet i Norge. Det estimeres at det finnes så mye som 9000 
mennesker som lever som slaver i landet. Mange av disse må arbeide under elendige 
forhold for å betale gjeld og mange av disse er kvinner som tvinges til å selge seksuelle 
tjenester. 
 
Vi trenger å styrke kampen mot moderne slaveri. Myndighetene i Norge er nødt til å 
utarbeide og iverksette en handlingsplan for å bekjempe denne umenneskelige praksis.  
 
Fylkesstyrets innstilling 

Vedtas. Oversendes stortingsgruppa 
 
 
 

  Redusere andelen lavinntektshusholdninger 

Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 

Forskjellene i Norge øker. Rapporten til Nav «Lavinntekt og levekår i Norge» fra desember 
2020 har vist at inntektsforskjellene har økt fra 2012 til 2018 og koronapandemien vil etter 
alle solemerker lage dypere og bredere forskjeller mellom de som har mest og de som har 
minst. Samtidig som rapporten viser at andelen med årlig lavinntekt har økt fra 9.6 % til 11.2 
% i 2018 viser den også at de rikeste har opplevd en betydelig økning mens realinntekten for 
lavinntekt har stått stille siden 2013. 
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Agder Arbeiderparti er svært bekymret over utviklingen og de økende levekårsutfordringene 
og forskjellene i landet- og landsdelen vår. Vi vet at den betydelige økningen av barn og 
unge som vokser opp i lavinntektshusholdning er dramatisk for våre grunnleggende verdier 
knyttet til å gi alle barn og unge gode muligheter for å utvikle sine evner og delta i aktivitet. 
Og vi vet at forskjeller går i arv. Vi ønsker en forsterket innsats, et krafttak mot økte forskjeller 
og en spisset profil for partiet hvor dette gjennomsyrer vår politikk og våre visjoner. Derfor 
må vi analysere sammenhenger, ta debatten og finne virkemidler for en solidarisk og 
fremtidsrettet politikk for å minske forskjellene i Norge. 
 
Agder Arbeiderparti vil ha en grundig og omfattende gjennomgang og vurdering av tiltak som 
kan bidra til å redusere andelen lavinntektshusholdninger. En slik gjennomgang må ta for 
seg utfordringer på systemnivå, søke løsninger og anbefalinger gjennom forskning og 
samarbeid med næringsliv, arbeidsliv, og samfunn som har lykkes med tilsvarende arbeid. 
 
Fylkesstyrets innstilling 

Støtter forslaget. Men fylkesstyret viser til at dette er et pågående arbeid (BarnUnge21, i regi 
av forskningsrådet) som må følges opp. 
 
 
 

  Innføring av delbetaling for kommunale avgifter: 

Forslagstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 

Betaling av kommunale avgifter kommer vanligvis 2 ganger i året på våren og på høsten. 
Dette er ofte store regninger som kan medføre en mye trangere økonomi den måneden 
fakturaen har forfall. Hadde summen vært fordelt på 12 avdrag ville det ikke vært samme 
byrde for økonomien, da det ikke hadde blitt tatt av en måned, men jevnt fordelt på 12 
avdrag. Det er sikkert mange som ikke tenker særlig over dette, men for noen i Norge er 
dette et stort innhukk i et trangt månedsbudsjett. Derfor burde dette kunne gjøres enklere for 
alle. Det bør innføres en modell hvor betalingen kan betales slik som i dag og via avdrag hvis 
det ønskelig. Her er det viktig at dette blir noe som er tilbudt for alle, ellers kan det føre til 
negativ stigmatisering hvis de som ønsker avdragsbetaling må komme på rådhuset og 
argumentere hvorfor. Derfor foreslås det at det innføres en løsning som er lik for alle og ikke 
behovsprøvd.  
 
Agder Arbeiderparti ønsker at alle kommuner i Norge skal ha et tilbud om delbetaling av 
kommunale avgifter pr måned.  
 
Fylkesstyrets innstilling 

Støttes. 
 
 
 

 Fornybar energi fra havvind og havstrømmer 

Forslagstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 

Som følger av elektrifisering i samfunnet og overgangen fra fossil til fornybar energi, er det et 
stort behov for nye bærekraftige energikilder. Norge er rik på vannkraft og det er pekt på 
vindkraft til havs som viktige kilder framover. 
 
En viktig kilde der Norge har mulighet til å ta en posisjon er å hente energi fra havkraft og 
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havstrømmer. Norge har et næringsliv som er fremst i verden bærekraftige løsninger med 
kompetanse og teknologi bygd opp gjennom ei årrekke med utvinning av olje og gass. Dette 
bør vi benytte til nye og framtidsretta områder, som både vil bevare kompetanse, skape 
arbeidsplasser og bidra i å nå FN sine bærekraftsmål. 
 
Det må etterstrebes at staten tar en aktiv rolle i etableringen av havvind og ha fult statlig 
eierskap slik at ressursene kommer det norske folk til gode. Våre felles naturressurser kan 
ikke selges stykkevis og delt, men eies av folket. 
 
Havvind og havstrømmer er utømmelige og konstante energikjelder. Det er også trolig 
mindre konfliktfylt enn å skulle hente ut energi med store naturinngrep i vassdrag eller på 
land. Her er det muligheter for både innenlands installasjoner og en eksportindustri for den 
maritime næringa. 
 
Agder Arbeiderparti mener at: 
● Det må komme ei statlig satsing mot fornybar energi fra havvind og havstrømmer. 
● Kvinesdal kommune må jobbe aktivt for å etablere slik industri i Listerregionen 
● Agder bør arbeidet for å bli ledende på feltet 
 
 
Fylkesstyrets innstilling 

Punkt 1 er ivaretatt i programmet, punkt 2 kan ikke Agder Ap vedta, punkt 3 oversendes 
fylkestingsgruppa. 
 
 
 

  Rett til gratis fysioterapi 

Forslagstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 

Under lanseringa av statsbudsjettet for 2017 fjerna regjeringa diagnoselista og innførte 
egenandel på fysioterapi for alle. Dette innebærer mellom annet at trafikkskadde, 
brannskadeofre og en rekke kronisk sjuke, måtte begynne å betale for behandling som er 
kritisk for å ha god funksjon og livskvalitet. 
 
For mange er dette også behandling som er kritisk for å komme tilbake til, og oppretthalde, 
plassen i arbeidslivet. Taket for egenandelen er satt til 1 990,- Dette førte til et årlig 
innsparing på om lag 100 millionar for staten, men betydelige personlige 
kostnader for individene, i ei utsett gruppe i samfunnet. 
 
Agder Arbeiderparti mener at: 

• En skal gjeninnføre diagnoselista og rett til fri fysioterapi for trafikkskadde, 

brannskadeofre og kronisk sjuke. 

• Staten må sikre at kommunehelsetjenesten har tilstrekkelege ressursar til dette. 

• Kvinesdal kommune skal fjerne de egenandeler som finnes tilknyttet kommunal 

fysioterapi for trafikkskadde, brannskadeorfre og en rekke kronisk syke 

 
Fylkesstyrets innstilling 

Forslaget er ivaretatt i stortingsgruppas arbeid 
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  Styrking av praktiske og estetiske fag i grunnskolen 

Forslagstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 

 
De praktisk-estetiske faga i grunnskolen har navn nytta som på skolefagene er: kunst og 
handverk, mat og helse, kroppsøving og musikk. Felles for disse fagene er at de i tillegg til å 
utvikle praktiske ferdigheter går inn i en teoretisk og historisk danningstradisjon der 
kombinasjon av praktisk og teoretisk kunnskap utgjør faget sin egenart.  
 
Barn er ulike og lærer på ulike måter. Det er viktig at skolen er en plass der alle kan lære og 
utvikle seg, selv om man er ulike. Det er også viktig at elever tidlig får et forhold til ulike typer 
fag, med tanke på framtidig rekruttering til yrkesfag og ei satsing på fagarbeidere.  
 
Agder Arbeiderparti mener at: 

• Det må komme en nasjonal satsing på praktisk-estetiske fag i grunnskolen. 

• Det må settes av mer ressurser til å utdanne lærere med denne kompetansen. 

• Det må settes av penger over statsbudsjettet til utforming av fasiliteter på norske 

skoler, uten at dette går ut over kommuneøkonomien. 

 
Fylkesstyrets innstilling 

Støtter intensjonen. Forslaget er ivaretatt i forslag til nytt partiprogram 
 
 
 

  Stem ja til rusreformen 

Forslagstiller: Risør Arbeiderparti 

Agder Arbeiderparti støtter forslaget til rusreformen, og ber Arbeiderpartiets 
stortingsgruppe om å stemme ja til reformen når den skal vedtas i Stortinget våren 2021. 
 
Fylkesstyrets innstilling 

Forslaget avvises. Det henvises til programforslagets omtale av temaet.  
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Sak 7 - Arbeiderpartiets stortingsprogram 2021  2025 
 
Innstilling fra redaksjonskomiteen: 
 

 Åmli Arbeiderparti 

Fra sist årsmøte i Agder AP, som fikk flertall i årsmøtet, stilles forslaget på nytt: 
«Staten skal ta alle kostnadene og ansvaret for drift av nødnett for alle nødetater.» 
(Kommunene må i dag dekke kostnadene for drift av brannvesenets nødnett) 
 
Redaksjonskomiteens forslag: forslaget som er vedtatt i Agder AP opprettholdes og sendes 
inn på nytt  
 
 

 Åseral Arbeiderparti 

Nytt pkt 3899:  (Distrikt)  
Ein ser at kvalitetene ved spreidd busetting er ein viktig faktor for å oppretthalde befolkning i 
dei minst befolka kommunene.  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas inn på linje 294 
 
 

 AUF:  Tilleggsforslag linje 391:  

Legg til nytt kulepunkt: “Fjerne kommunenes mulighet til å nedjustere satsen i 

formuesskatten” 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget avvises 

Intensjonen i forslaget anses delvis ivaretatt gjennom linje 371 og 345 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 632: 

Legge til nytt kulepunkt: “Gi tilbud om etter- og videreutdanning for langtidssykemeldte”. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i linje 631.  

Programmet om at arbeidstakere skal opparbeide rett til å ta etter- og videreutdanning. 

Langtidssykemeldte er ordinære arbeidstakere. 

 

 

 AUF: STØTTER DISSENS linje 741:  

Ina Rangønes Libak, Cecilie Myrseth, Lozan Balisany, Tonje Brenna og Rina Mariann 
Hansen vil erstatte kulepunktet over (734) med to nye kulepunkter: 

• SVO iskantsonen fastsettes i tråd med natur- og miljøfaglige råd ved 0,5 prosent 

isfrekvens. Det tillates ikke ny petroleumsvirksomhet innenfor denne sonen utover 

lisenser som allerede er tildelt. 

• For annen næringsvirksomhet enn petroleum stilles det strenge krav til helse, miljø 

og sikkerhet i tråd med områdets særlige sikkerhets- og miljømessige utfordringer. 
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Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget avvist.  

Stemt over på representantskap 28.november hvor flertallet gikk for programkomiteens 

flertallsinnstilling 

 

 

 Åmli Arbeiderparti: 

Arbeiderpartiet ønsker ikke utbygging av vindkraft på land 
 
Redaksjonskomiteens forslag: forslaget avvises.  
Henviser til stortingsgruppas arbeid, fylkespartiets vedtak og blant annet linje 818 
 
 

 Åmli Arbeiderparti:  

Arbeiderpartiet vil stoppe utbyggingen North-connect kabelen mellom Norge og Skottland 
 
Redaksjonskomiteens forslag: forslaget delvis ivaretatt 831 
 
 

 Lindesnes Arbeiderparti: 

Nytt kulepunkt linje 854: 

- Etablere en statlig finansieringsordning for å få på plass kritisk infrastruktur som vei, 

havn eller nettkapasitet etc., som trenges i forbindelse med etablering av større 

bærekraftig industri 

 

redaksjonskomiteens forslag: forslaget vedtas (redkom viser også til likelydende forslag fra 

styret) 

 

 

 Arbeidsutvalget (styret Agder AP) 

Kritisk infrastruktur 
Etablere en statlig finansieringsordning for å få på plass kritisk infrastruktur som vei, havn 
eller nettkapasitet etc., som trenges i forbindelse med etablering av større bærekraftig 
industri. 
 
Begrunnelse: 
Vi har nå mange eksempler på at det planlegges større bedriftsetableringer i hele landet. Det 
være seg batterifabrikker, hydrogenfabrikker eller biodieselfabrikker m.m. Mange steder 
krever det opprustning av veier, havner, linjekapasitet eller andre infrastrukturtiltak. Som 
oftest kreves det at disse tiltakene er på plass, før vedtak eller bygging av disse bedriftene 
kan skje. Da blir det for lenge å vente på neste NTP, fylkesveiplan eller andre langsiktige 
planverk. Det som trenges er en statlig finansieringsordning som kan reagere raskt og få på 
plass kritisk infrastruktur slik at ikke slike etableringer hindres pga. manglende infrastruktur. 
Styres innstilling: Støttes, og oversendes redaksjonskomiteen for programmet 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas. Nytt punkt linje 1688 
(se også forslag fra Lindesnes Arbeiderparti) 
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 Lindesnes Arbeiderparti: 

Nytt kulepunkt 1605- resten forskyves 
Arbeid med sammenkopling av Sørlandsbanen med Vestfoldbanen fremskyndes og legges 
inn i NTP. Arbeidet med kapasitets- og pålitelighetsforbedrende tiltak, som f.eks 
krysningsspor, for godstog må prioriteres.  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget allerede vedtatt i Agder ap. Sendes i sin helhet til 
Stortingsgruppa i deres arbeid med NTP  
Nytt kulepunkt linje 1605: Arbeid med sammenkopling av Sørlandsbanen med Vestfoldbanen 
fremskyndes. 
 
 

 Forslag fra samarbeidskomiteen 

 
Tilleggspunkt til programmet linje 1707: 
«Ved eventuell anbudsutsettelse av offentlige tjenester skal Arbeidsmiljølovens Kap.16: 
Arbeidstakernes rettigheter ved virksomhetsoverdragelse med tilhørende paragrafer §16.2 – 
16.7, legges til grunn for anbudskonkurransen.» 
 
Styrets innstilling: Vedtatt  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslag vedtas 
 
 

 Birkenes Arbeiderparti: 

Linje 1816, -17 og -18 subsidiært 1831 og -32 Arbeiderpartiet vil: aktivt arbeide for å forstå, 
identifisere, regulere og beskytte individet mot a) overvåkings- og informasjonskapitalismen 
b) overvåkings- og informasjonsøkonomien.  
 
Sammenfattet begrunnelse.  
Vi mener at forslaget til partiprogrammet på ingen måte er radikalt nok for å møte de 
utfordringer som overvåkingskapitalismen og informasjonskapitalismen utgjør. 
Langbesvarelse. Programmet til arbeiderpartiet går langt i å dekke inn to av de store 
utfordringene med Sosiale Plattformer (SP) vi står ovenfor i dag.  
 
Beskatning, bidrag til samfunnet, og desinformasjon. SP har en tredje dimensjon som 
handler om overvåkingskapialismen. (OK). OK er (også) definert som 1 -menneskets 
tilværelse som fritt tilgjengelig råmaterial for kommersielle metoder for innhenting , prediksjon 
og salg. -økonomisk logikk der produksjon av varer og tjenester er underlagt en 
verdensomspennende struktur for adferdstilpasning. -grunnlaget for en 
overvåkningsøkonomi. (OØ) -utgangspunkt for en ny instrumentær makt som etablerer 
dominans over samfunnet og skaper voldsomme utfordringer for det frie markedet. Vi 
overvåkes daglig, på individnivå, og i alt vi gjør gjennom sosiale medier, treningsapper, Uber 
og så videre. Mengder av metadata om oss og våre vaner, innkjøp, reisemønster 
preferanser, hvilke annonser vi klikker på samles inn og aggregeres opp, sorteres og 
katalogiseres av kunstig intelligens. 
 
Dette gir vi fra oss samtykkende i form av en brukeravtale for Facebook, Google, Uber etc. Vi 
overvåkes. Dette er overvåkingskapitalismen. Det er nesten ingen som leser, eller forstår, 
innholdet i en slik avtale. Det er også ytterst få som vet hva som skjer med alle disse 
dataene som lastes inn i store «svarte bokser» der de lagres i evig tid. Individet har heller 
ingen kontroll på hvem som kjøper denne informasjonen eller hva den brukes til. Det er en 
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grunn til at plattformene google, facebook, amazon og så videre er gratis i bruk. Det er fordi 
adferdsmønstrene våre er så mye mer verdt enn et abonnement.  
Vårt internettbruk er til salgs. Dette er overvåkingsøkonomien. Vi læres opp til å dele. Ellers 
mister vi tilgang. Se til Australia som eksempel. Samfunnet halser bak en teknologi, et 
system og en tanke som er i stadig endring. Fra vi ser en utfordring, f.eks inngripen i frie 
valg, til vi har på plass en regulering i form av en lov går det gjerne årevis. Før samfunnet er 
klart har teknologien endret seg. Jeg vil bare kort også kommentere SP i forhold til demokrati 
og ytringsfrihet, selv om dette endringsforslaget ikke omhandler akkurat dette. Vi må ikke 
feilaktig tro at sosiale plattformer har et ansvar eller ønsker ett ansvar inn mot den politiske 
debatten, samfunnsdebatten eller ytringsfrihet som sådan. Den selvregulering som SP 
utøver, handler i første rekke om tilpasning til hva som er akseptabelt, med det formål å 
unngå reguleringer.  
 
Vi må ikke glemme at Twitter kun er en mikrobloggtjeneste og at Facebook var i 
utgangspunktet designet som en datingside for Harvard-studenter. Teknologien har blitt tatt i 
bruk i nye bruksområder de ikke var ment for, betydningen av dem har blitt blåst ut av alle 
proporsjoner mens reguleringen halter langt bak. Hvor mye vil ikke Arbeiderpartiet lene seg 
på akkurat SP i den kommende valgkampen? Oppsummert Som individ eller samfunn har vi 
ikke mulighet til å følge med på utviklingen eller konsekvensene av overvåkingskapitalismen. 
Vi er ikke lengre forbrukere slik vi ville vært i ett tradisjonelt fritt marked. Vi er blitt til 
handelsvaren. Vi trenger radikale grep for å imøtekomme denne bruken av teknologi og for å 
imøtekomme konsekvensene av denne.  
 
Redaksjonskomiteens forslag: forslaget vedtas inn i linje 1831 og 32 
 
 

 Lindesnes Arbeiderparti: 

Nytt kulepunkt linje 1960, resten forskyves – vedtatt.  

- Sikre 5 dagers skoleuke for alle elever.    

Redaksjonskomitees innstilling: forslaget vedtas med en endring: Sørge for 5 dagers 
skoleuke for alle elever 
 
 

 Forslag fra Kvinnenettverket: 

Linje: 1974 
Forslag: Arbeide for å på sikt innføre heldagsskole i grunnskolen og fase ut SFO 
Styrets innstilling: Arbeide for å på sikt innføre heldagsskole i grunnskolen (5 mot 4 stemmer) 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget avvises 
 

 

 AUF: Endringsforslag linje 2142: 

Fra: “Forbedre dagens fraværsreglement slik at det blir mindre rigid og byråkratisk, mer 

rettferdig for elevene og legger opp til økt gjennomføring” 

Til: “Fjerne dagens fraværsreglement og innføre nye regler for fraværsføring som er mindre 

rigid og byråkratisk, mer rettferdig for elevene og legger opp til økt gjennomføring.” 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: Anses ivaretatt i linje 2142-2144 Begge forslag ønsker en 

forbedret og mindre rigid løsning 
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 AUF: Tilleggsforslag under linje 2146:  

Legge til punkt “Gjennomgå eksamensordningen med mål om en mer rettferdig 

sluttvurdering, senke prisen på privatisteksamen og gjøre det gratis å ta opp fag man har 

strøket i”. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: Forslaget vedtas.  

 

 

 Arendal Arbeiderparti 

 
Forslag: 
Alle ungdommer med rett til videregående skole har rett til stipend uavhengig av foreldres 
inntekt. 
 
Begrunnelse: 
Dersom en skal kunne sikre at unge gjennomfører 3 år videregående skole innen fylte 25år, 
er det viktig at ikke økonomiske problem og manglende økonomiske hjelpemulighet fra 
foreldre eller foresatte er det som hindrer gjennomføring av skolegang.  Lik rett til utdanning 
blir ikke virkelighet for mange ungdommer på grunn av svak økonomi hos foresatte.  Skal vi 
oppnå lik rett, må samfunnet sørge for at ingen blir stigmatisert og at vi har universelle 
ordninger. 
 
Styrets innstilling: 
Foreslår nytt forslag, som oversendes redaksjonskomiteen for programmet: 

• Ungdom som har bosteds adresse hos aleneboende forsørger skal ha rett til stipend 

om aleneforsørger har svak økonomi.  

 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget fra styret vedtas. Nytt punkt på linje 2182  
 
 

 Kvinnenettverket: 

Linje: 2147 
Forslag: Ungdom som har bosteds adresse hos aleneboende forsørger skal ha rett til stipend 
om aleneforsørger har svak økonomi. 
Styrets innstilling: Vedtatt  
 
Redaksjonskomiteens innstillig: forslaget vedtas (i tråd med likelydende forslag Arendal, 
2182) 
 
 

 AUF: Endringsforslag linje 2187 (redkom 2182): 

Fra: “Styrke stipendordningen.” 

Til: “Øke stipendene på vgs slik at elevene får dekket sine faktiske utgifter, og utvide 

grunnstipendet.” 
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Redaksjonskomiteens innstilling: Anses i varetatt i punktet 2182 om styrking av låne og 

stipendordningen 

 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2189: 

Legge til nytt kulepunkt: “Øke borteboer- og reisestipendet, samt senke grensen for 

inntektsavhengig stipend for å bedre kårene for unge som må flytte hjemmefra for å gå på 

VGS” 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: anses ivaretatt av punkt 2182 om styrking av låne- og 

stipendordningen 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2256: 

Legge til nytt kulepunkt: “At alle utdanningsinstitusjoner skal være universelt utformet slik at 

alle studenter har mulighet til å starte og fullføre en utdanning”. 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget støttes og settes inn som et nytt punkt etter linje 

2347 

 
 

 Lillesand Arbeiderparti: 

Tilrettelegging for flere fleksible studier som i hovedsak er åpne for alle 
Forslag: tilleggsforslag til linje 2313. (satse på fjernundervisning og modulbaserte 
utdanninger på nett, som kan tas i hele landet og kobles til kommunale praksisplasser) .. og 
som hovedregel er åpent for alle 
 
Begrunnelse 
Samfunnet tjener på at innbyggerne tar utdannelse. Derfor må vi få bort hindre som gjør at 
folk med vilje og kompetanse tar videreutdanning. Ett av hindrene er formell utdanning fra 
vgs når voksne ønsker å ta videreutdanning innen yrker de har jobbet lenge i. Vi må løse opp 
i de flokene i utdannelsestilbudet, som kan åpnes ved hjelp av digital undervisning og 
modulbasert opplæring, slik som personvernregler, evalueringsformer, og 
finansieringsordninger for digitale studenter. 
Vi kan ikke regne med å kunne åpne alt. Mange typer studier krever praksis og tett 
veiledning. I slike tilfeller er det ikke uten kostnad å åpne opp for flere. Men det finnes en del 
tilfeller der det lar seg gjøre, og potensialet er for stort til at vi ikke skal gjøre et forsøk. 
Ved hjelp av digitale løsninger og modulbasert opplæring burde det ikke være noe i veien for 
at en stor del av studietilbudet, som hovedregel, er åpent – via nett og privatisteksamen – for 
alle, når som helst, på kort varsel, for valgfrie moduler, og uten krav til søknad eller 
forkunnskaper. 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 

 

 Lillesand Arbeiderparti: 

Forslag, tillegg linje 2351:   Gradsforskriften må endres slik at flere universiteter og høyskoler 
kan åpne for profesjonsutdanning i fag som har beskyttet tittel.  
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Begrunnelse 
I dag har vi en forskrift som gjelder de grader og yrkesutdanninger med beskyttet tittel og 
normert studietid som kan tildeles av institusjoner som går inn under lov om universiteter og 
høyskoler. Forskriften bestemmer hvilke utdanningsinstitusjoner som kan gi utdannelser som 
rettsvitenskap, medisin, psykologi, med mere. Den spesifiserer blant annet at det bare er de 
tre juridiske fakultetene ved UiB, UiT Norges arktiske universitet og UiO som kan gi master i 
rettsvitenskap. 
UiA kan f.eks ikke tilby studier i medisin eller psykologi så lenge denne gradsforskriften står 
uendret.  
 
Forslagsstiller mener heller det bør settes krav til innhold og kvalitet til den institusjonen som 
søker. Regelverket i dag er til hinder for å spre utvikling og kompetanseutvikling over hele 
landet. Studenter har i realiteten få studiesteder å velge mellom. Mellom de nye og de mer 
etablerte universitetene gir gradsforskriften en konkurransevridning til fordel for de etablerte 
institusjonene. Dette er et reelt hinder for konkurranse mellom utdanningsinstitusjonene og 
mulighet for utvikling av utdanningsinstitusjoner i flere av våre regioner.  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 
 

 AUF:  Endringsforslag linje 2368: 

Endre fra “Øke studiestøtten” til “Studiestøtte skal dobles til to ganger grunnbeløpet i 

folketrygden”. 

 

Redaksjonskomiteens innstillig: forslaget avvist. 

  

 

  AUF: Tilleggsforslag linje 2371: 

Legg til nytt kulepunkt: “Innføre støtte til livsopphold under etter- og videreutdanning for 

arbeidstakere. Støtten skal som hovedregel innrettes som stipend, ikke som lån.” 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget avvises.  

Komiteen viser til hele kapitelet om storsatsing på livslang læring i regi av partene  

 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2371: 

Legge til nytt kulepunkt: “At åtteårsgrensen for å motta studiefinansiering erstattes av en 

øvre maksgrense for hvor mye du kan låne, uavhengig av hvor mange år utdanningen varer”. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: forslaget avvises 

Komiteen viser til programforslaget for ny modell av studiefinansiering på linje 2368 
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 AUF: Tilleggsforslag linje 2371: 

Legge til nytt kulepunkt: “At studenter som er kronisk syke, har en funksjonsnedsettelse eller 

blir alvorlig syke under studietiden skal ha tilgang på ordninger som bidrar til like 

forutsetninger for gjennomført studie”. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: Forslaget vedtas 

 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2371: 

Legge til nytt kulepunkt: “Studenter under 50% fast stilling skal ha 50% studentrabatt på 

kollektivtransport i fylkene, uavhengig av alder”. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: Støtter intensjonen i forslaget og sendes over til 

fylkestingsgruppa 

 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2486 

Legge til nytt kulepunkt: Øke satsingen på tiltak for å øke inkludering og sosial deltagelse for 

ungdom med rusproblemer.  

 

Redaksjonskomiteens forslag: Anses ivaretatt 

 

 

 Kvinnenettverket: 

Linje: 2618 
Forslag: Likestille psykisk og fysisk vold i straffeloven 
Styrets innstilling: Utrede med mål om å likestille psykisk og fysisk vold i straffeloven 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2669: 

Legg til nytt kulepunkt: “Skolehelsetjenesten skal være til stede på skolen hver eneste dag”. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: Forslaget avvises – intensjonen i forslaget er delvis ivaretatt 

2669 og 2674 

 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2682: 

Legg til nytt kulepunkt: “Alle landets studentsamskipnader skal ha helsetjenester og 

helsetilskudd som reguleres etter studentantall med et nasjonalt sammenligningsgrunnlag” 

 

Redaksjonskomiteens forslag: forlaget vedtas  
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 Tilleggsforslag linje 2683: 

Legge til nytt kulepunkt: “Staten skal øke bevilgninger som forebygger studenters psykiske 

uhelse”. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: anses ivaretatt i punkt 2682 

 

 

 Kvinnenettverket: 

Linje: 2783 

Forslag: Utvide tilbudet på helsestasjonene med foreldreveiledningskurs til alle 

førstegangsforeldre. 

Styrets innstillig: Vedtatt 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 

 

 

 Lindesnes Arbeiderparti 

Politi: 
Endring linje 3206/3207: Gjennomføre et reelt etterforskingsløft gjennom en egen satsing på 
etterforskere og påtalemyndigheten i politiet, slik at ofre for kriminalitet ikke står i uverdige 
køer i straffesakskjeden. 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 
 

 Forslagstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 

Voldtekt er et omfattende samfunnsproblem i Norge. I flere europeiske land, mellom annet 
Sverige og Danmark er det vedtatt ein samtykkelov. Dette er ei tydeliggjøring av 
straffelovens voldtektsbestemmelser, slik at seksuell omgang uten samtykke er voldtekt. I 
Sverige har talet personer dømt for voldtekt auka med 75% sidan den vart innført i 2017. 
 
Noreg har mellom anna fått kritikk fra både FN sin kvinnekomité og Amnesty International for 
å ikkje ha ei slik lovgjeving. 
 
En samtykkelov vil gi kvinner og menn som er utsatt for voldtekt en bedre rettstrygghet og 
være et viktig signal i det forebyggende arbeidet. Det tar fokuset vekk fra om det ble gitt 
signal til ønske om seksuell handling, over til om det ble gitt samtykke ved bruk av ord. 
I 2017 ble en slik lovendring fremmet på Stortinget av SV, men ble stemt ned av 
regjeringspartia. 
 
Kvinesdal Arbeiderparti mener at: 
• Norge må innføre ein samtykkelov. 
 
Redaksjonkomiteens forslag: Ivaretatt linje 3308 
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 AUF: Endringsforslag linje 3310:  

Fra: Bekjempe voldtekt gjennom blant annet å tydeliggjøre straffeloven, slik at ordlyden 

gjenspeiler at seksuell omgang uten samtykke er forbudt. 

 

Til: Bekjempe voldtekt gjennom blant annet å tydeliggjøre straffeloven, slik at ordlyden 

gjenspeiler at seksuell omgang uten samtykke er forbudt og defineres som voldtekt. 

 

Redaksjonskomiteens forslag:  Intensjonen i forslaget er ivaretatt 

 

 

 Kvinnenettverket: 

Linje: 3311 
Forslag: Tydeliggjøring av straffelovens voldtektsbestemmelser slik at seksuell omgang uten 
samtykke er voldtekt 
Styrets innstilling Forslaget er ivaretatt i programmet 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: Ivaretatt i 3308 
 

 

 Lindesnes Arbeiderparti: 

Biomasse og negative utslipp som forutsetning for karbonnøytralitet 
 
Tillegg linje 3592, settes inn etter «karbonnøytrale»:  
Å nå målet på samfunnsnivå (netto karbonnøytralitet) forutsetter også tiltak som fjerner 
karbon og gir såkalte «negative utslipp». Slike løsninger kommer i tillegg til 
utslippsreduserende tiltak.  
 
Redaksjonskomiteens forslag: forslaget vedtas 
 
 

 Lindesnes Arbeiderparti: 

Tillegg til linje 3634, etter «skipsfart»:  
Ulike biologiske prosesser, i havet og på land, kan være egnet til å gi negative utslipp ved 
bruk av naturbaserte løsninger. Også industrielle prosesser kan brukes til å fjerne karbon fra 
karbonkretsløpet, slik som karbonfangst og -lagring (CCS) av organisk avfall ved 
avfallsforbrenningsanlegg.  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 
 

 Lindesnes Arbeiderparti: 

Ny innledning linje 3638, resten kommer etterpå:  
Å lykkes med nødvendige negative utslipp forutsetter tydelige kriterier og et regelverk for 
klimaregnskap som tar høyde for at permanent fjerning av karbon fra biomasse kan 
godskrives som negative utslipp. Det er også nødvendig med andre insentiver for å fremme 
slike løsninger.  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
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 Lindesnes Arbeiderparti: 

Tillegg til linje 3651:  
- Vurdere å tallfeste et nasjonalt mål for omfanget av negative utslipp som skal 

realiseres med nye løsninger innen 2050  

Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 
 

 Lindesnes Arbeiderparti: 

Nytt kulepunkt 2, linje 3652, resten forrykkes:  
Støtte utviklingen av regelverk for klimagassregnskap som gir rom for negative utslipp og 
fjerning av karbon i tråd med Parisavtalen, innen rammen av Norges samarbeidsavtale med 
EU.  
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 
 

 Lindesnes Arbeiderparti: 

Tillegg til kulepunkt som starter på linje 3660: 
- Fremme nye løsninger for negative utslipp i tråd med målet om karbonnøytralitet i 

2050. Aktuelle tiltak kan være å støtte anlegg for karbonfangst- og lagring fra 

forbrenning av biomasse, samt støtte til forskning og utvikling av naturbaserte 

løsningers bidrag til negative utslipp.  

Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 
 

 AUF: Tilleggsforslag linje 3673 

 

Legge til kulepunkt: Opprette egne CO2-fond som sørger for grønne investeringer i både 

kvotepliktig og ikke-kvotepliktig sektor 

 

Redaksjonskomiteens innstilling: endringsforslag. Opprette egne CO2-fond for grønne 

investeringer etter modell fra NOX-fondet. 

 

 

 Åmli Arbeiderparti 

Arbeiderpartiet bør ha en differensiert miljøpolitikk mellom by og land. 
 
Redaksjonskomiteens forslag: vedtas. Tas inn på linje 3688 med endring: Arbeiderpartiet 
skal ha en differensiert miljøpolitikk for by og land 
 

 AUF: Legge til kulepunkt:  

Utvikle en helhetlig plan for utvikling av infrastruktur for fjernvarme, frakt av co2, 
hydrogen/hydrogenderivater og strøm som må utarbeides i samråd med fagmyndigheter 
etter lokale hensyn og samtidig være i tråd med Norges klimaforpliktelser.  
 

Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas inn som nytt kulepunkt linje 3750 
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  AUF:  Legge til kulepunkt:  

Opprette flere etter- og videreutdanninger innenfor grønn industriteknologi som er spesielt 
målrettet mot arbeidere i petroleumsnæringa og leverandørindustrien. 
 

Redaksjonskomiteens innstilling: Intensjonen er ivaretatt i punkt 2330 og reform for livslang 

læring linje 607 

 

 

 Tilleggsforslag linje 3827: 

Legge til kulepunkt: Styrke kartleggingen av norsk natur og ferdigstille et økologisk grunnkart 

innen 2025 

Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget ivaretatt av stortingsgruppas arbeid. (dok 8:68 

(2019-2020) 

 

 

 Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 

Endringer i kulepunkt på linje 3140-3143: Nye statlige arbeidsplasser skal legges utenfor 
Oslo, med mindre helt åpenbare grunner tilsier noe annet. Veksten innenfor eksisterende 
statlige arbeidsplasser skal fordeles bredere geografisk. Statlige 
høykompetansearbeidsplasser bør flyttes ut av Oslo-området og lokaliseres jevnere rundt 
om i landet. Det er et mål at alle fylker i Norge skal være vertskap for 
departementsfunksjoner. Flytting av arbeidsplasser bør skje over lengre tidsperioder for å 
sikre forutsigbarhet for de ansatte. 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget avvises.  
Intensjonen i første del forslaget er ivaretatt på linje 3922. Det er siste del av forslaget som 
avvises.  
 
 

 AUF: Tilleggsforslag 3951: 

Legge til nytt kulepunkt: Utvikle en nasjonal plan for boligsosiale virkemidler som sikrer 

bosetting i distriktene” 

 

Redaksjonskomiteens forslag: Intensjonen i forslaget ivaretatt i flere punkter i kapitel Trygg 

bolig for alle, linje 4236-4293 

 

 

 internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 
 

Linje 4120: Erstatte setningen «Vi må evne å balansere og bygge nye allianser. Og vi må 
løfte klimapolitikken inn i handels og utenrikspolitikken i bred forstand.» med «Vi må evne å 
balansere og bygge nye allianser. Kampen mot ulikhet må være sentral og vi vil også løfte 
klimapolitikken inn i utenrikspolitikken i bred forstand.» 
 
Redaksjonskomiteens innstilling:  Anses ivaretatt i linje 4116 og 5214 
 
 



  AGDER ARBEIDERPARTI | ÅRSMØTE 2021 | SIDE 75 

 

 Forslagsstiller: AUF i Agder (oversendt fra styret) 

Vi lever i en utfordrende tid hvor flere land opplever økt polarisering og uenigheter om 
sannhet. Flere personer leser opp og blir informert om politiske handlinger og nyheter 
gjennom sosiale medier. Dette er ikke problemfritt da saker som Cambridge Analytica og 
Trumps presidenttid har vist så kan sosiale medier i verste fall bli utnyttet som politiske 
verktøy for å fremme løgner og fremmedfrykt ut til store folkemengder på kort tid. Disse 
gjentatte løgnene og hatefulle ordene kan da gi drivstoff til farlige bevegelser som kan sette 
folks liv og demokratiet i fare! 
 
For å sikre at alle borgere kan bli inkludert i samfunnet og bli opplyst om de faktiske 
forholdene så må vi ha god journalistikk på plass. Her er det særlig viktig at lokale medier 
kan praktisere kritisk journalistikk som bl.a. vil holde maktpersoner ansvarlige for sine 
handlinger og holde lokalbefolkningen opplyst om hvordan ting står til på kommunalt- og 
fylkesnivå. Lokale medier er også viktig med tanke på å gi fremtidige riksjournalister et sted å 
begynne med sitt arbeid og tilegne seg erfaring. 
 
Men i dag ser vi at lokale medier sliter med synkende antall lesere og lyttere. Samt ser vi at 
de må i større grad skrive om ting som er annonsører vil ha interesse av å sponse. Ifølge en 
forskningsundersøkelse fra 2018 av førsteamanuensis Birgit Røe Mathisen med flere fra 
journalistutdanningen ved Nord Universitet så utgjør artikler om sport rundt 20 % av alle 
saker i lokale medier mens saker om politikk utgjør rundt 12 % av innholdet. Undersøkelsen 
påpeker også at det er lite av kritisk vinkling å finne i lokale medier. 
 
Samtidig som lokale medier og journalistikk sliter med synkende antall lesere, oppstår det 
alternativ journalistikk og nyheter på sosiale medier og internett. De alternative 
nyhetsartiklene er ofte skrevet av anonyme forfattere, med ingen form for forhold til etiske 
normer som vær-varsom plakaten, og ofte med mangel på kilder bak sine påstander. Slike 
artikler kan i verste fall skape politiker hat og splid i samfunnet. Det er dermed viktig å stille 
strenge krav til at medier med offentlig støtte skal følge Vær varsom-plakaten og skrive med 
fullt navn, for å bygge og sikre et sterkt lokaldemokrati. 
 
Det er viktig at det offentlige støtter opp lokale medier da vi trenger dem for å sikre 
lokaldemokratiet og for å bygge samhold i lokalsamfunn! 
 
Agder arbeiderparti vil: 

• At offentlige myndigheter på nasjonalt og lokalt nivå prioriteter å øke støtte til lokale 

medier i tiden fremover. 

• Stille krav til at medier med offentlig støtte skal følge «Vær varsom-plakaten» og 

skrive med fullt navn 

 
Vedtak fra styret: 
Oversendes redaksjonskomiteen for programmet, sammen med representantskapets vedtak: 

• Øke den samlede mediestøtten slik at flere lokale aviser kan få støtte, samt utvikle 

den slik at den bidrar til innovasjon og at særlig lokalaviser lykkes på nye plattformer. 

 
Redaksjonskomiteens forslag:  Ivaretatt linje 4425 
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 Internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4282: Forslag til nytt kulepunkt: «Videreutvikle Norges rolle som global pådriver for 
utdanning og ta aktivt avstand fra profittbaserte løsninger, samt sikre at norske 
bistandspenger ikke går til kommersielle tilbydere av grunnutdanning.» 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: anses ivaretatt linje 5305 
 
 

 internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4323: Forslag til ny setning: «Ta initiativ til en felles nordisk utdanningsdugnad der 
tusenvis av russiske studenter (jurister og økonomer) inviteres på korte 
sommerstudieopphold ved nordiske universiteter, slik at grunnlaget for samarbeid og 
forståelse styrkes mellom Norden og Russland.»  
 
Redaksjonskomiteens forslag: forslaget avvises 
 
 

 AUF: Tilleggsforslag linje 4301: 

Legge til nytt kulepunkt: “Fjerne rente fradraget og øke ligningsverdien til 100 % for 

sekundærboliger”. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: forslaget avvises.  

Støtter intensjonen i forslaget og henviser til den helhetlige skatte og avgiftspolitikken og den 

generelle boligpolitikken 

 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 4598: 

Legge til kulepunkt: Sette kvinners rettigheter på dagsorden og føre en aktiv feministisk 

utenrikspolitikk 

 

Redaksjonskomiteens forslag: endringsforslag. Ny setning linje 5371: Vi vil føre en aktiv 

feministisk utenrikspolitikk 

 

 

 Forslagsstiller: Kristiansand Arbeiderparti 

Å leve i Limbo som papirløs flyktning betyr at man ikke har rett til å arbeid, skolegang, 
helsetjenester eller økonomiske velferdsytelser. Å leve som papirløs uten rettigheter fratar 
mennesker verdighet, håp og muligheter, til å være til nytte, til å skape eller til å oppleve 
grunnleggende menneskerettigheter. Mange papirløse, ureturnerbare «forsvinner» til store 
byer, og antagelig finnes det mørketall en vanskelig kan forestille seg. Menneskehandel, 
svart økonomi og kriminalitet er ofte skjebner en finner igjen hos papirløse asylsøkere, som 
opplever at det er en skjebne lettere enn alternativet. 
 
En slik «dobbel straff» mener Kristiansand Arbeiderparti er uverdig og usolidarisk. Vi mener 
at folk er folk, og at man så lenge man er et menneske i vårt land, midlertidig eller 
permanent, skal ha tilgang til både helsetjenester, skolegang og et anstendig livsopphold. 
Satsene som gis til asylsøkere uten rettigheter gir ikke mulighet til dette. 
 



  AGDER ARBEIDERPARTI | ÅRSMØTE 2021 | SIDE 77 

 

Kristiansand Arbeiderparti vil: Ha full revidering av regelverk hvor økonomiske satser og et 
minimum av rettigheter blir gjennomgått med tanke på å gi verdige liv også for de som ikke 
har rett på beskyttelse, men av diverse årsaker ikke kan reise hjem. 
 
Vedtak: 
Støtter intensjonen i forslaget, og oversendes redaksjonskomiteen for programforslagene. 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: revidert forslag  «Ha revidering av regelverk hvor 
økonomiske satser og et minimum av rettigheter blir gjennomgått med tanke på å gi verdige 
liv også for de som ikke har rett på beskyttelse, men av diverse årsaker ikke kan reise hjem» 
linje 5019 

 

 AUF: Endringsforslag linje 5068: 

Fra: vurdere å slutte seg til en avtale på nordisk eller europeisk nivå som åpner for å 

behandle asylsøknader i tredjeland utenfor EU, dersom en slik avtale kommer i stand. 

Til: Retten til familieliv og tilgang til familiegjenforening skal stå sterkt i 

familiegjenforeningspolitikken i Norge i henhold til Den europeisk menneskerettskonvensjon 

artikkel 8.  

Redaksjonskomiteens forslag: forslaget avvises.  

(Viser til 5084-5099) 

 

 internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4100: Endringsforslag til tekst: Arbeiderpartiets utenrikspolitikk .... og er forankret i 
internasjonal solidaritet og våre grunnleggende sosialdemokratiske verdier:  
 
Redaksjonskomiteens innstilling. Forslaget vedtas. Setning på linje 5110 inkluderer 
«internasjonal solidaritet» 
 
 

 Internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4192: Forslag til ny setning: Vedvare å engasjere USA i nordområdene, men la øvelse 
og samarbeid skal være hovedregel, ikke permanent tilstedeværelse  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas. Legges til som ny setning på 5138. 
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 AUF: STØTTER DISSENS linje 5164 til 5176: Ina Rangønes Libak og Lozan Balisany 
vil erstatte avsnittet over med: 

En atomvåpenfri verden 

Atomvåpen er et masseødeleggelsesvåpen som med sin fortsatte eksistens setter hele 

menneskeheten i fare. Å fortsette å satse på kjernefysisk avskrekking er en akutt og 

uakseptabel trussel mot liv på jorda. Fremgang på nedrustningsfeltet avhenger av at vi 

bygger en sterk norm mot atomvåpen. Å ta avstand fra atomvåpen og kjernefysisk 

avskrekking er en forutsetning for fremdrift i samtaler om nedrustning og avspenning. Ved å 

fortsette å stå utenfor FNs atomvåpenforbud vil Norge bare bidra til å legitimere atomvåpen 

som strategisk konsept. Arbeiderpartiet mener derfor at Norge bør bidra til å legge press på 

atomvåpenmaktene gjennom å slutte seg til FNs atomvåpenforbud.  

Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget avvises.  

Viser til representantskapets vedtak som støttet programforslaget fra flertallet og innstilling 

fra styret til innkommet forslag fra Kristiansand Arbeiderparti, samt endringer i 

programforslaget som har imøtekommet deler av forrige dissensforslag.  

(Forslaget må ses i sammenheng med avstemming på Kristiansand sitt forslag) 

 

 Innspill fra det internasjonale utvalget i Agder Arbeiderparti (via Kristiansand 
Arbeiderparti) 

Det internasjonale utvalget har hatt en grundig og god diskusjon på delen som omhandler 
‘Verden’ i det nye utkastet. Utvalget synes retningen som skisseres opp i ‘Verden’ er svært 
god og for øvrig berømmer utvalgets medlemmer programutkastet i sin helhet.   
Ndg. ‘Verden’ etterlyser utvalget generelt enda tydeligere utblinking av internasjonal 
solidaritet og kamp mot ulikhet. Videre støtter utvalget dissensen slik som den er ført opp i 
linjene 4153 – 4169, selv om det internt i Agder Aps internasjonale utvalg også er ulike syn 
på denne saken.        
 
Redaksjonskomiteens innstilling: Henviser til innstillig fra styret til Kristiansand sitt forslag om 
atomvåpen og innstilling til forslag fra AUF om atomvåpen. 

 

 AUF: Tilleggsforslag linje 5250:  

Legge til kulepunkt: Ta et nytt internasjonalt initiativ for bevaring av regnskog.  

Legge til kulepunkt: Norge må ta internasjonalt lederskap for å utvikle et internasjonalt 

regelverk for arealvern. 

Redaksjonskomiteens innstilling: Intensjonen i forslaget ivaretatt i linjepunkt 5269 og 5299 

(regnskog) 5242 (delvis ivaretatt) 
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 Lindesnes Arbeiderparti: 

Norges regnskogsatsing Nytt avsnitt linje 5266:   
Redusert avskoging og bevaring av tropisk skog er av avgjørende betydning for å lykkes 
med de globale klima- og naturmålene. Norges innsats på feltet gjennom Klima- og 
skoginitiativet står i en særstilling internasjonalt. Arbeidet siden 2008 har gitt Norge en 
internasjonal pådriverrolle. At regnskog er inkludert i Parisavtalen er ikke minst takket være 
Norges innsats. Framover er det behov for en fornyet innsats for å motvirke kreftene som 
står for avskoging. Derfor er det nødvendig at Norges regnskogsatsing videreføres med 
styrke når Parisavtalen skal gjennomføres globalt gjennom 2020-årene.  
 
Redaksjonskomiteens innstilling:  Intensjonen i forslaget ivaretatt i linjepunkt 5269 og 5299 
(regnskog) 5242 (delvis ivaretatt). Revitalisering av regnskogssatsningen.  
 
 

 Internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4256: Forslag til nytt punkt tre: «Fremme gratis, offentlig styrt utdanning: Utdanning er 
en nødvendig forutsetning for bærekraftig utvikling, likestilling og mindre ulikhet. Vi vil bruke 
Norges erfaringer til å bistå land i å bygge offentlig styrte utdanningssystemer og bidra til å 
sikre tilstrekkelig finansiering av utdanning, både i utviklingsland og gjennom internasjonal 
bistand.» 
 
Redaksjonskomiteens innstilling. Delvis ivaretatt 5275 
 

 

 Internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4260: Forslag til ny setning til slutt: «Derfor ønsker vi å gi bistand til klinikker i Afrika, 
Asia, Latin Amerika som gir prevensjonsmidler og gjennomfører aborter.» 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: Delvis ivaretatt 5278 
 

 Internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4255: Forslag til ny setning: «Vi vil styrke det norske globale lederskapet på retten til 
utdanning og helse, og ta et tydelig standpunkt mot profittbaserte løsninger på disse 
feltene.»  
 
Redaksjonskomiteens innstilling: Vedtas og foreslås inn på linje 5313 
 

 Internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4269: Forslag til nytt kulepunkt: «Ta en ledende rolle i kampen mot moderne slaveri og 
menneskehandel.» 
Redaksjonskomiteens innstilling: Forslaget vedtas. Nytt punkt etter 5393 
 
 

 Internasjonalt utvalg (via Kristiansand) 

Linje 4364 – 4365: Forslag om nytt ord i setningen: «Bruke utviklingspolitikken til å bygge 
bærekraftige demokratier ved å støtte demokratiske krefter som fagbevegelse, 
studentorganisasjoner og øvrige sivilsamfunn.» 
Redaksjonskomiteens forslag: Forslaget vedtas. Studentorganisasjoner legges til i punkt 
5402 
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 Behandling av rusreformen, forslag fra styret 

Behandles i et eget representantskapsmøte før landsmøtet. Alle forslag knyttet til dette på 
årsmøtet foreslås å utsettes til representantskapsmøtet. 
 
Redaksjonskomiteens innstilling: forslaget vedtas 
 
 

 AUF: Tilleggsforslag linje 2462: 

Legge til nytt kulepunkt: Arbeiderpartiet ønsker å gjennomføre en omfattende rusreform, som 

flytter ansvaret for samfunnets reaksjoner fra justissektoren til helsetjenesten. At personer 

med mindre mengder med narkotika blir møtt med hjelp, ikke straff. Samt at det 

forebyggende arbeidet i kommunene, styrkes i kampen mot narkotika. 

 

Redaksjonskomiteens forslag: Støtter fylkesstyrets forslag om et eget 

representantskapsmøte på tema rusreform forutfor landsmøtet. Forslaget oversendes 

fylkesstyret for innstilling til representantskapsmøtet. 

 

 

 Lindesnes Arbeiderparti – Rusreformen Setning 2880: Vedtatt 

- Tillegg: Omleggingen her må ikke svekke det rusforebyggende arbeidet, spesielt 

blant mindreårige. Ved gjennomføring av en rusreform, må det forebyggende arbeidet 

styrkes betydelig. Når bruk av ulovlige rusmidler avdekkes, må det følge en 

forpliktende oppføling over tid. Dette fordrer økte ressurser til kommuner og 

spesialisthelsetjenesten.  

 Setning 2885-2887:  

- Endringsforslag: Endringer i de strafferettslige reaksjonene for egen bruk av narkotika 

må gå parallelt med en styrkning av det forebyggende arbeidet og styrket satsing på 

rusbehandling, som skal gjøre det lettere å hjelpe mennesker ut av rus.  

 Setning 2890:  

- Tillegg: Forpliktende oppfølingsløp må etableres i et forebyggende perspektiv.   

 Setning 2897:  

- Endringsforslag, erstatte innledning: Styrke kommunenes økonomi og ressurser 

 
Redaksjonskomiteens innstilling: Styrets forslag eget representantskap som behandler 
rusreformen forut for landsmøtet støttes.  Forslagene oversendes styret for innstilling til 
representantskapsmøtet 
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 Annet – Henvendelse fra Utdanningsforbundet: 

«Innspill til partiets arbeid med partiprogrammet 
 
Utdanningsforbundet ønsker at skole- og barnehagepolitikk får en sentral plass i valgkampen 
til Stortingsvalget 2021. Vi ser at alle de politiske partiene også er opptatt av dette, og vi ser 
fram til en spennende og interessant valgkamp med sterkt fokus på disse politikkområdene. 
Utdanningsforbundet har ett hovedfokus inn mot dette valget, og det er «barns og elevers 
rett til kvalifiserte lærere i skole og barnehage». 
 
Mange barn og elever opplever ikke å møte en kvalifisert lærer i mange sammenhenger, og 
for noen vil dette, dessverre, gjelde store deler av den tida de oppholder seg i barnehagen 
eller på skolen. Med det vi vet om betydningen av å ha en kvalifisert lærer, så mener vi helt 
klart at den store andelen av ukvalifiserte lærere reduserer mulighetene for å nå politisk 
vedtatte mål for oppvekstområdet. Derfor må andelen kvalifiserte lærere opp. 
Utdanningsforbundet har en vedtatt politikk om at av de voksne i barnehagen skal det være 
minst 50% pedagoger. Dette utfordres dere til å ta inn i partiprogrammet deres. Dere 
utfordres også til å tydeliggjøre en bemanning i hele åpningstiden. Slik det fungerer i dag, så 
er det kun i deler av dagen at bemanninga er god nok. 
 
I skolen opplever svært mange elever at de møter lærere som ikke er kvalifisert for den 
jobben de settes til å gjøre. Dette er en utfordring som må tas på største alvor, og det må 
søkes å finne politiske løsninger for å håndtere denne utfordringen. Krav til de som jobber i 
skoler en skjerpet, samtidig som bakdøra inn i klasserommet står på vidt gap for 
ukvalifiserte. Her må de politiske partiene ta ansvar. Utdanningsforbundet utfordrerer partiet 
til å programfeste og jobbe for at alle elever skal ha rett på en kvalifisert lærer. 
Programutkastet til Arbeiderpartiet har en god formulering når det gjelder andelen 
barnehagelærere, men partiet utfordres til å programfeste noe mer konkret om bemanning i 
barnehagen, og en bemanning som gjelder hele åpningstiden. Det er også bra at partiet vil 
styrke kvaliteten i barnehagen gjennom krav til tilstedeværende leder. Mange ledere har 
ansvar for flere barnehager, og Utdanningsforbundet utfordrer AP til å føye til tre ord på 
denne setninga; «… tilstedeværende leder i hver barnehage». 
 
I skolepolitikken må programmet bli enda tydeligere på dette med viktigheten av kvalifiserte 
lærere. Programmet for stortingsperioden bør ha klare og gjerne tallfestede mål om 
reduksjon i andelen ukvalifiserte lærere som underviser. Programutkastet har mange tiltak 
som skal bidra til å sikre kvalifiserte lærere, og det bør gi grunnlag for å tallfeste en 
reduksjon.               
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             
I Utdanningsforbundet er vi veldig tilfredse med at Ap vil programfeste å fjerne 
tilbakevirkende kraft i kompetanseforskriften. Det forslaget må også komme i endelig 
program. 
 
Lykke til med fylkesårsmøtet og arbeidet med stortingsvalgprogram. 
Utdanningsforbundet Agder 
Ottar Stordal 
fylkesleder» 
 
Redaksjonskomiteens forslag: Brevet fra Utdanningsforbundet tas til orientering. 
Tilbakemelding til utdanningsforbundet sendes via styret.  
 
Intensjonen i forslagene er i stor grad ivaretatt i programforslaget gjennom: 
Vi ønsker ikke å definere noe mer rundt bemanningsnorm da vi vil ha en tillitsreform og da 
kan vi ikke spesifisere for mye. Bemanningsnorm i skolen har ikke fungert helt 
Se linje 2029 for rett til kvalifisert lærer; alle elever får lærere som er kvalifisert 
Det står linje 1914; styrke kvaliteten i barnehagen gjennom krav til tilstedeværende leder 
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Sak 8 - Budsjett for 2021 
 
Status budsjett og regnskap 2020 
Etter valget i 2019 ble fylkespartiets inntekter fra statsstøtten og den fylkeskommunale 
støtten redusert med ca. 600.000 pr. år. Dette ble lagt til grunn for budsjettet for 2020 som 
ble vedtatt i representantskapet 2.12. 2019. Budsjettet la opp til en nøktern aktivitet i 2020, 
bl.a. for å skape rom for å kunne plusse på noe mer i valgåret 2021. Det ble budsjettert med 
et overskudd på 370.000. Regnskapet 2020 viser at overskuddet ble mer enn doblet. Dette 
skyldes i hovedsak mindre møteutgifter og aktivitet som følge av Koronapandemien, og 
refunderte sykepenger.  
 
Forslag til justert budsjett 2021 
Budsjettet for 2021 ble vedtatt i representantskapet i november 2020, men vedtektene tilsier 
at årsmøtet vedtar budsjettet endelig i de år vi har årsmøte. Derfor legges det fram igjen nå, 
med forslag om noen justeringer. De viktigste redegjøres nærmere for nedenfor. 
 
Inntekter 
På inntektssiden reduseres refusjon for årsmøtet og andre refusjoner, som følge av at 
årsmøtet og andre møter/skoleringer blir digitale en god stund til. Det blir da tilsvarende 
reduksjoner på utgiftssiden.  
 
Anslag på bevilgninger til valgkamp foreslås økt med 120.000 da vi allerede har fått tilsagn 
om 350.000 fra partiet sentralt til dekning av utgifter til valgmedarbeider. Vanligvis får vi noe 
støtte fra fagbevegelsen og andre til valgkamp og posten justeres derfor. 
 
Utgifter 
Utgiftene til kontorleie justeres opp med 24.000 som følge av nye beregninger. Posten 
spesifiseres slik at andelen som fylkespartiet dekker for AUF framkommer. Dette er etter 
ønske fra AUFs regnskapsfører, og gjelder også revisorhonorar. 
 
Rammen for utgifter til valgkampen økes med 120.000, tilsvarende inntektsanslaget. Det 
legges til grunn at dersom inntekter knyttet til valgkamp avviker fra budsjettanslaget, justeres 
utgiftsrammen tilsvarende. 
 
Utgifter til årsmøtet og representantskap reduseres med 160.000. Utgifter til landsmøtet 
reduseres med 75.000. Det er vedtatt at landsmøtet blir digitalt, men det er ønskelig at 
delegasjonen fra Agder sitter samlet under det digitale landsmøtet. Dersom det lar seg gjøre 
er det nødvendig å ha midler på budsjettet til hotellopphold mm. 
 
Bevilgning til Agderhytte på Utøya 
Gro Bråten har tatt initiativ til en spleis/innsamlingsaksjon for at det skal kunne bygges en 
Agderhytte på Utøya. Hytta koster 400.000 og vil bli gitt i gave til Utøya. Den vil være 
innredet med bad og to soverom med til sammen 8 sengeplasser og vil bli leid ut ved leirer 
og arrangementer på Utøya. Flere andre fylker har tidligere gjort tilsvarende. LO, flere 
kommunepartier og enkeltpersoner har allerede bidratt til Agderhytta med til dels store beløp. 
Fylkesstyret foreslår at vi i forbindelse med regnskapsavslutningen bevilger kr. 100.000 av 
overskuddet for 2020 til Agderhytta på Utøya. Beløpet er innarbeidet i budsjettet. 
 
Markering av 22.juli 
I 2021 er det 10 år siden terrorangrepet på Utøya og i regjeringskvartalet. I den forbindelse 
har fylkesstyret nedsatt et 22.juli-utvalg som skal komme med forslag til markering og 
arrangementer i den forbindelse. Dette vil koste noe, men hvor mye er avhengig av de 
forslag til markeringer som utvalget kommer fram til. Det avsettes derfor ikke konkrete beløp 
nå, men det legges til grunn at fylkesstyret får fullmakt til å bevilge de nødvendige midler. 
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Totalt er det budsjettert med et underskudd på 995.000. Dette er litt høyere enn overskuddet 
for 2020, men vi vil likevel sitte igjen med en egenkapital ved utgangen av 2021 på ri 
overkant av 2 mill. mot ca. 2,2 mill. ved inngangen til 2020. 
 

BUDSJETT 2021 

 Regnskap Vedtatt  Nytt forslag 

Inntekter 2020 budsjett 
2021 

Endring budsjett 2021 

Partiskatt -78 120 -85 000 5 000 -80 000 

Bevilgninger -150 000 -350 000 -120 000 -470 000 

Medlemskontingent -199 043 -220 000  -220 000 

Statsstøtte drift -836 319 -860 000  -860 000 

Fylkesstøtte -780 000 -780 000  -780 000 

Refusjoner -35 960 -150 000 50 000 -100 000 

Refusjon årsmøte  -180 000 180 000 0 

Andre inntekter -69 045   
 

Sum inntekter -2 148 486 -2 625 000 115 000 -2 510 000 

     
Utgifter     
Personalkostnader 208 006 328 000  328 000 

Lokaler 443 352 431 000 24 000 455 000 

Administrative kostnader 223 266 218 000  218 000 

Aktiviteter 443 052 2 524 000 -115 000 2 409 000 

Avsetning til Agderhytte   100 000 100 000 

Sum utgifter 1 317 676 3 501 000 -91 000 3 510 000 

     
Driftsresultat -830 810 876 000 24 000 1 000 000 

     
Finans     
Renteinntekter -17 372 -5 000  -5 000 

Finanskostnad 408    

Sum finans -16 964 -5 000   -5 000 

     
Driftsresultat -847 774 871 000 24 000 995 000 

 
Det vises for øvrig til vedlegg for et mer detaljert oppsett. 
 
 
Forslag til vedtak 
Budsjettet vedtas med de forutsetninger som er redegjort for i saken. 
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Sak 9 - Valg 
 
Valgkomiteens innstilling: 
 

Fylkesstyre 
    

Leder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand Gjenvalg 

Nestleder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes Gjenvalg 

Medlemsansvarlig Marit Grefstad Grimstad Gjenvalg 

Leder av Kvinnenettverket Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes Gjenvalg 

Styremedlem Kenneth Mørk Kristiansand Ny 

Styremedlem Ahmed Lindov Kvinesdal Gjenvalg 

Styremedlem Robert Cornels Nordli Arendal Gjenvalg 

Styremedlem Anne Bystadhagen Flekkefjord Gjenvalg 

Styremedlem Reidar Saga Åmli Gjenvalg 

1.varamedlem (møter fast) Mona Día Kristiansand Gjenvalg 

2.varamedlem (møter fast) Grethe Strand Vennesla Gjenvalg 

 
 

Landsstyrerepresentanter 
 

Medlem Aust-Agder Abel Cecilie Knibe Kroglund Lillesand Gjenvalg 

Personlig vara Line Kysnes Vennesland Evje og Hornnes Gjenvalg 

Medlem Aust-Agder Reidar Saga Åmli Gjenvalg 

Personlig vara Tellef Inge Mørland Stortinget Gjenvalg 

Medlem Vest-Agder Even Tronstad Sagebakken Lindesnes Gjenvalg 

Personlig vara Kenneth Mørk Kristiansand Ny 

Medlem Vest-Agder Anne Bystadhagen Flekkefjord Gjenvalg 

Personlig vara Mona Dia Kristiansand Gjenvalg 

 
 

Kontrollkomite: 
 

Leder Bjørn Egeli Kristiansand Gjenvalg 

Nestleder Berit Kittelsen Vennesla Ny (opp fra vara) 

Medlem Jarl Steinar Odinsen Arendal  Ny 

1.varamedlem Gro Monsen Høiby Vennesla Ny (opp fra 2.vara) 

2.varamedlem Lars Jørgen Hauge Kristiansand Ny (ned fra n.leder) 

 
 

Representanter til AOFs representantskap 
 

Medlem Marit Grefstad Fylkesstyret 

Medlem Runo Nygård Arendal 

Medlem Mette Gundersen Kristiansand 

Medlem Audun Øvrebø Fylkessekretær 
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1.varamedlem Per Åge Nilsen Fylkessekretær 

2.varamedlem   

3.varamedlem   

4.varamedlem   

 
Fylkesstyret får fullmakt til å supplere med flere vararepresentanter 
 

Landsmøtedelegater: 
 
Navn Verv/funksjon Kommune/org 

Kari Henriksen Listekandidat 1 Kristiansand 

Kai Steffen Østensen Listekandidat 2 AUF 

Birte Usland Listekandidat 3 Lindesnes 

Ahmed Lindov Listekandidat 4 Kvinesdal 

Adelheid Frost Mykland Listekandidat 5 Vennesla 

Helge Stapnes Kommuneparti-/valgkampleder Kristiansand 

Anne Svendsvoll Leder LO i Lister, tillitsvalgt HK Farsund, LO/HK 

Jan Øyvind Åvik Kommunepartileder Lindesnes 

Ida B. Hirst Leder AUF i Agder AUF 

Tellef Inge Mørland Listekandidat 1 Arendal 

Ramani C. Nordli Listekandidat 3 AUF 

Dagfinn H. Svanøe Listekandidat 4/nestleder LO-Agder Åmli, LO Agder 

Jan Rudy Kristensen Kommunepartileder Arendal 

Gro Bråten Medlem av programkom, gr.leder FT Lillesand 

Line K. Vennesland Leder kvinnenettverket Evje og Hornnes 

 
Vara for kvinnene: 

  

Marit Grefstad Listekandidat 5 Grimstad 

Ragni MacQueen Leifson Listekandidat 7 Risør 

Inger Lise Lund Stulien Ordfører/kommunepartileder Åseral 

Linda Hye Gruppeleder Birkenes 

May Brit Stenjor Kommunepartileder/gruppeleder Bygland 

 
Vara for mennene: 

  

Kim Pedersen Kommunepartileder Valle 

Kenneth Mørk Listekandidat 8 /leder LO-Kristiansand Kristiansand, LO 

Lars Marius Nilsen Listekandidat 8 /kommunepartileder Froland 

Eivind Arnt Husøy Gruppeleder Lyngdal 

Joe Rusi Kommunestyrerepresentant Flekkefjord 

 
 

Valgkomite 
Fylkesstyrets innstilling: 
 
 
Medlemmer 

  

Trine Nilsen Klungland Kvinesdal leder 

Jan Rudy Kristensen Arendal nestleder 

May Brit Stenjor Bygland  

Helge Stapnes Kristiansand  

Gro Bråten Lillesand  

Kai Henning Holum Tvedestrand  

Grace Buch Farsund  

Jan Øyvind Åvik Lindesnes  

AUF   
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Vara: 

Karin Hodne Vennesla  

Paal Echof Salvesen Risør  

Inger Lene Håland Froland  

Arnt Abrahamsen Farsund  

AUF   

 

 

Sak 10 - Avslutning 
 


